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دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای نظر ایشان روزنامه صبح ایران
درباره مسأله   چندهمسری را اعلام کرد.   به گزارش دفتر حفظ و نشر 
آثار حضرت آیت الله خامنه ای، پیرو انتساب برخی دیدگاه ها و تعبیرات 
در موضوع »چندهمسری مردان« به حضرت آیت الله العظمی خامنه 
ای و با توجه به تأثیر آن بر مسائل خانوادگی و شئون اجتماعی، بخش 
زن و خانواده  Khamenei.ir )ریحانه( فتوا و نگاه معظم له به این مسأله 
را به شکل مختصر بیان می کند.  در نظر حضرت آیت الله العظمی 
خامنه ای بنابر ادله  معتبر دینی چند همسری مردان، مباح اما غیر 

مستحب است، اما از آنجا که مطابق دلایل قرآنی جواز آن مشروط به 

 یک عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: نفس این سخن که 
باید جلو سوءاستفاده ها به ویژه سوءاستفاده های کلان مالی گرفته 
شود و سوءاستفاده های کلان باید در اولویت قرار گیرند، درست 
این بدان معنا نیست که کسانی که سوءاستفاده های  اما  است. 
کمتری داشته اند، خیالشان آسوده باشد. برخوردها باید به نحوی 
باشند که هیچکس نتواند سوءاستفاده ای کند.  آیت الله سیدمحمد 
غروی با اشاره به سخنان اخیر رئیس جمهور درباره ضرورت مقابله با 
دانه درشت ها در فساد گفت: من به تمام صحبت های آقای روحانی 

کاری ندارم و از آنجا که سخنرانی ایشان را کامل ندیده ام؛ نمی دانم

نظر رهبر انقلاب درباره چند همسری:

 خدا یکی و محبت یکی و »یار« یکی 
آیت الله سیدمحمد غروی:

 باید زمینه های فساد را مسدود کرد
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رییس جمهوری در نشست شورای اداری استان کرمان : 

احراز نهایی در انتخابات را 
به دست مردم دهیم 

پرچم دار جریان دلواپس در پارلمان کیست؟

جبهه پایداری؛ رکورددار 
اتهام زنی های بی سند
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معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: در بخش توزیع آسفالت از سال ۹۴ تا سال ۹۷ 
جهش کلی داشته ایم و مجموعاً بالغ بر ۹00 هزار تن آسفالت در سطح شهر توزیع شده 
است. علیرضا قاری قرآن  با اشاره به اقدامات انجام  شده در حوزه عمرانی در شهرداری قم، 
اظهار کرد: شهرداری در بخش آسفالت از سال ۹۴ تا سال ۹۷ جهش کلی داشته که مجموعاً 
بالغ بر ۹00 هزار تن آسفالت را توزیع کرده که حداکثر این آمار در سال ۹۶ حدود ۳00 هزار 
تن بوده است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: در حوزه اجرای پروژه های خرد و 
کلان شهر مقدس قم به حمدالله اتفاقات خوبی در پیش رو است در حالی که کل کشور درگیر 
شرایط نامطلوب اقتصادی و عمرانی است. وی با بیان اینکه برای سال ۹۸ پیش بینی توزیع 
۲۵0 هزار تن آسفالت در شهر را انجام  داده، تصریح کرد، تاکنون حدود ۱۳0 هزار تن آسفالت 

در مناطق توزیع شده و مابقی هم به تناسب در ماه های آینده خصوصا در دو ماه پایانی سال 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد

توزیع ۹۰۰هزار تن آسفالت در شهر قم 
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 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: بسیاری از تعاونی های استان خوش نام 
هستند و تلاش می کنیم سهم فعالیت  آنان در اقتصاد استان افزایش یابد. مصطفی کاویانی 
بیان کرد: برای افزایش سهم تعاونی ها در چرخه اقتصادی استان و استقبال مردم از آن ها، 
لازم بود تا موضوعاتی همچون صحت، سلامت و سرعت کاری در این حوزه بیش از گذشته 
موردتوجه قرارگیرد. وی افزود:  به همین منظور با مشارکت نهادهای متولی در این زمینه 
تلاش کردیم که فعالیت تعاونی های فعال استان در حوزه های مختلف به صورت شفاف انجام و 
مشکلات آنان به طور مجزا و مشخص حل شود. وی ادامه داد: بااقدامات صورت گرفته، عرصه 
فعالیت تعاونی های خوش نام استان تقویت و زمینه برای ادامه کار تعاونی های متخلف سلب 
شد تا مردم با اطمینان بیشتری در این حوزه اقتصادی وارد شوند.  کاویانی گفت: تعاون به 
معنای همکاری و مساعدت برای رفع نیازهای همگانی است و امروز که اقتصاد کشور درگیر 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم:

سهم تعاونی ها در اقتصاد استان افزایش می یابد
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نمی گذارم خدمت رسانی به سیاست آلوده شود

نیامدم جیب پزشکان لوکس نشین را پر کنم

آمدم تنها از حق مظلومان دفاع کنم

عکس/بهمن زارعی

پایداری ها را می توان مصداق عینی مثل "بدنامی بهتر از گمنامی است" دانست چه اینکه به هر وسیله ای چنگ می زنند تا 
در صدر اخبار باشند، از شایعه پراکنی تا اتهام زنی و طرح ادعاهای عجیب و غریب علیه مسئولان نظام که البته در چشم به 
هم زدنی تکذیب می شود.در آستانه انتخابات مجلس، توپخانه تندروها اما پرآتش تر از گذشته فعال شده است. چه آنکه چند 
ماهی تا انتخابات مجلس باقی نمانده و پایداری ها با هر چه در توان دارند تلاش می کنند تا فضا را به هر نحو ممکن به نفع خود 

مدیریت کنند. این بار هم به سیاق گذشته دست به اتهام زنی و شایعه پراکنی زده اند، روشی مسبوق به سابقه و آزمون شده 

رییس جمهوری  با تأکید بر حفظ وحدت گفت: نباید 
گذاشت شیاطین در ماه های آینده که ماه های انتخابات 
و  صداها  طبیعی  طور  ،به  کنند  استفاده  سوء  فضا  از 
لحن ها بالا می رود در بین ما تفرقه ایجاد کند وباید کاندیدا 

آزادانه صحبت کنند ودر نهایت رأی مردم معیار باشد 
و احراز نهایی را به دست مردم دهیم. حجت الاسلام 
نشست  در  سه شنبه  روز  روحانی  حسن  المسلمین  و 

شورای اداری استان کرمان با بیان اینکه کشور در یک

در آستانه انتخابات مجلس، توپخانه تندروها  پرآتش تر شده است

وزیر کشور در نامه ای از تلاش های استاندار قم در برگزاری باشکوه 
مراسم اربعین حسینی قدردانی کرد.

تشکرآمیز  نامه  در  قم،  استانداری  عمومی  روابط  گزارش  به 
دکتر عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور خطاب به دکتر بهرام 
سرمست استاندار قم آمده است: اکنون که با تأییدات الهی و تحت 
توجهات حضرت ولی عصر)عج( و هدایت های مقام معظم رهبری 
و  اربعین سید  راهپیمایی  رئیس جمهور محترم،  و حمایت های 

سالار شهیدان عالم حضرت اباعبدالله الحسین)ع( در سال جاری 
باشکوه بی سابقه و وصف ناپذیر و با هماهنگی و هم افزایی بسیار 
مناسب و مؤثر همه دستگاه ها و نهادهای مسؤل و با فراهم سازی 
تسهیلات لازم برای زائرین عزیز، در کمال نظم، امنیت و آرامش 
برگزار گردید، ضمن قدردانی از تلاش و مساعی جنابعالی در تحقق 
هر چه بهتر این رویداد حماسی و عظیم، بهروزی و توفیق بیش از 

پیش شما را از درگاه قادر متعال خواستارم.

قدرداني وزیر کشور از تلاش هاي استاندار قم 
در برگزاري باشکوه مراسم اربعین

روزانه چند ایرانی سکته می کنند؟
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وزیر بهداشت:

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

مقابل تهدیدها 
کوتاه نمی آیم 

مسعود پزشکیان: 

بیش از هر زمان به وحدت و انسجام نیاز داریم 

دستورالعملی برای سهمیه بندی بنزین ابلاغ نشده است 

 زنگنه: مردم نگران سهمیه بندی بنزین نباشند

کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان قم

خانواده محترم فرهادی
به نهایت تاسف و تاثر درگذشت پدر گرامیتان مرحوم 
مغفور شادروان حاج علیرضا فرهادی، عضو سابق هیات 

مدیر کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان تهران 
را به شما وسایر وابستگان تسلیت عرض نموده و برای 

آن مرحوم از درگاه ایزد متعال علو درجات اخروی و 
برای بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.
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اخبار

حامی روحانی در مبارزه با 
فساد باشیم 

یزد  مردم  جمع  در  کشورمان  جمهوری  رئیس  سخنان  
و  فساد  با  جناحی   غیر  و  متوازن  مقابله  ضرورت  باب  در 

اهمالکاری های جانبدارانه بازتاب فراوانی در رسانه ها و دربین سیاسیون کشور داشته 
است.  رئیس جمهور به عنوان منتخب مستقیم مردم، مسئول پاسداری و اجرای قانون 
اساسی در کشور است. وی  این حق قانونی را دارد ومردم هم انتظار دارند در خصوص 
مهم ترین مسائل بنیادی کشور اظهار نظر کند. لذا ضدحمله  افراطیون مخالف دولت 
علیه  رئیس جمهور به سبب صحبت هایش در خصوص مبارزه با فساد خود شاهدی بر 
این مدعاست که این سخنان به موقع و به درستی انجام شده است. از زوایه دیگر  نظر 
رئیس جمهور به لحاظ حقوقی هم مورد تایید است. دکتر روحانی بر اجرای درست عدالت 
و برخورد یکسان با مفسدان اقتصادی تاکید کرد و این گفته نه تنها مذموم نیست؛ بلکه 
شایسته تمجید هم هست و باید از طرف همه دلسوزان کشور مورد حمایت و پشتیبانی قرار 
گیرد. اینکه گفته شود قوه قضائیه به عنوان مسئول اجرای عدالت باید با فساد های ریز و 
درشت  وگذشته و حال برخورد یکسان داشته باشد؛ سخنی عمیق، کارساز و اصولی  است 
.امروز متاسفانه کشور دچار یک فساد سازمان یافته شده و شاهد ظهور و بروز فسادهای 
کلان در سازمان های بزرگ اقتصادی هستیم . اتفاقا به سبب وجود مافیای فساد است که 
موانع زیادی در مبارزه با فساد ایجاد می شود واز همین زاویه دولت مورد هجوم همه جانبه 
قرار می گیرد. البته باید گفت که برای رئیس جمهور به عنوان مجری قانون اساسی، راهی 
جزء تریبون های عمومی هم برای پیگیری مبارزه با فساد وجود دارد. رئیس جمهور می 
تواند با صدور آیین نامه ها و نظارت دقیق بر عملکرد دستگاه های اجرایی؛ مانع از گسترش 
فساد در سیستم اداری کشور شود. در این راستا قوه قضائیه هم باید رسالتش را به نحو 
احسن انجام دهد. شفاف سازی امروز نیاز دستگاه قضایی است. بعد از روی کار آمدن 
دکتر رئیسی به مسند قوه قضائیه شاهد تحرکات مثبت و جدی از سوی دستگاه قضایی در 
مقابله با فساد هستیم و در این راستا دادگاه های مختلفی هم تشکیل شده است. در این 
جا باید نتیجه این دادگاه ها برای مردم روشن و اطلاع رسانی شود. باید برای مردم تفهیم 
شود که فاسدان به سزای اعمال شان می رسند  و مهم تر از آن اموال عمومی به یغما رفته 
به بیت المال بازگشت داده می شود .  شواهد و واقعیت ها نشان از این دارد که شفاف 
سازی دقیقی در این راستا صورت نگرفته است و از این جهت صحبت رئیس جمهور مبنی 
بر شفاف سازی عملکرد دستگاه قضایی در مبارزه با فساد طی یک سال اخیر؛ خواسته 
به حق و قابل انتظاری است. از سوی دیگر باید در نظر داشت که صرف صحبت و اظهار 
نظر نمی تواند تحولی جدی در امر مبارزه با فساد ایجاد کند. مبارزه با فساد نیاز به کار 
سیستمی دارد. ضرورت تصویب اف ای تی اف در همین راستا قابل تحلیل است. رئیس 
جمهور باید با حضور فعال در جلسات مجمع تشخیص مصلحت نظام و رفع شبهه های 
مطرح شده نسبت به سازوکار مالی اف ای تی اف؛ مساله این سازوکار را در مجمع تمام 
کند. این سازوکار در صورت اجرا می تواند سدی بزرگ در برابر اختلاس گران ایجاد کند. 
فساد از عدم شفافیت نشات می گیرد و برای همین باید با ارتقای نظام سلامت مالی مانع 

از آزادی عمل مفسدان شد.
  *نایب رئیس کمیسیون قضایی-حقوقی مجلس

لطف بی پایان
در هفدهم ربیع الاول سالی که »عام الفیل«نامیده می شد، 

جهان هستی مشتاقانه پذیرای قدوم مبارکش شد.
در آن سال ابرهه ولشگر پیل سوارش متکبرانه وجاهلانه 
به کعبه حمله ورشدند والبته سزای خودراازطریق پرندگان 

کوچک،ابابیل،دیده بودند. حالا وقت آن رسیده بود که بزرگ ترین بنده خدا بیاید وبانور 
وجودش ظلمت جهل وتکبررا برای همیشه ازبین ببرد.مهربانیِ بی اندازه پروردگار موجب 

شده بودکه درمقابل همه خیره سری ها رحمت گسترده اونازل شود.
میلاد پرشکوه آخرین پیامبر خدا ،محمدبن عبدالله،بودکه از شیرین ترین روزهای تاریخ 
بشریت است. برکت های بی پایان مولود این روز برای رهایی و وارستگی انسان چنان بود 
که نشانه های آشکار ، اما پررمز و راز آن ، همزمان با طلوع خورشید وجودش نمایان شد. 
فروریختن چهارده )!( کنگره از کاخی که نماد گردنکشی و به بردگی گرفتن بندگان خدا 
بود ، خاموشی آتشکده ای که قرن های متمادی فروزان بود و ده ها حادثه مشابه دیگر ، نوید 
بخش پایان رنج های جانکاه بشر بودو نشان می داد که »کار ما با رخ ساقی و لب جام افتاد«.
او آمد تا در ادامه وبرای اتمام رسالت پیامبران پیشین ، آدمیان را با گوهر وجود خویش و 
نیز حقیقت جهان هستی آشنا کند ، به آنان بباوراند که تنها راه خوشبختی رهانیدن خود از 
اسارت همه قدرت های غیرخدایی و دل دادن به خواست پروردگار است. او بندگی غیرخدا 
را توهین به کرامت انسانی و فروکاستن شأن موجودی می دانست که خلیفه محبوب 
پروردگار و مسجود فرشتگان مقرب است و می خواست تا با پرورش استعدادهای عقلانی و 
عاطفی بشر ، او را به جایگاه مطلوب و موعود برساند و در یک کلام ، به تعبیر قرآن ، بارهای 
گران را از دوش وی بردارد و زنجیر از پای او بگشاید. این آموزه ها و پیام ها چنان راهگشا و 
نجات بخش بوده و هست که با وجود آن ، دیگر نیازی به تکرار وحی نیست و همین است 
رمز ختم نبوت. پایان یافتن ارسال رسل و انزال کتب نه به آن معنا بود که بشریت آن دوران 
به آنچه شایسته است ، دست یافته بود و نه به این معنا که لطف و رحمت بی انتهای خالق 
بر بندگانش پایان گرفته است ؛ حقیقت این بود که »اگر در خانه کس است یک حرف بس 
است«. اگر قرار است کسانی در هر زمان و در هر جای این دنیای پنهاور هدایت یابند ، آنچه 
از محمد مصطفی )ص( دیده یا شنیده اند ، کافی است. آن »سراج منیر« هیچ نکته ای را 
ناگفته باقی ننهاده است تا جویندگان سعادت نیازمند »دیگران« شوند و از همین روست 
که همه تلاش بدخواهان انسان این بوده و هست که نگدارند آوای دلنشین فرزند مکه به 
گوش جان انسان ها برسد. هلهله و فریاد ابوسفیان های روزگار هر روز به شکلی نو درصدد 
شبهه آفرینی است ؛ آن روز با نسبت های ناروا و البته امروز به نوعی دیگر. در چنین شرایطی 
وظیفه دلدادگان به آن مهر تابان است که در دو جبهه به یاری پیامبر و نصرت دین خدا 
بشتابند ؛  جبهه نخست عرصه جهاد علمی و فکری است تا با تبیین حکیمانه و عقلانی 
آموزه های نبوی ، غبار سفسطه از چهره حقایق بشویند و خردهای تشنه معرفت را از آن 
چشمه جوشان سیراب کنند و البته هوشیار باشند که به همان اندازه که جمود و تحجر 
گوهر دین را می آلاید ،  تن دادن به تاویلات ناروا و اجتهادات غیرمجتهدانه ! خطرآفرین 
است. و اما جبهه دوم که عرصه تلاش عملی و اخلاقی است ، آراستن خود به همه مکارمی 

است که اصولًا پیامبر برای آن آمد.
* استاد دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران 

دستورالعملی برای سهمیه بندی بنزین ابلاغ نشده است 

 زنگنه: مردم نگران سهمیه بندی بنزین نباشند
 وزیر نفت در پاسخ به این سوال که  بنزین امسال سهمیه بندی می شود،  گفت: مردم هیچ 
نگرانی نداشته باشند هر وقت دستوری به ما داده و ابلاغ شد به اطلاع مردم می رسانیم 
و همه تلاشمان را می کنیم که اگر هم هر کاری می شود خیرش بیشتر به طبقات ضعیف 
جامعه برسد.  بیژن نامدار زنگنه روز سه شنبه پس از حضور در کمیسیون انرژی در جمع 
خبرنگاران ضمن توضیح مباحث مطرح شده در این جلسه، توضیحاتی درخصوص میدان 
جدید نفتی کشف شده و آخرین تصمیمات درخصوص سهمیه بندی بنزین ارائه کرد.   وی 
به کشف مخزن جدید نام آوران در خوزستان اشاره کرد و افزود: خوشبختانه نمایندگان 
مجلس از این کشف استقبال کرده و آن را به ملت ایران تبریک گفتند. وزیر نفت با بیان 
اینکه مخزن نفتی نام آوران مشترک نیست، عنوان داشت: میدان های دیگری نیز زیر میدان 
نام آوران، مانند میادین منصوری، سوسنگرد، آب تیمور، سپهر، جفیر و دارخوین کشف 
شده اند لذا طرح هایی هم برای توسعه  این میدان ها مد نظر داریم. زنگنه ادامه داد: میدان 
نفتی آب تیمور جزو طرح هایی بود که قرارداد آن تا مرز امضاء شدن نیز پیش رفت که به دلیل 
تحریم ها متوقف شد به همین دلیل تلاش می کنیم که دوباره در جریان توسعه قرار گیرد. وزیر 
نفت همچنین درپاسخ به این سوال که آیا سهمیه بندی بنزین در سال جاری اتفاق خواهد 
افتاد یا خیر؟ گفت: باید صبر کنیم .خواهش می کنم شایعه پراکنی نشود. چیزهایی که این 
طرف و آن طرف توییت می شود مردم را نگران می کند. وی افزود: مردم هیچ نگرانی نداشته 
باشند هر وقت دستوری به ما داده و ابلاغ شد به اطلاع مردم می رسانیم و همه تلاشمان را 

می کنیم که اگر هم هر کاری می شود خیرش بیشتر به طبقات ضعیف جامعه برسد.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:

فرایندهای اجرایی انتخابات از دهم آذرماه 
آغاز می شود

 دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: فرایندهای اجرایی انتخابات از دهم آذرماه 
با ابلاغ دستور شروع انتخابات از سوی وزیر به فرمانداران مراکز حوزه های انتخابیه آغاز 
می شود.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، سیداسماعیل موسوی روز سه شنبه 
که در جریان همایش معاونین سیاسی، امنیتی، اجتماعی و مدیران کل سیاسی، انتخابات 
و تقسیمات کشوری استانداری های سراسر کشور سخن می گفت، با اشاره به افتتاح رسمی 
ستاد انتخابات کشور توسط وزیر کشور، اظهار داشت: به حول و قوه الهی فرایندهای اجرایی 
انتخابات از دهم آذرماه با ابلاغ دستور شروع انتخابات از سوی وزیر به فرمانداران مراکز حوزه 
های انتخابیه آغاز می شود و فرایند ثبت نام نیز بلافاصله بعد از اعلام وصول دستور شروع 
انتخابات توسط فرمانداران، در ۲۰۸ فرمانداری مرکز حوزه انتخابیه و ستاد ثبت نام وزارت 
کشور کلید خواهد خورد. دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور افزود: صد در صد ثبت نام 
در بستر سامانه جامع انتخابات انجام خواهد گرفت و پیش بینی ما این است که در روزهای 
آخر ثبت نام، تراکم متقاضیان ثبت نام بیشتر خواهد شد. بر این اساس، تفاهمی با شورای 
نگهبان انجام شده است تا اولًا ثبت نام در هفت روز قانونی خود از ۸ صبح تا ساعت ۱۸ 
عصر انجام گیرد که این ساعت قابل تمدید نخواهد بود. ثانیاً اطلاعات مربوط به پرسشنامه 
تماماً در سامانه جامع انتخابات تکمیل شود تا ثبت نام در تاریخ و مهلت قانونی انجام پذیرد.

محمد کاظمی*

محسن اسماعیلی*

نظر رهبر انقلاب درباره چند همسری:

 خدا یکی و محبت یکی و »یار« یکی 
حضرت  آثار  نشر  و  حفظ  دفتر 
آیت الله العظمی خامنه ای نظر ایشان درباره 

مسأله   چندهمسری را اعلام کرد. 
آثار  نشر  و  حفظ  دفتر  گزارش  به   
انتساب  پیرو  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
موضوع  در  تعبیرات  و  دیدگاه ها  برخی 
»چندهمسری مردان« به حضرت آیت الله 
آن  تأثیر  به  توجه  با  و  ای  العظمی خامنه 
اجتماعی،  شئون  و  خانوادگی  مسائل  بر 
 Khamenei.ir خانواده   و  زن  بخش 
)ریحانه( فتوا و نگاه معظم له به این مسأله را 

به شکل مختصر بیان می کند.
العظمی  الله  آیت  حضرت  نظر  در   
خامنه ای بنابر ادله  معتبر دینی چند همسری مردان، مباح اما غیر مستحب است، اما 
از آنجا که مطابق دلایل قرآنی جواز آن مشروط به اطمینان از رعایت عدالت بین همسران 
شده است، بنابراین هر گاه از نظر عقلایی عدم تحقق رعایت عدالت بین همسران محتمل 
باشد، ازدواج مجدد شوهر جایز نیست.  همچنین در نگاه کلان معظم له به خانواده به 
عنوان مهمترین نهاد اجتماعی در زندگی انسان و ضرورت شکل گیری خانواده و مراقبت و 
حفاظت از آن، عواملی در استحکام این بنیان الهی و شکل گیری آن مؤثر است از جمله: 
حفظ محبت و اعتماد متقابل زوجین، اصالت نقش مادری و تربیتی بانوان، پرهیز از راه 
یافتن نگاه مادی به خانواده و تجمل گرایی و رقابت های مادی خانواده ها، ترویج ازدواج 
آسان و نقش مهم و مؤثر والدین در آن، وظیفه دستگاه های حکومتی و رسانه ها در تسهیل 
امر ازدواج جوانان.  بر این اساس از آنجا که در جامعه و کشور ما ازدواج مجدد مردان غالبا 
به ضرر استحکام خانواده و موجب تضعیف محبت زوجین و گاه فروپاشی خانواده است، 
نگاه معظم له به آن خوشبینانه و مثبت نیست و از این روست که این جمله در بیان ایشان 

تکرار شده است که: »خدا یکی و محبت یکی و یار یکی«.
 

وزیر بهداشت:

مقابل تهدیدها کوتاه نمی آیم
وزیر بهداشت با انتقاد از برخی فشارها و تهدیدها گفت: من نیامدم جیب پزشکان 
لوکس نشین را پُر کنم و راه را برای فساد در سازمان غذا و دارو باز کنم، بلکه آمده ام مقابل 

همه این فسادها بایستم. 
سعید نمکی دیروز در آیین افتتاح بیمارستان سوانح و سوختگی "گلستان" کرمانشاه به 
کسری بودجه بالای وزارت بهداشت اشاره کرد و افزود: امسال وزارت بهداشت را با ۲۰ هزار 
میلیارد تومان کسری تحویل گرفتم و این درحالی است که کل بودجه امسال وزارت ۲6 
هزار میلیارد تومان است. در این شرایط ابتدای امسال هم معضل سیل اضافه شد و تاکنون 

حتی یک ریال هم بابت سیل به ما پول نداده اند.
نمی گذارم خدمت رسانی به سیاست آلوده شود

 وزیر بهداشت در ادامه به خدمات رسانی بی طرفانه در وزرات بهداشت اشاره کرد و 
افزود: هیچ وقت اجازه نمی دهم که خدمات رسانی در وزارت بهداشت به سیاست آلوده 
شود و این را به همه نیروهای وزارت بهداشت تاکید و گوشزد کرده ایم که مذهب و قومیت 
و سیاست هیچ جایی در خدمات رسانی به مردم کشور ندارد. این آرمان اصلی انقلاب 

اسلامی است که باید با جدیت آن را پیگیری کنیم.
و  کرد  اشاره  بهداشت  وزارت  نیروهای  مشکلات  برخی  به  ادامه  در  بهداشت  وزیر 
افزود: اینکه در برخی استانها روسای دانشگاه ها تحت فشار برای استخدام یا اخراج 
برخی نیروهایشان قرار می گیرند و روسا را با فرم استیضاح وزیر تهدید می کنند، بنده 
به صراحت می گویم مقابل این تهدیدها کوتاه نمی آیم و با افرادی که بخواهند نیروهای 
خوب من را کنار بگذارند مماشات نمی کنم. وی افزود: همچنین بارها شاهد هستیم که 
کادر بیمارستان بسیاری توهین ها و تهمت ها را از مراجعان می شنوند که قطعا مقابل  این 

توهین ها هم کوتاه نمی آییم. 
هر نیرو یک خدمتگذار است که باید از او قدردانی شود، نه اینکه به او توهین کنند. نمکی 
تاکید کرد: من نیامده ام که راه را برای قُلدرها و زورگوها باز کنم. نیامدم که جیب پزشکان 
لوکس نشین در شمال شهر را پُر کنم. من نیامدم راه برای فساد در سازمان غذا و دارو باز 
کنم، نیامدم یک آقازاده پزشک شود و بچه روستایی درس خوانده بی بهره بماند. من آمدم 
قربانی شوم برای نظامی که مبتنی بر خون شهداست و برای آرمان های این نظام هر 

خطری را به جان می پذیرم.
آمدم تنها از حق مظلومان دفاع کنم 

وزیر بهداشت به برخی مافیای دارو در کشور هم اشاره کرد وافزود: در حال حاضر تنها 
سه درصد داروی کشور وارداتی است، اما همین سه درصد، ۲.5 برابر 97 درصد داروی 
تولید داخل ارز می برد. این ارزها در جیب چه کسانی می رود؟ چه کسی از واردات این 
داروها سود می کند؟ این داروها چگونه در بازار کشور سهم پیدا کردند؟ چه کسانی این 
داروها را با هزار ترفند در لیست داروهای وارداتی کشور قالب کرده اند و پول آن را از جیب 
مملکت بر می دارند. نمکی گفت: من نیامدم چیزی به مال و اموالم اضافه کنم و آمدم 
تنها از حق مظلومان دفاع کنم و نگذارم حقوقشان پایمال شود و در این راه هر خطری 

را می پذیرم.

داریوش قنبری: 

حمایت از چهره های اصولگرا در انتخابات 
پیش رو تکرار نمی شود

یک عضو حزب مردم سالاری گفت: حمایت اصلاح طلبان از چهره های اصولگرای 
معتدل در انتخابات پیش رو تکرار نمی شود. 

داریوش قنبری در ارتباط با چالش های پیش روی جریان اصلاحات برای بستن لیست 
انتخاباتی اظهار کرد: موضوع تایید صلاحیت ها یکی از عمده چالش ها برای جریان 
اصلاحات است؛ چرا که این موضوع باعث شده نتوانند مدیریت درستی در ارتباط با 
موضوع انتخابات داشته باشند. اصلاح طلبان همواره منتظر بودند که کاندیداهایشان 
تایید شوند و بعد در فرصت کمی که دارند فعالیت انتخاباتی کنند. وی معتقد است: رقیب 
اصولگرا، یک سال جلوتر از اصلاح طلبان برای انتخابات برنامه ریزی می کند و دغدغه رد 
صلاحیت ندارد. این فعال سیاسی گفت: در انتخابات دوره دهم مجلس که در سال ۱394 
برگزار شد اصلاح طلبان با وجود رد صلاحیت شدن کاندیداهایشان برای دفاع از منافع 
ملی با اصولگرایان معتدل ائتلاف کردند تا مانع حضور اصولگرایان تندرو شوند. هدفشان 
این بود که جلوی ورود افراطیون به مجلس را بگیرند. قنبری افزود: امروز از صحبت های 
افراد موثر جریان اصلاحات مشخص است در کل به حمایت از چهره هایی می پردازند که 
هویت مشخصی دارند. امسال اصلاح طلبان به هر قیمتی به حمایت از یک لیست خاص 
انتخاباتی نمی پردازند. آن ها اعلام کردند ضمن حضور در انتخابات در جاهایی که کاندیدا 
ندارند کاندیدای ائتلافی معرفی نمی کنند و لیست ائتلافی نمی دهند. این عضو حزب 
مردم سالاری در پایان گفت: هدف این است که هویت اصلاح طلبی محفوظ بماند. مردم 
امید بستند با این تحولات حرکت رو به جلو ایجاد کنند و مشکلات را از طریق حاکمیت این 
تفکر برطرف کنند. اتفاقاتی که در مجلس دهم افتاد و اصلاح طلبان به حمایت چهره های 

اصولگرای معتدل پرداختند در انتخابات پیش رو تکرار نمی شود.

فرمانده نیروی زمینی ارتش: 

آماده پاسخ قاطع به هرگونه تهدیدی هستیم
فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: نیروی زمینی ارتش آمادگی 
کامل برای پاسخگویی به هرگونه تهدید دشمنانی که گوشه چشمی به ایران اسلامی 
داشته باشند را در کمترین زمان ممکن دارد.  امیر سرتیپ کیومرث حیدری اظهار داشت: 
دشمنان نظام جمهوری اسلامی ایران بدانند اگر حماقتی از طرفشان صورت گیرد طومار 
زندگی ننگینشان را در کمترین زمان درهم می پیچیم. وی ادامه داد: وحدت، تبعیت و 
اطاعت از رهبری معظم انقلاب بهترین راه غلبه بر دشمن است. فرمانده نیروی زمینی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران بیان کرد: اگر خواهان خنثی سازی توطئه های دشمن 
در کشور هستیم باید وحدت در جامعه حاکم باشد و این امر زمانی میسر خواهد شد که 
همه گوش به فرمان ولایت فقیه باشیم. وی تصریح کرد: اطاعت از ولایت تنها راه موفقیت 
جوامع از گذشته تا به حال بوده که این امر نشان از اهمیت این موضوع دارد. امیر سرتیپ 
حیدری خاطر نشان کرد: مقاومت، صبر، خویشتن داری، روی پای خود ایستادن و نگاه به 

درون از جمله اوامر رهبر معظم انقلاب است که باید به آن توجه کنیم.
 

سخنگوی وزارت خارجه :

تغییر اجباری دولت ها غیرقابل قبول است 
سخنگوی وزارت خارجه ضمن محکوم کردن دخالت آمریکا در امور داخلی بولیوی، 

هرگونه تغییر اجباری در دولت ها را غیرقابل قبول خواند.
سید عباس موسوی، دخالت ایالات متحده آمریکا در امور داخلی بولیوی و اقدام شبه 
کودتا علیه رئیس جمهور قانونی آن کشور را محکوم کرد و گفت: هر گونه تغییر دولت ها به 
صورت اجبار آمیز و خارج از چارچوب های قانونی به خصوص با دخالت خارجی محکوم 
و غیر قابل قبول است. سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان افزود: جمهوری اسلامی 
ایران معتقد است هر گونه تغییری باید انعکاس خواست مردم از طریق صندوق های رای 
و در چارچوب قانون باشد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی اظهار امیدواری کرد: مردم 
و گروه های محتلف سیاسی در بولیوی با استفاده از ظرفیت های سیاسی و حقوقی 
کشورشان بتوانند بدون توسل به آشوب، خشونت و درگیری به یک راه حل مسالمت آمیز 

در خصوص وضعیت موجود برسند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: مبارزه با فساد نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه، همکاری 
دستگاه های اجرایی و نهاد های نظارتی است.

»اسحاق جهانگیری« در جلسه ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی، به اشاره به برنامه 
سازمان امور مالیاتی کشور برای اجرای برنامه شفافیت مالیاتی و اجرای ماده ۱69 مکرر قانون 
مالیات های مستقیم گفت: اجرای این برنامه و بکارگیری سامانه های اطلاعاتی در حوزه های 
مختلف نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه، همکاری دستگاه های اجرایی و نهادهای نظارتی 
است تا بتوانیم کشور را به سمت سلامت و پیشگیری از فساد سوق دهیم. جهانگیری با 
قدردانی از وزارت امور اقتصادی و دارایی و سازمان امور مالیاتی کشور برای پیگیری اجرای 
این قانون، اظهار داشت: دریافت مالیات همواره یکی از دغدغه های کشور بوده است و باید 
تلاش کنیم با درآمدهای مالیاتی هزینه های جاری کشور تامین شود. رئیس ستاد هماهنگی 
مبارزه با مفاسد اقتصادی تصریح کرد: اگر سامانه های اطلاعاتی تحت شبکه واحد و به شکل 
نظام مند به یکدیگر متصل باشند، دیگر شاهد بروز مفاسدی نظیر صدور کارت بازرگانی برای 
افراد بدون صلاحیت و یا پرداخت تسهیلات میلیاردی توسط نظام بانکی به شرکت های 

متخلف که قابلیت بازپرداخت اقساط خود را ندارند، نخواهیم بود.
وی با تاکید بر اینکه باید فضا به گونه ای شود که مردم احساس امنیت در اقتصاد کنند، 
گفت: در مبارزه با فساد نباید طوری عمل کنیم که صرفاً چند نفر دستگیر و مجازات شوند و 
عده بسیار دیگری با استفاده از ضعف دستگاه های نظارتی و سوءاستفاده از خلاء های قانونی 
به رفتار متخلفانه خود ادامه دهند. معاون اول رئیس جمهوری از اجرای ماده ۱69 مکرر قانون 
مالیات های مستقیم به عنوان یکی از راهکارهای پیشگیری از بروز تخلف و فساد درکشور یاد 
کرد و افزود: با اجرای این ماده قانونی، اطلاعات هویتی و فعالیت های اقتصادی همه افراد 
ثبت می شود و از طریق ارتباط هوشمند سامانه های اطلاعاتی دستگاه های مختلف، امکان 

پیشگیری از فساد فراهم می شود.
امیدواریم لوایح سه گانه مبارزه با فساد در همین مجلس تصویب شود

جهانگیری تصریح کرد: در کشورهای پیشرفته درآمدهای مالیاتی به عنوان حق عمومی 
جامعه و دولت در اولویت قرار دارد و فرار مالیاتی به عنوان یکی از جرایم و تخلفات محسوب 
شده و با متخلفان با جدیت برخورد می شود. معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به تصویب 
لوایح سه گانه شفافیت، تعارض منافع و ارتقاء سلامت نظام اداری و مبارزه با مفاسد اقتصادی 
از سوی دولت خاطرنشان کرد: دولت با اهتمام جدی این لوایح را تصویب کرده است که لایحه 
شفافیت در خردادماه سال جاری به مجلس شورای اسلامی ارسال و دو لایحه دیگر نیز در روز 
گذشته در دولت تصویب و در حال ارسال برای مجلس است که امیدواریم شاهد تصویب این 
سه لایحه مهم توسط نمایندگان محترم تا پایان همین دوره مجلس باشیم. جهانگیری با تأکید 
بر این که سازمان امور مالیاتی باید این اعتماد را ایجاد کند که اطلاعاتی که از دستگاه ها، 
به شکل کاملًا محرمانه نگهداری  نهادها و اشخاص حقیقی و حقوقی دریافت می کند 
می شود، گفت: نباید اطلاعات افراد افشا شود تا دستگاه های اجرایی، نهادها و افراد هیچ گونه 
دغدغه ای در خصوص ارائه این اطلاعات به سازمان امور مالیاتی نداشته باشند. معاون اول 
رئیس جمهوری همچنین بر لزوم تأمین امنیت سامانه اجرایی ماده ۱69 مکرر قانون مالیات 
مستقیم تأکید و خاطرنشان کرد: امنیت این سامانه باید به تأیید وزارتخانه های اطلاعات و 
ارتباطات و فناوری اطلاعات برسد تا همه نسبت به امنیت این سامانه اطمینان داشته باشند. 
جهانگیری با تاکید بر لزوم نظارت و تامین سلامت اداری سازمان امور مالیاتی اظهار داشت: 
برای پیشگیری از تخلفات احتمالی در سازمان امور مالیاتی، لازم است وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و با همکاری سایر دستگاه های ذیربط راهکارهایی را برای از بین بردن زمینه های فساد 

و ارتقاء سلامت اداری تدوین کنند تا اقدامات این سازمان مهم اطمینان بخش باشد.

معاون اول رئیس جمهور مطرح کرد

مبارزه با فساد نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه 

معاون سیاسی وزارت امور خارجه تاکید کرد: ما کاملا 
آماده دفاع از کشور هستیم و آمریکایی ها هم این مسئله را 
می دانند بنابراین به نظر من آنها جرات تعرض به ما را ندارند 
و در نتیجه ما معتقدیم که جنگی در منطقه رخ نخواهد داد. 
»سید عباس عراقچی« در گفت وگو با بخش عربی شبکه 
گفت:  مسکو  اشاعه  عدم  کنفرانس  درخصوص  تی،  آر 
مسئله ممنوعیت انتشار هسته ای از مدت ها پیش در روابط 
بین المللی مهم بوده است بنابراین کارشناسان سطح بالایی 
در این کنفرانس شرکت کردند و این مسائل را مورد بررسی 

قرار دادند.
و  میتواند همکاری  اینکه کنفرانس مسکو  بیان  با  وی 
شراکت خوبی در راستای اهداف عالی ایجاد کند، اظهار 
داشت: ما سه مسئله مهم پیش رو داریم؛ عدم اشاعه سلاح 
انرژی  از  هسته ای، خلع سلاح و استفاده مسالمت آمیز 
هسته ای. متاسفانه غربی ها تنها بر خلع سلاح هسته ای و 

کاستن از انتشار سلاح کشتار جمعی تمرکز دارند.
توافقات  اینکه غربی ها  بر  تاکید  با  ارشد  این دیپلمات 
بین المللی را اجرایی نمی کنند و حق کشورها در استفاده 
مسالمت آمیز از انرژی هسته ای را به رسمیت نمی شناسند، 
پیش روی  موانعی  آنها تلاش می کنند که  تصریح کرد: 
اشاعه سلاح هسته ای  قرار دهند. مسئله عدم  کشورها 

مسئله بسیار مهم است اما در کنار آن به رسمیت شناختن 
حق کشورها در استفاده مسالمت آمیز از انرژی هسته ای 

هم امری مهم است.
هدف کاهش تعهدات، حفظ برجام است 

 عراقچی با بیان اینکه زمانی که آمریکایی ها از برجام خارج 
شدند و تحریم ها علیه ایران را تشدید کردند، ما به مدت یک 
سال صبر کردیم، یادآور شد: این »صبر راهبردی« بود تا به 
طرف های دیگر برجام فرصت داده باشیم و آنها بتوانند نبود 
آمریکا را جبران کنند. اروپایی ها به ما می گفتند که در برجام 
بمانید و ما تلاش خواهیم کرد که برنامه هایی جایگزین 
برای استفاده ایران از برجام ایجاد کنیم. وی ادامه داد: ما 
به مدت یک سال کامل صبر کردیم اما متاسفانه تلاش های 
آنان بی نتیجه بود و در نهایت در هشتم می ۲۰۱9 تصمیم 
گرفتیم تعهدات برجامی خود را کاهش دهیم و این کار را 
تدریجی و گام به گام انجام دادیم تا فرصتی برای دیپلماسی 
داده باشیم.  این مذاکره کننده ارشد با بیان اینکه هدف ما 
از کاهش تعهدات، حفظ برجام است نه از بین بردن آن، 
عنوان کرد: بر اساس بند 36 برجام اگر طرف های دیگر 
برجام نتوانند به تعهدات شان عمل کنند، ایران حق دارد 
به طور کلی یا جزئی تعهدات خود را کاهش دهد بنابراین 
ما این کار را تدریجی انجام دادیم تا برای دیپلماسی فرصت 

باقی بماند. بنابراین در این مساله هیچ شکی وجود ندارد که 
ایران خواهان سلاح هسته ای نیست، بلکه دشمن آن است.

هدف طرح صلح هرمز عدم دخالت در امور 
داخلی دیگران است

امضای  پیشنهاد  نیز ظریف  آن  از  بعد  افزود:  عراقچی 
معاهده عدم تعرض را مطرح کرد و اکنون روحانی ابتکار 
صلح هرمز را پیشنهاد داد تا بتوانیم از طریق گفت وگو به 
پایدار برسیم. هدف اصلی طرح صلح هرمز عدم  صلح 
دخالت در امور داخلی دیگران و عدم تجاوز به کشورهای 
دیگر، آزادی کشتیرانی و ایجاد امنیت و ثبات برای تمام 

کشورهای منطقه است.
وی با بیان اینکه ما به تمام کشورهای منطقه حتی کسانی 
که با آنها رابطه نداریم از جمله عربستان، پیام فرستادیم 
و همه طرف ها را به گفت وگو و همکاری مشترک دعوت 
کردیم، خاطرنشان کرد: امیدواریم که جواب های مثبتی 
دریافت کنیم. در همین چارچوب می توانیم مسائل دیگر 
از جمله مسئله یمن را حل کنیم زیرا مردم یمن اکنون از 
بحران و مشکلات انسانی رنج می برند و کشورهای منطقه 
مسئول پایان دادن به این بحران هستند.  عراقچی تصریح 
کرد: برای بحران های تمام کشورها از جمله عراق، لبنان و 

فلسطین نیز باید راه حل سیاسی ایجاد کرد.

سید عباس عراقچی: 

آمریکا جرات تعرض به ایران را ندارد

 نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: توان بسیج کنندگی 
انقلاب اسلامی،واشنگتن را دچار سردرگمی راهبردی کرده است.

علی شمخانی در افتتاحیه چهارمین همایش جامعه اطلاعاتی سپاه که دیروز در تهران برگزار 
شد، آخرین تحولات نوین امنیتی در سطح منطقه و جامعه بین المللی را تشریح کرد.

وی با تبیین ریشه های تاریخی تعیین مرزهای نوین قدرت پس از فروپاشی شوروی،گفت: 
حضرت امام )ره( با پیش بینی فروپاشی شوروی و نظام دو قطبی در جهان سنگ بنای 
پیشتازی و تولید قدرت از سوی جمهوری اسلامی را بر پایه راهبرد نه شرقی ونه غربی پایه 
گذاری کرد. دبیر شورای امنیت ملی، ظهور جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک نظام مردمی 
و مقتدر در نظام بین الملل را تحولی قابل توجه در تعیین مرزهای نوین قدرت عنوان و خاطر 
نشان کرد: در طول چهار دهه گذشته ایجاد ثبات داخلی، تولید توان دفاعی ملی، دستیابی 
به قدرت عمق راهبردی و پیشرفت در فناوری های نو و هسته ای موجب افزایش روز افزون 
نقش و تاثیرگذاری ایران در معادلات منطقه ای و جهانی شده است . شمخانی با اشاره به قدرت 
جمهوری اسلامی در ناکام سازی راهبردهای آمریکا در غرب و شرق آسیا، حمایت از رژیم 
صهیونیستی و استقرار نظام تک قطبی در جهان، گفت: توان بسیج کنندگی انقلاب اسلامی 

ضمن به شکست کشاندن راهبرد آمریکا در ایجاد و بهره برداری از فتنه داعش برای جلوگیری از 
گسترش امواج بیداری اسلامی، واشنگتن را دچار سردرگمی راهبردی کرده است.

سپاه نماد غیرقابل تغییر انقلاب است
کسب  در  سپاه  اطلاعات  سازمان  ویژه  به  اطلاعاتی  دستگاه های  جایگاه  نقش  و  وی   
موفقیت های شگرف جمهوری اسلامی ایران را بسیار مهم و تعیین کننده عنوان کرد و 
افزود: خوشبختانه تجربیات جنگ ، مقابله با ضدانقلاب داخلی و مواجهه با عملیات پیچیده 
سرویس های اطلاعاتی خارجی، دستگاه های اطلاعاتی جمهوری اسلامی ایران را به سطح 
قابل قبولی از آمادگی و مهارت حرفه ای رسانده است. دبیر شورای امنیت ملی تصریح کرد: 
امروزه حوزه کارکردی اطلاعات فراتر از پشتیبانی از بخش عملیات شده و ایفای نقش مستقل 

و عملیاتی از سوی دستگاه های اطلاعاتی به ضرورتی غیر قابل اجتناب تبدیل شده است. 
شمخانی در پایان ضمن تقدیر از فعالیت های ارزنده وارزشمند سازمان اطلاعات سپاه در 
کشف و خنثی سازی توطئه های خارجی و مقابله با ضد انقلاب داخلی افزود: سپاه نماد غیر 
قابل تغییر انقلاب بوده و قرابت یا دوری افراد و جریانات خودی از این شجره طیبه شاخص مهم 

میزان عشق به انقلاب و ارزشهای جاودان ان است.

علی شمخانی:

توان بسیج کنندگی ایران واشنگتن را سردرگم کرده است

رئیس سازمان پدافند غیرعام لبا تاکید بر اینکه نباید منافع 
و حزبی کنیم، تصریح کرد:  منافع جناحی  فدای  را  ملی 

امنیت ملی یعنی امنیت کل کشور. 
سردار جلالی صبح دیروز در کنفرانس پدافند غیرعامل در 
وزارت کشور با اشاره به اینکه امروز درگیر یک نزاع جدی با 
آمریکا هستیم، اظهار کرد: در سال 9۸فاصله خاکریز ایران و 
آمریکا کم شده و به هم نزدیک شدند. رویکرد آمریکا جنگ 
ترکیبی است یعنی  همه مولفه های قدرت خود را علیه ما به 

کار گرفته است.
وی ادامه داد: این جنگ ترکیبی و هوشمند در عرصه های 
مختلف است. این جنگ براساس نقاط ضعف طرف مقابل 
تنظیم می شود. در مقابل سه رویکرد در سال97 در برابر ما 
بود یعنی مذاکره، وادادگی و مقاومت. رهبری فرمودند رویکرد 
مقاوت فعال را دنبال کنیم و اشاره کردند نه جنگ می شود و 
نه مذاکره. استراتژی مقاومت فعال یعنی استفاده هم افزا از 

همه مولفه های قدرت خود علیه دشمن.
سردار جلالی همچنین تصریح کرد: ما در عرصه نظامی 
توانستیم پاسخ قاطعی به دشمن داده و پهپاد دشمن را ساقط 

کردیم. با این پاسخ، بازدارندگی جدید در منطقه ایجاد شد. 
آمریکا به این نتیجه رسید که قادر نیست هیچ پاسخ نظامی 
به ایران بدهد. عربستان و امارات و رژیم صهیونیستی هم 
متوجه شدند که آمریکا توان دفاع از خودش را ندارد. مدتی 
بعد آمریکا در پاسخ عربستان که خواهان حمله به ایران بود، 
گفت به ما حمله نشده است که به ایران حمله کنیم. این یعنی 
موازنه امنیتی جدید در منطقه و حضور یک قدرت منطقه ای 
یعنی ایران. ریس سازمان پدافند غیرعامل با بیان اینکه باید 
مقاومت دفاعی را مقاومت غیرنظامی ترکیب  و استراتژی 
واحدی برای مقاومت ایجاد کنیم، گفت: همه مسئولان و 
مردم باید فهم دقیقی از استراتژی مقاومت فعال داشته باشند 
و با دقت بالا به آن عمل کنند. نیروهای مسلح، دستگاه های 
اجرایی و حاکمیتی و مردم به صورت هماهنگ این استراتژی 
را اجرا کنند زیرا ما در چند لایه با دشمن درگیر هستیم. از 
سویی کسی حق ندارد این استراتژی ملی را برهم بزند. کسی 
که آگاهانه این کار را انجام دهد به کشور خیانت کرده است. 
در این راستا نباید منافع ملی را فدای منافع جناحی و حزبی 
کنیم. امنیت ملی یعنی امنیت کل کشور. در این استراتژی، 

عناصر باید هم افزا بوده نه اینکه ضد هم کار کنند.
سردار جلالی با بیان اینکه دفاع قاطع از منافع سرزمینی،  
مشارکت و مقاومت مردمی، اصلاح مداوم رفتارها و تصمیمات 
اقتصادی، حل مشکلات اقتصادی، اصلاح و هوشمندکردن 
سیستم توزیع از عناصر استراتژی مقاومت فعال است، تصریح 
به رسمیت شناختن  باید ضمن  امنیتی کشور  کرد: سپر 
اعتراضات  مردمی ناشی از فشار اقتصادی دشمن، باید صف 
دشمن را از خودی تفکیک کرده و  با مردم حداکثر لطافت 
و با دشمن حداکثر قاطعیت داشته باشد. سردار جلالی با 
بیان اینکه مفدسین اقتصادی ستون پنجم دشمن هستند، 
تاکید کرد: دفاع از سفره و معیشت مردم باید در اولویت باشد 
و سیستم هوشمندی برای حمایت از اقشار مختلف مردم 
داشته باشیم. از سویی باید با مفسد و مفسده مقابله کرد. 
خوشبختانه شمشیر عدالت توسط قوه قضائیه بلند شده 
است. ممکن است برخی هم از مقابله با فساد بدشان بیاید، 
ولی باید با فاسدین اقتصادی مقابله قاطع، شفاف، به موقع 
و به دور از سیاسی کاری کرد. با هر مفسدی در هر مقامی 

برخورد کرد و در این زمینه نباید دوقطبی ایجاد کرد.

سردار جلالی: 

نباید منافع ملی را فدای منافع جناحی کنیم

 نائب رئیس اول مجلس گفت: در شرایطی که آمریکا دنبال ایجاد تفرقه و بر هم زدن 
جوامع اسلامی است بیش از هر زمانی به وحدت، انسجام و هم زبانی و همدلی نیاز داریم؛ 

نباید حرف از وحدت بزنیم و عمل  ما توام با تفرقه و اختلاف افکنی باشد. 
در ادامه جلسه علنی روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی مسعود پزشکیان که ریاست 
جلسه علنی را بر عهده داشت گفت: باید وحدت را در رفتار و عمل پیاده کنیم؛ در شرایطی 
که آمریکا دنبال تفرقه و بر هم زدن جامعه اسلامی است بیش از هر زمان دیگری به وحدت 
و انسجام و همدلی نیاز داریم. وی افزود: ما هر روز در نماز از خداوند می خواهیم که ما را 
به راه راست هدایت کند؛ راه راستی که در آن به ما نعمت می دهد؛ در این ادبیات وحدت 
نعمت خداوند است؛ همچنین خداوند می فرماید عذاب الهی زمانی است که تفرقه وجود 
داشته باشد؛ حضرت علی هم در وصیت نامه شان می فرماید که ما باید تابع خداوند و 
رسول الله و گوش به فرمان خدا باشیم. پزشکیان افزود: طبق وصیت نامه حضرت علی 

)ع( باید وحدت را نه در زبان که در رفتار و عمل  پیاده کنیم؛ نه این که همان زمان که 
از وحدت حرف می زنیم تفرقه افکنی انجام دهیم؛   حضرت علی می فرماید، با هم خوب 
حرف بزنید و با ادبیات مناسب با یکدیگر گفت وگو کنید؛ شیعه و سنی و کرد و عرب و عجم 
همه با هم برادر هستیم؛ قرآن پر از آیات و کلامی است که مسلمانان را به وحدت و انسجام 
دعوت می کند. نایب رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در  شرایطی که آمریکا 
دنبال ایجاد تفرقه و بر هم زدن جوامع اسلامی است بیش از هر زمانی به وحدت، انسجام 
و هم زبانی و همدلی نیاز داریم؛ در هفته وحدت کاری کنیم که تفرقه در جامعه ایجاد نشود 
و وحدت و انسجام گسترش پیدا کند باید این را در گفتار و رفتار خود به صورت عملی پیاده 
کنیم. پزشکیان با بیان اینکه آیات قرآن  و فرمایش رسول الله )ص(، همه حکایت از دعوت 
مسلمانان به وحدت دارد، گفت: امیدوارم در عمل هم اینطور باشیم نه این که فقط حرف 

از وحدت بزنیم و عمل ما توام با  تفرقه و اختلاف افکنی باشد.

اخیر  وین، گزارش  در  دائم کشورمان  نماینده  و  سفیر 
آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره فعالیت های هسته ای 
ایران را نشان دهنده دسترسی کامل آژانس دانست و گفت: 
با هدف  که  برجام  تحت  ایران  تعهدات  کاهش  وجود  با 
برقراری توازن نسبی میان حقوق و تکالیف طرفین انجام 
می شود، آژانس همچنان قادر به راستی آزمایی هم اجرای 

تعهدات و هم توقف اجرای بخشی از تعهدات است. 
به گزارش ایسنا، کاظم غریب آبادی در واکنش به اظهارات 

اخیر آژانس در مورد مکانی در ایران، افزود: از همان ابتدا 
و از زمانی که آژانس، ایران را مطلع کرد که برخی سوالات 
در مورد یک مکان خاص دارد، ایران موافقت کرد وارد یک 
تعامل مثبت با آژانس برای شفاف کردن وضعیت و رسیدگی 
به سوالات مرتبط شود. ایران با نشان دادن نهایت همکاری 
و شفافیت، متعاقبا دسترسی لازم را برای آژانس فراهم کرد. 
همانگونه که توسط مقامات آژانس نیز در موقعیت های 
مختلف تأکید شد، تعامل بین آژانس و ایران در خصوص 

این موضوع در حال انجام است. بنابراین، هرگونه تلاش 
برای پیش داوری و ارائه ارزیابی زودهنگام و خام، صرفاً در 
مقاصد سیاسی  راستای  در  این موضوع  جهت مصادره 

است.
وی افزود: وجود اینگونه سوالات در تعاملات بین آژانس 
و کشورهای عضو امری معمول و عادی بوده و در حالیکه 
دو طرف برای حل آن در تعامل هستند، نباید با اغراض 

سیاسی مورد سوءاستفاده و بزرگنمایی واقع شود.

مسعود پزشکیان: 

بیش از هر زمان به وحدت و انسجام نیاز داریم 

واکنش ایران به گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمیک

آژانس از بزرگ نمایی موضوعات پادمانی پرهیز کند
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دانستنی های بلیچینگ

 نکاتی که باید قبل از سفید کردن دندان ها بدانید

نکته مثبت درباره سفید کردن دندان بر پایه LED در مطب، این است که بیماران 
می توانند در مدت زمان کوتاهی دندان هایشان را به طور قابل توجهی سفیدتر کنند. اما 

این روش های درمانی همچنین می تواند موجب حساسیت شود.
هرکسی به دنبال یک لبخند درخشان است؛ اما سفید کردن دندان برای همه افراد 
مناسب نیست. در اینجا نکاتی وجود دارد که باید قبل از درخشان کردن دندان ها بدانید.

ابتدا به یک چک آپ احتیاج دارید
برای  توسط دندان پزشک  معاینه  برسید،  رؤیایی تان  لبخند  به  بتوانید  اینکه  از  قبل 
اطمینان از سلامت دهان، لازم است. قبل از سفید کردن دندان ها، مشکلات دهانی مانند 
حفرات دندان و بیماری لثه باید درمان شوند. بررسی اولیه به این دلیل بسیار مهم است که 
سفید کردن دندان ها مبتنی بر پراکسید به منظور سفیدتر کردن لایه مینای دندان است 
نه ساختار داخل دندان در نزدیکی عصب. اگر به دلیل حفره ها یا آسیب های دیگر، مینای 
دندان سالم نباشد، ژل سفیدکننده می تواند به بافت عصب برسد و صدمات جبران ناپذیری 

وارد کند.
ضربات آهسته و ثابت، سریع و خشمگین است

همه ی ما به نتایج سریع علاقمند هستیم؛ اما سفید کردن چند درجه ای دندان آن 
هم در یک روز در مطب دندان پزشکی، ممکن است همیشه بهترین گزینه نباشد. نکته 
مثبت درباره سفید کردن دندان بر پایه LED در مطب، این است که بیماران می توانند در 
مدت زمان کوتاهی دندان هایشان را به طور قابل توجهی سفیدتر کنند. اما این روش های 
درمانی همچنین می تواند موجب حساسیت شود. شما باید از سفیدی دندان ها در خانه 
مراقبت کنید زیرا این روش آن قدر قوی عمل می کند که نمی توان سالی یک بار آن را تکرار 

کنید.
می توانید این کار را در خانه امتحان کنید

اگرچه فرآیند وابسته به نور که در مطب انجام می گیرد می تواند دندان ها را سفید کند؛ اما 
کیت های حرفه ای خانگی که در دفاتر دندانپزشکی فروخته می شوند هم بسیار خوب کار 

می کنند تا دندان های مرواریدی شما را تا جایی که می توانند، روشن نگه دارند.
سفید کردن دندان یک بار برای همیشه نیست

در حقیقت، اگر نمی خواهید از درخشش دندان هایتان کم شود، احتمالًا شما به ادامه 
دادن این کار با استفاده از کاستوم تری )ورق سفیدکننده دندان( یا دیگر روش های سفید 
کردن دندان در خانه احتیاج خواهید داشت. سفید کردن دندان ها به تعهد و نگهداری 
نیاز دارد. برای ترمیم سریع در منزل، می توانید از قلم پلاتینی سفیدکننده استفاده کنید. 
این وسیله به شما کمک می کند از برخورد ژل بر روی لثه خودداری شود و قلم به شما 
کمک می کند که هر جا به سفید شدن بیشتر نیاز دارد را رنگ )سفید( بزنید. از محصولات 
سفیدکننده دندان بیش از حد استفاده نکنید زیرا باعث افزایش حساسیت دندان ها و 

پوسیدگی آن ها خواهد شد.
شاید مجبور شوید مراقب آنچه از لب هایتان عبور می دهید، باشید!

بعضی از غذاها و نوشیدنی ها مانند چای، قهوه و یا حتی آب برخی سبزیجات، می توانند 
باعث تغییر رنگ دندان شوند. حذف آن ها از رژیم غذایی و یا محدود کردن آن ها، به دندان 
شما کمک می کند تا بعد از عمل سفید کردن، روشن و براق باقی مانند. در عین حال 
ممکن است، غذاهای خاصی مانند گل کلم، توت فرنگی، دانه ها و آجیل ها به سفیدتر 

شدن دندان ها کمک کنند و ممکن است روند سفید شدن را سرعت بخشند.
می توانید از مواد سفیدکننده بدون نیاز به تجویز پزشک استفاده کنید

اگر می خواهید دندان هایتان را تنها یک یا دو درجه سفیدتر کنید، می توانید محصول 
سفیدکننده دندان را خودتان از داروخانه خریداری کنید. برای دندان های غیر حساس که 
نیاز به سفید کردن کمی دارند، محصولات بدون نسخه ممکن است رضایت بخش باشند. 
نوارهای سفیدکننده و یا قالب های نوری از محلول پراکسید خفیف استفاده می کنند 
که ممکن است خوب عمل کنند. روغن نعناع حساسیت را کم و پتاسیم نیترات پوشش 
اعصاب حسی زیر لثه را حفظ می کند، بنابراین مثل برخی روش های درمانی پیشرفته، 
ناچار به تحمل درد در فک خود نیستید. این دو ماده در برخی محصولات سفیدکننده 

دندان یافت می شوند.
می توانید همچنین از یک مسواک برقی دارای فناوری نور آبی استفاده کنید تا در حین 
مسواک زدن دندان ها سریع تر سفید شوند. همچنین می توانید با ژل سفیدکننده به مدت 
دو روز به همراه خمیردندان معمول که روزانه از آن استفاده می کنید، مسواک بزنید و هر 

روز دو بار این کار را انجام دهید.
خمیردندان ها به اندازه کافی دندان ها را سفید نمی کنند

متأسفانه برندهای خمیردندان که قدرت سفیدکنندگی محصول خود را تبلیغ می کنند 
به اندازه مورد انتظارمان عمل نمی کنند. برخی از انواع آن ها دارای محلول سفیدکننده 
هستند اما به اندازه کافی روی دندان نمی مانند تا مؤثر باشند و ذاتاً رنگ داخلی دندان ها را 
تغییر نمی دهند تا اثرگذار شوند. در عوض، آن ها از مواد ساینده برای از بین بردن لکه های 
سطحی مانند دود سیگار و قهوه استفاده می کنند. فرمول های سفیدکننده همچنین 

می توانند به مرور زمان دندان ها را حساس کنند.
ممکن است دندان های غیراصلی سفید نشوند

با  پرکننده ها  و  روکش ها  دندان،  تاج های  از  برخی  دندان پزشکی  انجمن  گفته  به 
درمان های سفیدکننده، روشن نمی شوند. بنابراین اگر ترمیم های قدیمی را جایگزین 
نکنید، ناهمگون شدن رنگ های دندان می تواند آزارتان دهد. اگر انتخاب کرده اید که 
ترمیم های قدیمی )مانند روکش های قدیمی دندان( را جایگزین کنید، انتظار می رود 
هفت تا ده روز بعد از سفید کردن دندان صبر کنید تا سایه رنگ تاج یا روکش جدید را 

انتخاب کنید تا بهترین نتیجه کسب شود.
همه لکه ها به راحتی از بین نمی روند

اگر دندان های شما در طول ۸ سال اول زندگی بیش از حد در معرض فلوئورید قرار گرفته 
باشد، ممکن است دچار شرایطی به نام فلوروزیس، لکه های سفید یا خطوط ظریف و گچ 
مانند، روی سطح دندان های خود شوید. درمان این لکه ها دشوار است و ممکن است به 

چندین روش سفیدکننده برای بهبود نیاز داشته باشد.

تایج یک مطالعه تازه نشان می دهد

دیر غذا خوردن برای قلبِ زنان
 خطرناک است

نتایج یک مطالعه تازه نشان می دهد که وعده های غذایی سنگین هنگام غروب و "دیر 
شام خوردن" به سلامت قلب زنان آسیب وارد می کند.

به گزارش ایسنا، متخصصان علوم پزشکی دانشگاه کلمبیا در نیویورک اظهار داشتند: 
زنانی که بیشترین کالری مصرفیِ روزانه را هنگام غروب دریافت می کنند بیشتر در معرض 

ابتلا به بیماری قلبی هستند.
به گفته محققان مکانیزمی که برای سوخت و ساز، ساعت زیستی و چرخه انسولین/
کورتیزول عمل می کند ممکن است وعده های غذایی سنگین در هنگام غروب را حمایت 
نکند. بدن انسان نه تنها وعده های غذایی که دیروقت مصرف شود، هضم نمی کند بلکه 
میزان تحرک در طول شب کمتر است و در نتیجه کالری مصرفی به عنوان انرژی مصرف 
نمی شود.   در این مطالعه اطلاعات ۱۱۲ زن با میانگین سنی 33 مورد ارزیابی قرار گرفت 
که وضعیت سلامت قلب آنان در شروع مطالعه و یک سال بعد مورد بررسی قرار گرفت. نوع 
مواد غذایی مصرفی این افراد برای مدت یک هفته در شروع مطالعه و برای مدت یک هفته 

۱۲ ماه بعد ثبت شد.
محققان با بیان اینکه بیشتر زنان پس از ساعت ۱۸ اقدام به خوردن غذا می کردند، تاکید 
کردند: وضعیت سلامت قلب افرادی که بیشترین میزان کالری دریافتی در طول روز را 

هنگام عصر دریافت کرده اند نامطلوب بوده  است.
به گزارش هلث دی نیوز، به گفته محققان به ازای هر یک درصد افزایش کالری دریافتی 

پس از ساعت ۱۸ سلامت قلب تحلیل می رود.

سلامت 

ما می دانیم برای اینکه سرماخوردگی مان زودتر برطرف شود چه باید بخوریم، مثلًا 
یک کاسه سوپ مرغ داغ یا یک لیوان دمنوش زنجبیل؛ اما در مورد غذاهایی که 

سرماخوردگی را بدتر می کنند چطور؟
وقتی دچار سرماخوردگی یا آنفلوانزا می شوید از خوردن این غذاها پرهیز کنید:

شیرینی ها
مصرف زیاد قند می تواند سیستم ایمنی را سرکوب کند. قند این پتانسیل را دارد که 
مانع عملکرد ایمنی بدن علیه عفونت شود و گلبول های سفید خون را ضعیف کند. 
ضمناً قند، تعداد مارکرهای التهابی به نام سیتوکین ها را افزایش می دهد که می توانند 
در بدن التهاب ایجاد کنند. پس سعی کنید حداقل وقتی که سرما خورده اید سراغ 

شیرینی ها نروید )از جمله آبمیوه های شیرین شده( تا حالتان بهتر شود.
کربوهیدرات های ساده

وقتی سرما خورده اید، پاستا و نان تست و ... می خورید؟ نباید این کار را بکنید. 
کربوهیدرات های تصفیه شده فوراً تبدیل به قند می شوند و مثل نوشیدنی های قندی و 
اسنک های شیرین، قند خونتان را زود بالا می برند و تأثیرات التهابی در بدن دارند. البته 
همه ی کربوهیدرات ها بد نیستند. کربوهیدرات هایی که شاخص گلیسمی شان پایین 
است مانند نان گندم، غلات کامل و یا هر چیزی که فیبر بالایی دارد می تواند از التهاب 
بدن کم کند. البته اگر ناراحتی معده دارید، کربوهیدرات های ساده می توانند کمکتان 

کنند چون راحت تر هضم می شوند.
غذاهای تند

اگر سرما خورده اید یا علائمی در سیستم تنفسی فوقانی تان دارید، بهتر است 
غذاهای تند مصرف کنید؛ زیرا غذای تند می تواند راه های هوایی تان را پاکسازی 
کند زیرا دارای کپسایسین است که همان عامل تندی فلفل می باشد. اما اگر همراه 
با ناخوشی تان دچار ناراحتی معده نیز هستید، از خوردن غذای تند صرف نظر کنید تا 

ناراحتی معده تان بدتر نشود.

مرکبات
حتماً شما هم به محض اینکه احساس سرماخوردگی می کنید، سراغ آب پرتقال 
می روید؛ اما باید بدانید مرکبات شامل پرتقال و گریپ فروت و لیموترش می توانند 
مخاط معده را تحریک کرده و ناراحتی معده ایجاد کنند. اگر حالت تهوع دارید بهتر 
است مرکبات مصرف نکنید تا معده تان بهتر شود. می توانید تا آن زمان از مکمل 

ویتامین C استفاده کنید.
غذاهای چرب

وقتی بدنتان در حال مبارزه با علائم سرماخوردگی است، اشتهایتان کم می شود و 
غذاهای چرب مانند انواع فست فود و غذاهای سرخ کرده می توانند حالتان را بدتر کنند 
زیرا التهاب برانگیزند. وقتی بیمارید، بدنتان سعی می کند به شما بگوید خوردن غذای 

چرب برایتان خوب نیست. به چیزی که بدنتان می گوید اعتماد کنید!
گوشت قرمز

وقتی سرما خورده اید، مخصوصاً اگر حالت تهوع و ناراحتی های گوارشی هم دارید، 
از گوشت قرمز صرف نظر کنید. گوشت قرمز نسبت به سایر انواع پروتئین دارای چربی 

بیشتری است و انتخاب خوبی برای روزهای سرماخوردگی تان نیست.
توت فرنگی

اگر تصور می کنید این سوپرفود برای بهتر کردن حالتان خوب است اشتباه می کنید. 
توت فرنگی باعث ترشح هیستامین در بدن شده و در بینی و حلق، گرفتگی ایجاد 

می کند. ترشحات هیستامینی می توانند بینی و سینوس هایتان را ناراحت کنند.
شیر

شیر هم یکی از غذاهایی است که وقتی سرما خورده اید باید از آن پرهیز کنید. 
محصولات لبنی می توانند ترشحات را غلیظ کنند، در نتیجه آلرژن های مضر به مدت 

طولانی تری در سیستم تنفسی تان باقی خواهند ماند.
آبنبات بدون قند

آبنبات بدون قند، قند ندارد اما آبنبات ها و آدامس هایی که سوربیتول دارند می توانند 
مشکلات معده ایجاد کنند. سوربیتول، قابل هضم نیست و می تواند معده تان را 
ناراحت کند و حتی در برخی از افراد سبب اسهال بشود. اسهال به معنی کم آب شدن 
بدن است. شیرین کننده های مصنوعی می توانند سردرد نیز ایجاد کنند. اگر خارش 

گلو دارید و می خواهید آن را تسکین بدهید، شربت عسل بنوشید.
نوشیدنی های کافئین دار

نوشیدنی های کافئین دار مانند قهوه، نوشیدنی های انرژی زا و چای پررنگ می توانند 
بدن را کم آب کنند. کافئین ادرارآور است و میزان آب بدن را کاهش می دهد، در نتیجه 
پروسه ی درمانتان کُند خواهد شد. ضمناً بیشتر نوشیدنی های کافئین دار حاوی قند 
هستند و التهاب برانگیزند که باعث می شود بدنتان به خوبی نتواند با عفونت مبارزه کند.

بستنی
لطفاً برای تسکین گلودردتان سراغ بستنی نروید چون مدت بیماری تان را طولانی تر 
می کند. بیشتر بستنی ها با شیرهای پُرچرب درست می شوند که به معنی التهاب در 
بدن است. ضمناً بستنی دارای قند زیاد است که همان طور که گفتیم التهاب را در بدن 

افزایش داده و سیستم ایمنی را تضعیف می کند.
موز

موز فواید بی نظیری برای سلامتی دارد؛ اما بهتر است وقتی سرما خورده اید موز 
نخورید. موز نیز مانند توت فرنگی سبب ترشح هیستامین در بدن می شود که مطمئناً به 
نفعتان نیست. همچنین موز حاوی قند زیادی است که التهاب برانگیز بوده و عملکرد 

سیستم ایمنی تان را کاهش می دهد.
غذاهای سفت یا تُرد

هر غذایی که بافت سفتی دارد می تواند گلو و حلق تان را تحریک کرده و شما را به 
انواع بیسکوئیت ها، چیپس ها، آجیل و حتی  یا دچار گلودرد کند.  بیندازد  سرفه 
سبزیجات خام، تحریک کننده ی گلو هستند. در عوض غذاهایی بخورید که بلع 
راحت تری دارند و بافتشان نرم است. غرغره آب نمک می تواند گلوی تحریک شده را 

آرام کند و التیام بدهد.
غذاهای شور و ترشیجات

غذاهایی که گلودرد را بدتر می کنند معمولًا همان غذاهایی هستند که معده را 
ناراحت می کنند. غذاهایی که حاوی نمک زیاد و سرکه هستند می توانند در گلو و حلق 
التهاب ایجاد کنند. غذاهای تخمیر شده دارای مقدار زیادی هیستامین هستند که 

موجب احتقان بینی و گلویتان می شوند.
بادام زمینی

بادام زمینی یکی از معروف ترین آلرژن های خوراکی است که می تواند مقدار زیادی 
هیستامین در بدن تولید کند. حتی اگر به بادام زمینی حساسیت ندارید و معمولًا آن را 
مصرف می کنید، در روزهای سرماخوردگی تان این کار را نکنید زیرا التهاب را در بدنتان 

افزایش داده و گرفتگی بینی ایجاد می کند.
نوشابه های گازدار

اما  است؛  معده  ناراحتی  رفع  برای  راه  بهترین  نوشابه  نوشیدن  کنید  فکر  شاید 
این نوشیدنی ها مانع انجام فعالیت صحیح سیستم ایمنی بدن می شوند. در واقع 
از بدترین  از نوشابه، عمدتاً به دلیل داشتن قند زیاد، به عنوان یکی  متخصصان 
با تضعیف  نام می برند؛ زیرا  غذاهایی که در هنگام بیماری می توان مصرف کرد، 

سلول های سفید خون، مانع مبارزه ی بدن شما با عفونت ها می شوند.

اگر سرما خورده اید، این ها را نخورید!

غذاهایی که سرماخوردگی تان را بدتر می کنند

و داروی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ضمن تشریح عوارض  معاون غذا 
مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها و بروز مقاومت های آنتی بیوتیکی، درباره چگونگی 

کنترل مقاومت های آنتی بیوتیکی در بیمارستان ها توضیح داد.
دکتر فرزاد پیرویان با اشاره به تاریخچه و قدمت کشف آنتی بیوتیک ها، گفت: اولین 
بار چینی ها حدود 5۰۰ سال پیش از میلاد مسیح به شکل تجربی از برخی مواد مانند 
شیره های کپک زده به عنوان ضد میکروب ها استفاده کردند اما، حدود سال ۱9۲۰ 
دانشمندی به نام فلمینگ متوجه اثر ضد میکروبی قارچ  پنی سیلین که روی نان به 
شکل کپک و در سایر مکان های دیگر نیز وجود داشت، شد. برخی از این دانشمند به 
عنوان کسی که آنتی بیوتیک را کشف کرده یاد می کنند؛ در حالی که هاروارد فلوری 
برای اولین بار پنی سیلین را خالص کرد و از آن برای درمان عفونت ها تحت عنوان 

آنتی بیوتیک استفاده کرد.
آنتی بیوتیک ها موثر در درمان بیماری های باکتریایی

وی با اشاره به اینکه این دارو باعث مرگ یک عامل زنده در بدن مانند باکتری ها 
می شود، افزود: آنتی بیوتیک ها برای درمان بیماری های باکتریایی تجویز می شوند. 
از آنجایی که باکتری ها دارای انواع مختلفی هستند، برای هر کدام از آنها باید نوع 
خاصی از آنتی بیوتیک را تجویز کرد. همین موضوع اهمیت تجویز آنتی بیوتیک توسط 
متخصصان را آشکار می کند؛ چراکه دقیقا با شناخت نوع باکتری می توان به مقابله با 
آن رفت. بیماری هایی مانند عفونت تنفسی باکتریایی، عفونت ادراری باکتریایی،  سل 
و.... همگی جزئی از بیمای هایی است که به درمان با آنتی بیوتیک مناسب با خود پاسخ 

خواهند داد.
چه زمانی باکتری، مقاوم به درمان خوانده می شود؟

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درخصوص حساسیت های 
موجود در جهت مصرف  دقیق آنتی بیوتیک ها،  اظهار کرد: آنتی بیوتیک تنها زمانی به 
درمان پاسخ می دهد که با تشخیص پزشک،  در یک مدت زمان و یک غلظت خاص 
در اختیار بیمار قرار گیرد؛ در این صورت است که می توان امیدوار بود میکروب از بین 
می رود و بدن قدرت دفاع از خود در برابر بیماری  را دارا می شود. بیماری  هنگامی به 
بدن فرد نفوذ می کند که سیستم ایمنی قدرت مقابله با آن را از دست داده  است. در 
حالت عادی شاید روزانه میکروب های زیادی وارد بدن فرد شود، اما از آنجایی که بدن 
می تواند با آن مقابله کند بیماری هم به سراغش نمی آید. در صورت بروز بیماری با 

تجویز و مصرف آنتی بیوتیک به بدن کمک می کنیم به بیماری غلبه کند.
وی با تاکید بر اینکه انتخاب داروی مناسب در دوز و قدرت مناسب در طول مدت 
زمان کافی از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است، تصریح کرد: استفاده خودسرانه دارو 
بدون شناخت دقیق نوع باکتری آنهم در مدت زمان کوتاه می تواند باعث شود میکروب 
کشته نشده و یا به مرور زمان کشته شود که این موضوع به میکروب فرصت خواهد 

داد راه مقابله با آنتی بیوتیک را کشف کند؛ چراکه میکروب نیز دارای سیستم داخلی 
هوشمند است. ادامه دار شدن روند فوق باعث می شود مقاومت دائمی در مقابل دارو 
پیش آید؛ یعنی دیگر مانند گذشته دارو نمی تواند به داخل سلول میکروب نفوذ کرده و 
سیستم حیاتی آن را مختل کند. این جهش ژنتیکی که در میکروب به واسطه مصرف 
غلط دارو به وجود آمده است،  به نسل های بعد آن نیز منتقل شده و انواع پیشرفته تری 
از میکروب پدید می آید. موضوعی که اکنون به طور ملموس تر مشاهده می شود، ایجاد 
مقاومت دارویی به میکروب های سرماخوردگی است چنانچه دیگر آنتی بیوتیک هایی 

مانند آموکسی سیلین مانند گذشته به درمان پاسخ نمی دهد. 
وی با تاکید بر مدت زمان مصرف آنتی بیوتیک طبق تجویز پزشک، اظهار کرد: با 
شروع مصرف دارو ممکن است علائم بیماری در فرد کاهش یافته یا موقتا از بین برود؛ 
این موضوع سبب می شود فرد با فرض اینکه بیماری اش درمان شده مصرف دارویش 
را قطع کند. قطع مصرف ناگهانی دارو می تواند سبب ایجاد مقاومت در درمان شده 
و میکروب به طور کامل از بین نرود؛ از این رو تا پیش از اتمام داروی خود هرگز نباید 

مصرف آن را قطع کرد.
کنترل مقاومت دارویی در بیمارستان ها چگونه انجام می شود؟

پیرویان موضوع مهم دیگر را ایجاد مقاومت میکروبی در سطح بیمارستان ها دانست 
و افزود: در بیمارستان ها تجمع بیماران مختلف با بیماری های متفاوت و میکروب های 
متفاوت، می تواند شرایط را به گونه ای فراهم کند که یک میکروب مقاوم به درمان به 

بیماران دیگر منتقل شده و گسترش یابد. در بیمارستان ها داروهای متنوع برای 
مقابله با میکروب ها تجویز می شود و از طرفی امکان دارد میکروبی از بدن بیماری  
که نوع خاصی از آنتی بیوتیک را مصرف می کند به بدن بیمار دیگری که نوع دیگری 
از آنتی بیوتیک را دریافت می کند، منتقل شود و از آنجایی که دارو برای این میکروب 
جدید تجویز نشده، احتمال دارد ایجاد مقاومت تسریع شده و باکتری های مقاوم به 
درمان شدیدتری مشاهده کنیم. وی افزود: به همین دلیل در بیمارستان ها سیستمی 
تحت عنوان تولیت دارو درمانی با آنتی بیوتیک وجود دارد که تجویز آنتی بیوتیک در 
بیمارستان ها را مدیریت می کند. همچنین کمیته ای به نام کمیته کنترل عفونت در 
بیمارستان وجود دارد که کنتل میزان عفونت در بیمارستان  را در دست دارند و ماهانه 

موارد مهم را برای مقابله و پیشگیری از مقاومت دارویی بررسی می کنند.
این داروساز با بیان اینکه موضوع مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک تنها متوجه کشور 
ما نیست و دغدغه ای جهانی قلمداد می شود، تاکید کرد: با تمام تمهیداتی که برای 
کنترل مقاومت میکروبی در بیمارستان ها اندیشیده شده اما، برای سطح جامعه نیاز به 
افزایش آگاهی مردم و سواد سلامت آنها داریم. شرکت های دارویی نیز همواره به دنبال 
کشف آنتی بیوتیک های جدید هستند که مقاومت دارویی در آنها به سادگی اتفاق نیفتد 

که اصلا کار راحتی نیست.
عوارض مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها را بهتر بشناسید

وی در خصوص سایر عوارض مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها برای بدن، گفت: دارو 
یک ماده شیمیایی است که برای یک مشکل و یک ارگان خاص از بدن تجویز می شود، 
اما در این میان می تواند در مسیر رسیدن به بافت مورد نظر بر سایر بافت های بدن 
نیز اثر گذار باشد. سالیان سال است که داروسازان در تلاش هستند تا داروی تولید 
شده به نوعی عمل کند که تنها بر بافت مورد نظر اثر کند؛ اکنون اسپری های تنفسی 
برای بیماری های ریوی یکی از نمونه های موفقی است که دارو مستقیما بر عضو اثر 

می گذارد.
پیرویان خاطرنشان کرد: با تلاش های صورت گرفته برخی داروها موفق می شوند 
تنها در بافت مورد نظر اثر کنند در آن صورت شاهد اثرات مطلوب خواهیم بود در غیر 
اینصورت و اثرگذاری دارو بر سایر بافت ها شاهد عوارض دارو هستیم. این عوارض 
در مورد آنتی بیوتیک ها بسته به نوع آن متفاوت است. مشکلات گوارشی یکی از 
عوارضی است که می تواند متوجه آنتی بیوتیک ها باشد به همین علت توصیه می شود 
آنتی بیوتیک ها با آب فراوان مصرف شوند و تا 3۰ دقیقه پس از مصرف آن فرد دراز 
نکشد. عارضه دیگر ایجاد تداخل دارویی است؛ به عنوان مثال داروی »تتراسایکیلین« 
را نمی توان با شیر مصرف کرد؛ چراکه کلسیم موجود در شیر این دارو را به خود جذب 
می کند و اثر دارو از بین می رود. حساسیت به نور، حساسیت پوستی، تغییر رنگ عرق 

و... می تواند سایر عوارض آنتی بیوتیک ها باشد که با قطع مصرف از بین می رود.

همزمان با هفته آگاهی از مصرف آنتی بیوتیک مطرح شد

عوارض مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها

چند روزی است که با آمدن دوباره پاییز هوای تهران آلوده شده و همزمان طبق اعلام مسئولان شهرداری تهران، پایتخت در 
وضعیت هشدار آلودگی هوا قرار گرفته است. در این گزارش ۱۰ نکته درباره مراقبت های بهداشتی در هوای آلوده را بخوانید.

۱. طبق اعلام شهرداری تهران، هوای پایتخت با افزایش آلودگی ها در وضعیت هشدار قرار گرفته است. دلیل این آلودگی 
بیش از حد وقوع پدیده وارونگی دماست. وارونگی دما یا وارونگی گرمایی یا اینورژن به پدیده ای گفته می شود که در آن برخلاف 
حالت طبیعی با افزایش ارتفاع دما نیز زیاد می شود و در این شرایط درجه حرارت پائین جو کمتر از طبقه فوقانی است که در 
شهرهای بزرگ وارونگی دما معمولًا باعث ماندگاری آلودگی هوا در سطح می شود و معمولا ذرات معلق آلوده کننده در سطح 

باقی می ماند.
۲. یکی از مهم ترین اقداماتی که در هوای آلوده برای حفظ سلامتی خود باید انجام دهید، توجه به تغذیه خود است. خصوصا 
کودکان، سالمندان و گروه های حساسی که دارای بیماری های قلبی و تنفسی هستند. در روزهایی که هوا آلوده است شیر و 
لبنیات به خصوص پنیر و ماست به خاطر کلسیمی که دارند می توانند با جذب عناصر سنگین مثل سرب تداخل کنند. پس به 
طور کلی بهتر است مردم از سبزی ها و میوه ها و لبنیات بیشتر استفاده کنند تا اثرات مخرب هوای آلوده را بر بدن خود کاهش 
دهند. از طرف دیگر اما استفاده از تنقلات کم ارزش مثل چیپس و پفک و نوشابه های گازدار چون باعث اختلال جذب عناصر 
مفید در بدن می شوند، می توانند اثرات سوء آلودگی هوا را دوچندان کنند. موادی مثل هم سوسیس و کالباس به دلیل داشتن 
مواد شیمیایی و نگهدارنده، علاوه بر این که به خودی خود مضر هستند، برای افرادی که در معرض آلودگی هوای شهرها قرار 

دارند به هیچ وجه توصیه نمی شوند.
3. نکته مهم دیگر این است که در این روزها باید تردد خود در شهر را کاهش دهید. خصوصا زنان خانه دار و افراد سالمندی 
که شغل ثابتی ندارند و ضرورتی برای تردد در شهر نیز ندارند. اگر کارهایی دارید که می توان آنها را به زمان دیگری موکول 
کرد، حتما زمان انجام آن کار را تغییر دهید و اگر در روز ساعت هایی را برای خرید، پیاده روی یا انجام فعالیت های ورزشی در 

محیط های آزاد اختصاص می دهید، آنها را به زمان دیگری موکول کنید. 
4. استفاده از ماسک همواره در هوای آلوده پیشنهاد می شود. با توجه به اینکه بخش زیادی از آلودگی هوای تهران به دلیل 
وجود ذرات معلق در هواست، استفاده از ماسک می تواند ورود مواد آلوده به بدن شما از طریق سیستم تنفس را کاهش دهد. 

توجه داشته باشید که در هوای آلوده باید از داروخانه ها ماسک های فیلتردار تهیه کنید و هر روز آن ماسک را تعویض کنید.
5. سعی کنید در روزهایی که هوای شهر شما آلوده تر است، مایعاتی مانند آب و آب میوه های طبیعی را بیشتر استفاده کنید.

6. کودکان را در این روزها بیشتر در خانه نگه دارید. خصوصا کودکانی که مدرسه می روند و در ساعات بعدازظهر می خواهند 
در کوچه، خیابان و حیاط خانه ها بازی کنند. 

7. اگر شغل شما یا یکی از اعضای خانواده تان به گونه ای است که در طول روز در فضای باز هستند، مانند راننده های تاکسی، 
مغازه داران و... باید مراقبت زیادی از سلامتی خود داشته باشند و با مصرف موادغذایی اشاره شده و استفاده از ماسک و دیگر 

مراقبت ها، اثرات آلودگی بر بدن خود را کاهش دهند.
۸. اگر در روزهای آلودگی هوا دچار علائمی مانند درد قفسه سینه ، تنگی نفس ، افزایش فشارخون، افزایش ضربان قلب و 

بی حالی زیاد شدید، سریعا به یکی از مراکز درمانی مراجعه کنید تا وضعیت سلامتی شما بررسی شود.
9. مصرف سیگار و قلیان در روزهای آلودگی هوا ریسک ابتلا به بیماری های قلبی و تنفسی در شما را دو چندان می کند.

۱۰. استفاده از دستگاه های تصفیه کننده هوا در منازل و محل کار تاثیر ۱۰۰ درصدی ندارد و قرار نیست این دستگاه ها هوای 
محیط را به کلی عاری از آلودگی کنند. بهتر است در کنار استفاده از این دستگاه ها، به دیگر مراقبت ها توجه کنید.

۱۱. در محیط خانه در روزهایی که هوا آلوده است به صورت روزانه محیط را گردگیری و نظافت کنید. خصوصا اگر در ساعاتی 
از روز پنچره خانه شما باز است. توجه داشته باشید که مواد غذایی را سعی کنید پس از خرید و پیش جایگذاری در یخچال 

بشورید.
۱۲. توجه کنید که در هنگام رانندگی سیستم تهویه مطبوع اتومبیل خود را در حالت چرخش مجدد هوا قرار دهید تا گرد و 

غبار ورودی به اتومبیل کاهش یابد.

۱2 نکته برای حفظ سلامتی خود در روزهای آلودگی هوا
از ایام قدیم خواب قیلوله یا خواب کوتاه در فرهنگ ما جای ثابتی داشته است. هنوز در برخی شهرهای ایران کسبه ظهرها به خانه 

می روند و کمی استراحت می کنند. در این زمینه اما تحقیقات پزشکی ثابت کرده این خواب کوتاه روزانه بر سلامت افراد تاثیر دارد.
نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که خواب نیمروزی به نیازهای فیزولوژیکی ما پاسخ می دهد، باعث بهبود خلق و خوی و 
ارتقای سلامت بدن شده و راندمان کاری را بالا می برد. در بسیاری از کشورهای آسیایی، آمریکای لاتین و کشورهای مدیترانه ای، 
چرت بعد از ظهر یکی از عادت های روزمره مردم است و بر طبق آمارهای جهانی حدود 6۰ درصد افراد بزرگسال هر هفته حداقل 
یک بار نشسته روی صندلی کار، مترو یا حین تماشای تلویزیون چرت کوتاهی می زنند. نتایج پژوهش ها نشان می دهد که چرت های 

کوتاه بین روز باعث افزایش قدرت تمرکز، مقابله با استرس و تقویت سیستم ایمنی بدن می شود.
کاهش سطح استرس

به عقیده متخصصان افرادی که در بین روز چرت می زنند کمتر از دیگران از اثرات استرس آسیب می بینند. نتایج پژوهش هایی که در 
دانشگاه کالیفرنیای ساندیگو انجام شده است نشان می دهد هر چه زودتر کم خوابی و بی خوابی شبانه جبران شود، به همان سرعت 

سیستم ایمنی بدن به حالت نرمال برمی گردد.
افزایش خلاقیت و بهره وری

نتایج پژوهش ها نشان می دهد که چرت های کوتاه بین روز باعث افزایش قدرت تمرکز، می شود. به عقیده محققان افرادی که در بین 
روز چرت می زنند، در حرفه خود خلاق تر هستند و کمتر غیبت می کنند. در آمریکا بررسی هایی روی راننده تاکسی ها انجام شد. به 
این ترتیب که استراحت ۱۰ تا ۲۰ دقیقه ای در بین روز برای آنها در نظر گرفته شد. محققان مشاهده کردند راننده هایی که در بین روز 

استراحت داشته اند هشیارتر و سرحال تر هستند و در مواقع ضروری عکس العمل های بهتری نشان می دهند.
افزایش سطح انرژی

یک چرت کوتاه بیست دقیقه ای برای اکثر افراد کافی و البته فوق العاده است. همین مدت زمان کوتاه باعث افزایش انرژی و 
استراحت شده و ساعت بیولوژیکی بدن را نیز به هم نمی زند.

بهبود سلامت قلب
 خواب کوتاه روزانه نه تنها تقویت کننده مغز و ارتقا دهنده سطح حافظه است، بلکه یک عامل مهم در کاهش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی نیز محسوب می شود. مطالعات مختلف نشان داده مردانی که به طور منظم خواب کوتاه روزانه را دریافت می کنند، 
37 درصد کمتر احتمال دارد که در اثر ابتلا به بیماری های قلبی جان خود را از دست بدهند. محرومیت خواب خود عاملی برای 

ابتلا به بیماری های قلبی است.
کاهش وزن

استرس و بی خوابی از عوامل مهم افزایش وزن و گرایش به مصرف مواد غذایی ناسالم هستند. این در حالی است که خواب کوتاه 
روزانه نه تنها منجر به تنظیم متابولیسم بدن می شود، بلکه سطح سروتونین و ملاتونین را افزایش داده و با کاهش استرس، چرخه 
خواب و بیداری را تنظیم می کند. چرت روزانه خود عاملی برای تنظیم اشتها و گرسنگی نیز هست و افرادی که این نوع خواب را 
دریافت می کنند، کمتر سراغ مواد غذایی و نوشیدنی های شیرین می روند. علاوه بر این، با توجه به مطالعات انجام شده، موقع چرت 

زدن کاهش چربی در بدن تا 55 درصد افزایش پیدا می کند.
تنظیم هورمون تستوسترون

چرت زدن و خواب کافی و منظم، سطح هورمون تستوسترون را تنظیم می کند. مطالعات نشان داده که کاهش خواب روزانه منجر به 
کاهش سطح تستوسترون می شود. البته عوارض جانبی دیگری هم دارد. پس حداقل 3 یا 4 بار در هفته خواب نیمروز داشته باشید 

و هر روز به اندازه کافی بخوابید.
تقویت سیستم ایمنی بدن

یکی از مزایای دریافت خواب نیمروزی، کمک به بدن برای دفع میکروب ها است. این در حالی است که محرومیت از خواب عملکرد 
سیستم ایمنی بدن را مختل می کند. مطالعات نشان داده دریافت خواب نیمروزی منجر به بهبود سطح سلول های سفید خون که با 

عفونت مبارزه می کنند، می شود.

خواب کوتاه روزانه و ۷ تاثیری که بر سلامتی دارد
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 دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان قم:

هیات اندیشه ورز امربه معروف در اداره های قم 
تشکیل شود

 دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان قم گفت: برای ارائه و بررسی راهکارهای 
انجام امربه معروف و نهی از منکر کارساز و هدفمند، ایجاد هیات اندیشه ورز در شوراهای 

امربه معروف و نهی از منکر اداره های قم ضروری است.
دبیران  گردهمایی  در  سه شنبه  روز  آشتیانی  محمدرضا  حجت الاسلام والمسلمین 
شوراهای امربه معروف و نهی از منکر اداره های قم اظهار داشت: امربه معروف و نهی از 
منکر در یک دستگاهی مانند اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی با سازمان صنعت، معدن 

و تجارت کاملا متفاوت است و در این دستگاه ها نمی تواند به شیوه یکسان صورت گیرد.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بیان داشت: شوراهای امربه معروف و نهی از منکر 
دستگاه های مختلف باید با ایجاد هیاتی متشکل از نخبگان و ایده پردازان خبره و باتجربه، 
روش های کارآمد و موثر را برای انجام این دو فریضه الهی احصا کنند.  آشتیانی همچنین 
فریضتین را پایه و اساس همه دستورهای دینی عنوان کرد و گفت: به واسطه احیای 
امربه معروف و نهی از منکر نماز و زکات نیز احیا، راه ها امن و زمینه مطالبه گری از بزرگان 
فراهم می شود. وی با اشاره به فعالیت ۲ هزار تن از ناصحان در قم افزود: این افراد درگذشته  
پشتوانه ای نداشتند، ولی امروز به دلیل تصویب قانون در مجلس شورای اسلامی از حمایت 
خوبی برخوردار هستند. آشتیانی یادآور شد: طبق بند دهم این مصوبه نهادهای فرهنگی 
از قبیل آموزش وپرورش، آموزش عالی، ارشاد و تبلیغات اسلامی برای بالا بردن سطح فهم 
و درک جامعه از امربه معروف مکلف شدند. وی با تاکید بر ضرورت مبارزه همگانی با فساد 
گفت: همه باید کمک کنیم تا مفاسد را از جامعه اسلامی ریشه کن کنیم، چون هدف ما 
از انقلاب نیز همین بوده است.  وی بابیان اینکه آحاد مردم در برابر ناهنجاری ها موظف 
به تذکر لسانی هستند، گفت: وظیفه ستاد امربه معروف ایجاد هماهنگی بین گروه ها و 
نهادهای مختلف برای ادای این فریضه است، و هنگامی که مساله درگیری و انجام عملیات 
پیش می آید نیز سپاه و بسیج وظیفه خود را انجام می دهند و خوب در میدان حضور دارند.
بی بندوباری  گسترش  برای  دشمن  مذبوحانه  تلاش های  به  اشاره  با  همچنین  وی 
که  باشد  به گونه ای  وضعیت  نباید  گفت:  بوستان ها  به ویژه  قم  عمومی  مکان های  در 
هنجارشکنان احساس امنیت و در مقابل مومنان و متدینان نیز نتوانند با خیال راحت به 
وظایف خود عمل کنند.  جانشین ستاد امربه معروف و نهی از منکر قم نیز در این جلسه 
با مهم دانستن نقش کارمندان و کارکنان اداره ها در انجام امربه معروف و نهی از منکر 
بیان کرد: کارمندانی که در این زمینه اهتمام جدی دارند، باید شناسایی و تشویق شوند. 
سید محمدتقی حسینی ادامه داد: موضوع امربه معروف باید به یکی از شاخص مهم در 
ارزیابی عملکرد دستگاه ها و انتخاب و معرفی کارمندان نمونه تبدیل شود. وی گفت: 
دستگاه ها باید با شعار همه مسئولیم و بی تفاوت نباشیم، طرح ها و برنامه های مربوط  به 
امربه معروف را انجام دهند. حسینی همچنین ظرفیت آموزش وپرورش در نهادینه کردن 
فرهنگ امربه معروف را موردتوجه قرارداد و گفت: همان گونه که استفاده از دانش آموزان 
در طرح همیار پلیس بسیار موفقیت آمیز بود، در خصوص امربه معروف نیز می توانیم از 
مدارس استفاده های خوبی را داشته باشیم. وی بابیان اینکه قانون امربه معروف و نهی از 
منکر جای هیچ بهانه ای را برای عدم همکاری باقی نگذاشته است، خاطرنشان کرد: سپاه، 
بسیج و ناجا حامی آمران  هستند و در دستگاه قضایی نیز شعبه ای ویژه برای رسیدگی به 
پرونده های مربوطه ایجادشده است.  گردهمایی دبیران شوراهای امربه معروف و نهی از 
منکر دستگاه های اجرایی قم برگزار شد و در پایان ۱4 دستگاه برتر این استان که در حوزه 

امربه معروف نقش عمده ای ایفا کردند، مورد تجلیل قرار گرفتند.

مدیرکل راه و شهرسازی قم استان قم:

۱4۸۰ خانواده کم درآمد درقم 
صاحب مسکن می شوند

 مدیرکل راه و شهرسازی قم گفت: با اجرایی شدن طرح اقدام ملی مسکن،یک هزار و 
4۸۰ هزار خانواده کم درآمد در این استان صاحب خانه می شوند.

حسن صبوری افزود: ثبت نام درطرح اقدام ملی مسکن از روزسه شنبه در استان قم 
 TEM.MRUD.IR با مراجعه به سامانه آغازشده و علاقه مندان تا سه روزفرصت دارند 
نسبت به ثبت نام در این طرح اقدام نمایند. وی اضافه کرد: این طرح به صورت مشارکتی 
با همکاری اداره کل راه و شهرسازی به عنوان تامین کننده زمین و اداره کل بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی به عنوان سازنده و احداث کننده واحدهای مسکونی، اجرا خواهد شد. وی 
ادامه داد: طرح فوق هم اینک درحال مطالعه و اخذ مشاور است و براساس برنامه ریزی های 
انجام شده،  حدود یک هزار و 5۰۰ واحد مسکونی دراین طرح ساخته می شود. صبوری 
گفت: افرادی که ازسال ۸4 فاقد مسکن ملکی بوده وتاکنون تسهیلات وام مسکن دریافت 
نکرده اند می توانند از طرح اقدام ملی ثبت نام کنند. وی گفت: درطرح اقدام ملی تولید 
مسکن متقاضیان باید چهار شرط اصلی متاهل بودن، فاقد مالکیت خصوصی، عدم 
استفاده از امکانات دولتی از قبیل زمین و آپارتمان و داشتن سابقه پنج سال سکونت 
درشهر مورد نظر را داشته باشند. وی افزود: امکان سپرده گذاری 3۰ تا 5۰ میلیون تومانی 
دربانک مسکن به منظور اطمینان ازتوانایی متقاضی از دیگر شرط های ثبت نام است؛ زنان 
خودسرپرست نیز باید حداقل 35 سال سن داشته باشند تا بتوانند دراین  طرح نام نویسی 
کنند. مدیرکل راه و شهرسازی قم بااشاره به اینکه تسهیلات این طرح 75 میلیون تومان با 
نرخ سود بازپرداخت ۱۸ درصد است، گفت: دوره ساخت خانه ها حداکثر ۲ سال است و 
بعد از تحویل واحدها، پرداخت اقساط شروع می شود که دوره پرداخت حدود ۱۰ سال بوده 
و اقساط ماهانه آن حداقل یک و نیم میلیون تومان است. وی با بیان این که اگر متقاضیان 
مسکن ملی از سهمیه موردنظر بیشتر باشند اولویت بندی ازطریق قرعه کشی رایانه ای انجام 
می شود، افزود: بر اساس میانگین هزینه های ساخت مسکن، قیمت تمام شده واحدهای 
مسکونی دراین طرح با زیربنای 75 تا ۱۰۰ مترمربع، بین ۱۸7 تا ۲5۰ میلیون تومان خواهد 
بود. وی در ادامه بیان کرد: درمرحله نخست، زمینی به متراژ ۱۱ هزار مترمربع با ظرفیت 
احداث ۱۸۰ واحد مسکونی در محدوده پردیسان دراختیار اداره کل بنیاد مسکن قرارگرفته 
و بر اساس پیش بینی ها تا سال ۱4۰۰ در اختیار متقاضیان قرار خواهد گرفت.صبوری 
افزود: سه مورد دیگر از این اراضی درمحدوده پردیسان شناسایی شده و درال پیگیری برای 
واگذاری به بنیاد مسکن هست و در تلاشیم تا چند هفته آینده واگذاری صورت بگیرد. وی 
اضافه کرد: اراضی ۱6 هکتار با استعداد ۸۰۰ واحد آپارتمانی، زمین هایی با متراژ ۱۸ هزار 
متر و یک هکتار با استعداد 6۰۰ واحد مسکونی درآینده به بنیاد مسکن تحویل خواهد شد.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم:

سهم تعاونی ها در اقتصاد استان افزایش می یابد
 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: بسیاری از تعاونی های استان 

خوش نام هستند و تلاش می کنیم سهم فعالیت  آنان در اقتصاد استان افزایش یابد.
مصطفی کاویانی بیان کرد: برای افزایش سهم تعاونی ها در چرخه اقتصادی استان و 
استقبال مردم از آن ها، لازم بود تا موضوعاتی همچون صحت، سلامت و سرعت کاری 
در این حوزه بیش از گذشته موردتوجه قرارگیرد. وی افزود:  به همین منظور با مشارکت 
نهادهای متولی در این زمینه تلاش کردیم که فعالیت تعاونی های فعال استان در حوزه های 
مختلف به صورت شفاف انجام و مشکلات آنان به طور مجزا و مشخص حل شود. وی 
ادامه داد: بااقدامات صورت گرفته، عرصه فعالیت تعاونی های خوش نام استان تقویت 
و زمینه برای ادامه کار تعاونی های متخلف سلب شد تا مردم با اطمینان بیشتری در این 
حوزه اقتصادی وارد شوند.  کاویانی گفت: تعاون به معنای همکاری و مساعدت برای رفع 
نیازهای همگانی است و امروز که اقتصاد کشور درگیر فشار تحریم های ظالمانه دشمنان 
است،  باید بیش از هر زمان دیگری به بخش تعاون توجه شود. وی بیان کرد: برای پیشرفت 
و گسترش فعالیت تعاونی های استان،  لازم است تا تعاونگران از مزایای قانونی حوزه فعالیت 
خود در بخش هایی همچون بیمه و مالیات به نحو مطلوب برخوردار شوند. وی با اشاره به 
این که اقتصاد تعاون محور بهترین جایگزین برای اقتصاد نفتی است،  ادامه داد: ارزان ترین 
روش اشتغال زایی و تولید و نزدیک ترین حوزه اقتصادی به اقتصاد اسلامی، در گسترش 
تعاونی ها نهفته است.  تعداد کل اتحادیه ها و شرکت های تعاونی تشکیل شده در استان قم 

۲ هزار و 5۲۱ تعاونی با ۸5۲ هزار و 5۸۸ عضو است.
 

رییس اداره نگهداری ابنیه راههای راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم   خبرداد

بهره برداری از پل باقرآباد بخش جعفریه 
رییس اداره نگهداری ابنیه راههای راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  گفت :با 
هزینه ای افزون بر شش میلیارد ریال ودربازه زمانی کمتراز شش ماه ، پل روستای باقرآباد 

بخش جعفریه با ۱۱ متردهانه  و ۱۲ متر عرض،احداث  و موررد بهره برداری قرارگرفت .
عباس شکوری: اظهارداشت : به منظور تسهیل درتردد و کاهش حداکثری نقاط حادثه 
خیز و همچنین مطالبات مردمی و پی گیری های مجدانه بخشداری جعفریه و سازمان 
مدیریت وبرنامه ریزی استان ، طرح احداث پل روستای باقرآباد درسال 97 دردستور کار 
قرار گرفت . عباس شکوری درادامه افزود : پس از مطالعات انجام شده و بررسی استعلامات 
لازم ، اعتبار مورد نیاز پروژه ابلاغ ودراردیبهشت ماه سال 9۸ عملیات اجرایی احداث این 
پل آغاز گردید .  وی هزینه احداث پل روستای باقر اباد را افزون بر شش میلیارد ریال دانست 
و تصریح نمود : هزینه احداث  پروژه از محل اعتبارات استانی راههای روستایی تخصیص 
داده شد. شکوری بازه زمانی تکمیل طرح را شش ماهه عنوان کرد و توضیح داد : با توجه 
به پی گیری های به عمل آمده تلاش بر آن بود که قبل از شروع بارشهای فصلی این طرح 

تکمیل شود که بحمدا... درکمتر از شش ماه پروژه اجرا و به مرحله بهره برداری رسید . 
رییس اداره نگهداری ابنیه راههای اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
درادامه به بخشی از مشخصات فنی و اقدامات صورت گرفته درراستای اجرای این طرح 
پرداخت و عنوان کرد : عملیات راهسازی قبل و بعد از پل به طول و عرض هریک به ترتیب 
6۰ و 7.3 متر ،  شامل دولایه زیراساس ، یک لایه اساس ، یک لایه بیندر و یک لایه توپکا می 
باشد . وی ادامه داد : طول عرشه پل نیز ۱۱ متر واز نوع دال تخت بتنی مسلح می باشد . 
شکوری نوع حفاظ پل را از نوع تک شیب بتنی مسلح دانست و افزود : ابعاد دهانه و عرض 

پل نیز هریک به ترتیب ۱۱ و ۱۲ متر می باشد. 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر قم 
با بیان اینکه ریل راه آهن از مصلای قدس تا جمکران 
در عمل کارکرد ندارد گفت: اجرای تکمیل ادامه بلوار 
که  کند  می  برخورد  آهن  راه  ریل  خط  به  فردوسی 
درخواست همکاری با مسئولان راه آهن برای همکاری 

در این زمینه و جمع آوری این ریل را داریم.
با  درگفت وگو  سه شنبه  روز  امراللهی  الله  روح 
خبرنگاران، باانتقاد از آغازنشدن مسیر قطار پرسرعت 
عبور  شهر  داخل  از  آهن  راه  گفت:  قم  درمحدوده 
حرم  و  جمکران  برای  بصری  مانع  این  که  می کند 
این  به  توجه  با  که  می شود  معصومه)س(  حضرت 
موضوع باید حرکت قطار پرسرعت در محدوده شهر قم 

از زیرسطح محقق شود.
وی با بیان اینکه مسیر قطار سریع السیر تهران، قم، 
اصفهان 3۰۰ کیلومتر است گفت: حدود پنج سال از 
آغاز این طرح گذشته ولی تاکنون این طرح اجرایی 
نشده است و این درحالی است که شرکت چینی اجرا 
کننده این طرح اعلام کرده که در این مدت هفت هزار 

کیلومتر قطار سریع السیر درچین احداث کرده است.
قطار  این  دراحداث  تاخیر  دلایل  از  یکی  امراللهی، 
پرسرعت را عدم تعیین تکلیف ایستگاه قم دانست و 
افزود: یکی از محورهای مهم برای ایجاد ایستگاه قطار 
سریع السیر محور زینبیه است که درکنار ریل راه آهن 

قرار دارد که باید این محور احیا و احداث گردد.
وی با بیان اینکه با اجرای ایستگاه قطار سریع السیر 
درمکان پیش بینی شده، یک ایستگاه به مترو قم افزوده 
و مترو به صورت غیرسطحی به این ایستگاه متصل 
می شود، گفت: در صورتی که ایستگاه قطار پرسرعت به 
کیفیت پیش بینی شده اجرا شود، این ایستگاه به یکی 
از ایستگاه های با بار ترافیکی سنگین و با کیفیت کشور 

تبدیل می شود.
تقاطع امام)ره( و کیوانفر مصوبه 

کارشناسی دارد
به  کیوانفر  خیابان  تقاطع  اینکه  بیان  با  امراللهی، 
خیابان امام)ره( به طرحی چالشی در قم تبدیل شده 
است، گفت: ایستگاه راه آهن مرکزی که در مرکز شهر 
ایجاد  و  تسهیلات  خدمات،  نیازمند  که  دارد  وجود 
دسترسی به این ایستگاه هستیم که در صورتی که این 
دسترسیها ایجاد نشود،این ایستگاه در آینده کاربری 

خود را از دست خواهد داد.
شورای  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رییس 
کیوانفر  و  امام)ره(  تقاطع  داشت:  اظهار  قم،  شهر 
مصوبه کارشناسی دارد ولی مانع اجرای آن اختلاف 
نظر مدیریتی است که این موضوع درحال تعمیم به 

بخش های جامعه است.
امراللهی، ادامه داد: 35 میلیارد تومان هزینه اجرای 
این تقاطع است که اگر اجازه احداث آن درسال 96 
داده میشد، این طرح با اعتبار ۱۲ میلیارد تومان تاکنون 

به بهره برداری می رسید.
خیابان  به  مربوط  که  تقاطعی  درطرح  افزود:  وی 
امام)ره( است کارشناسان با تمام ملاحظات تصمیم به 
زیرسطحی کردن این تقاطع و احیای محور زینبیه را 
پیشنهاد کرده اند که با این تقاطع حجم ترافیک خیابا 
ن امام)ره( قم کاهش و دسترسی به ایستگاه مرکزی قم 
تسهیل می شود و هیچ عارضه بصری دراین محور برای 

حرم حضرت معصومه)س( ایجاد نمی شود.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم، ادامه داد: ایجاد دسترسی از امتدادهای مختلف 
برای ایستگاه اصلی راه آهن باید ایجاد شود که درغیر 
السیر،  سریع  قطار  ایستگاه  احداث  با  صورت،  این 

ایستگاه مرکزی راه آهن در عمل بلااستفاده می شود.
 عملکرد بودجه ای شهرداری قم بسیار مطلوب است

وی گفت: 6 سازمان شهرداری از جمله حمل و نقل 
قطار  و  ها  پایانه  اتوبوسرانی،  تاکسیرانی،  ترافیک،  و 
شهری و سازمان توسعه و عمران با کمیسیون عمران و 
حمل و نقل شورای شهر قم همکاری داشته و فعالیت 
این سازمانها توسط کمیسیون این شورا رصد خواهد 

شد.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهرقم 
دو  به  بودجه های کشوری  داد: درحوزه عمران  ادامه 
بخش جاری و عمرانی تقسیم میشود که بخش جاری 
هزینه های روزمره و بخش عمرانی شامل فعالیتهایی 

است که منجر به ارزش افزوده برای شهر می شود.
امراللهی با بیان اینکه در سه سال گذشته ۲5 تا ۱7 
درصد بودجه شهردرای قم به بودجه جاری اختصاص 
یافته است گفت: در سال 96، ۲5 درصد کل بودجه 
به هزینه جاری با 3۲7 میلیارد تومان و 9۸۱ میلیارد 
تومان معادل 75 درصد کل بودجه به موضوع عمرانی 
تخصیص یافته که با توجه به شرایط اقتصادی کنونی 

عملکردی بسیار مطلوب است.
وی گفت: در بودجه سال 97 شهرداری قم، هزینه 
جاری 36۰ میلیارد تومان معادل ۱7 درصد و هزینه 
عمرانی با اعتبار یک هزار و 9۰۰ میلیارد تومان معادل 
در  اینکه  بوده است ضمن  بودجه عمرانی  ۸3 درصد 
سال 9۸ بودجه پیش بینی شده شهرداری قم در بخش 
عمرانی 437 میلیارد تومان و در بخش عمرانی یک هزار 

و 7۰۰ میلیارد تومان پیش بینی شده است.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم 
ادامه داد: شهرداری های مناطق عملکردهای خُود در 
توسعه معابر و بهسازی بوستان های محلی را به صورت 
بزرگ  طرح های  ولی  دارند،  قرار  دستورکار  در  روزمره 

توسط شهرداری مرکزی انجام می شود.

 رینگ دوم شهری قم تکمیل می شود
امراللهی با بیان اینکه شهر قم درمسیر توسعه قرار 
گرفته است ، افزود: از سال 96 تا 9۸ طرح های مهمی 
از جمله بزرگراه آیت الله بروجردی با اعتبار ۱3۰ میلیارد 
تومان، اجرای رمپ های فرعی پل 9 دی به مبلغ ۱4 
میلیارد تومان، تقاطع شهید کریمی با اعتبار 4۰ میلیارد 
زائر  بلوار  ساماندهی  غدیر،  تونل  فرعی  رمپ  تومان، 
با اعتبار 9 میلیارد تومان در قم اجرا و به بهره برداری 

رسیده است.
تقاطع  اجرای  برای  تاکنون  اینکه  بیان  با  وی 
غیرهمسطح ولیعصر)عج(ف 46 میلیارد تومان هزینه 
شده و این طرح تا 6 ماه آینده به بهره برداری می رسد 
گفت: خیابان شهدای روحانیت به مبلغ ۱7 میلیارد 
میلیارد  بر 3  بالغ  اعتبار  با  زیرگذر طباطبایی  تومان، 
تومان، احداث خیابان شهید خسرو بیگی و همچنین 
با عتبار ۱۰  تقاطع غیرهمسطحی  و  ورودی جعفریه 
میلیارد تومان از جمله طرح های بزرگ اجرایی شده و 

در حال تکمیل شهرداری است.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم، با بیان اینکه با اجرای تقاطع غیرهمسطح فردوسی، 
رینگ دوم شهری قم تکمیل می شود گفت: خیابان 
روحانی از محدوده ۱5 خرداد تا کمربندی امام علی)ع( 

تا سه سال آینده تکمیل می شود.
افزایش  موجب  را  اقتصادی  نوسان های  امراللهی، 
هزینه های تحمیلی به شهرداری دانست و ادامه داد: 
هزینه تقاطع های اجرا شده بعد از سال 96 بیش از ۲ و 
نیم برابر هزینه ساخت تقاطع های غیر همسطح تا پیش 

از سال 96 برای شهرداری تمام می شود.
تا  قدس  مصلای  از  آهن  راه  ریل  اینکه  بیان  با  وی 
جمکران در عمل کارکرد ندارد گفت: اجرای تکمیل 
ادامه بلوار فردوسی به خط ریل راه آهن برخورد می 
کند که درخواست همکاری با مسئولان راه آهن برای 

همکاری در این زمینه و جمع آوری این ریل را داریم.
امراللهی ادامه داد: فاز سوم خیابان شهید روحانی، 
خیابان فردوسی و ادامه خیابان محتشم کاشانی سه 

طرحی است که در دستور کار شهرداری است.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم، اظهار داشت: در زمینه تملک خیابان عماریاسر 
در ۲ سال گذشته 5۰ میلیارد تومان و در 6 ماه نخست 
امسال 35 میلیارد تومان هزینه شده است که زمینه 
تسریع در سرعت اجرای این طرح را فراهم می کند 
ضمن اینکه پیش بینی می شود که اجرای کامل این 

طرح 5۰۰ میلیارد تومان هزینه نیاز داشته باشد.
 بهره برداری از ۲ بوستان بزرگ شهری تا شهریور 99

وی با اشاره به بهره برداری از ۲ بوستان بزرگ شهری تا 
نیمه نخست سال آینده، ادامه داد: فاز دوم بوستان کوثر 
با اتصال به  موزه دفاع مقدس و همچنین باغ پرندگان 
این ۲  که  انجام است  در حال  درمحدوده کوه خضر 

بوستان تا تابستان سال 99 به بهره برداری می رسد.
امراللهی، با بیان اینکه شهر بازی بوستان غدیر در 
نرخ  تغییر  داد:  ادامه  است  تجهیزات  نصب  مرحله 
صورت گرفته در ماه های گذشته موجب شده تا هزینه 
تامین تور مورد نیاز برای باغ پرندگان در فاز اول ممکن 
نباشد که اجرای این تور به فاز دوم این بوستان موکول 
شده است. وی ادامه داد: ۲ مجموعه فرهنگی ورزشی 
در مناطق یک و شش به بهره بردای و پنج مجموعه 

ورزشی در حال احداث وجود دارد.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
منطقه  در  بوستان  کانون 35  هم  اینکه  بیان  با  قم، 
پردیسان قم وجود دارد، گفت: در سه سال گذشته 3۱ 
بوستان در منطقه پردیسان به بهره برداری رسیده است 
که این رکوردی جالب در احداث بوستان در یک منطقه 

شهری است.
۷00 میلیارد تومان برای مترو قم

 هزینه شده است
وی با اشاره به آخرین روند احداث قطار شهری قم 
با بیان اینکه سالانه بین ۲۰۰ تا 3۰۰ میلیارد تومان 
درطرح مترو هزینه شده است گفت: درسه سال گذشته 
بالغ بر 7۰۰ میلیارد تومان دراین طرح هزینه شده است 
ولی تغییر نرخ ارز تامین بخش مکانیکی و الکتریکی و 
ناوگان این طرح را با افزایش سه برابری هزینه ها مواجه 

کرده است.
ناوگان  نوسازی  برای  اظهارداشت:  امراللهی 
اتوبوسرانی قم ۱5۰ میلیارد تومان هزینه شدهاست که 

تاکنون ۱۱4 اتوبوس طی چند سال اخیر خریداری و 
45 درصد این ناوگان نوسازی شده است.

رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم، با بیان اینکه برای هوشمندسازی قم تاکنون 35 
کشی  خط  گفت:  است،  شده  هزینه  ریال  میلیارد 
دوجزئی با ماندگاری طول عمر ۲ برابری نسبت به خط 
کشی معمولی و هوشمندسازی و نصب دوربین های 
برای  شهری  مدیریت  های  اقدام  جمله  از  مداربسته 

اصلاح و هوشمندسازی نظارت بر معابر است.
آرامستان دارالسلام رها شده است

امراللهی، احداث ترمینال جنوب را مطالبه ای عمومی 
دانست و گفت: با وجود قول های داده شده برای در 
اختیار قراردادن زمین به شهرداری برای احداث این 
ترمینال، تا کنون این وعده محقق نشده است که در این 
زمینه توقع همکاری بیشتر دستگاه های مربوط در این 

زمینه را داریم.
از  دولتی  بخش  حمایت  ضرورت  بر  تاکید  با  وی 
از  ما  انتظار  شهرگفت:  اسلامی  شورای  و  شهرداری 
مجموعه دولتی برای پشتیبانی و حمایت از مدیریت 

شهری قم تاکنون محقق نشده است.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم با بیان اینکه قانون، شهرداری را ملزم به پیش بینی 
گفت:  است،  نموده  شهر  جهت  چهار  در  آرامستان 
آرامستان دارالسلام در منطقه شرقی شهر قم قرار دارد 
که در سال های  93 و 94 پنج میلیارد تومان برای اماده 
سازی این آرامستان هزینه شده است که متاسفانه  هم 

اکنون رها شده است.
بازارهای قم از نظر ایمنی وضعیت 

مناسبی ندارد
امراللهی با اشاره به وجود برخی باغ های رها شده در 
محدوده شهری قم گفت: پیشنهاد مدیریت شهری، 

خرید این باغ ها از ورثه تبدیل آنها به بوستان است.
وی با بیان اینکه بازارهای قم بازارهای ویژه ای از نظر 
معماری است ولی از نظر ایمنی وضعیت مناسبی ندارد 
گفت: حجم جمعت ورودی به این بازارها بسیار قابل 
توجه است که اگر حادثه ای در این بازارها اتفاق بیفتد 

خسارت های سنگینی بر قم وارد می کند.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
قم، با انتقاد از عدم همکاری اداره کل میراث فرهنگی 
گفت:  استان،  تاریخی  بافت های  بهسازی  برای  قم 
متاسفانه میراث فرهنگی همکاری لازم را در این زمینه 
ندارد و با وجود دعوت چند باره از رئیس این سازمان 
برای حضور درجلسات شورای شهر، متاسفانه ایشان 

درجلسه شورا حضور نیافتند.
زلزله در بافت فرسوده قم بحران ایجاد میکند

وی با بیان اینکه قم در بهسازی بافت های فرسوده از 
شهرهای هم رده خود هم عقب تر است، گفت: اقدام 
ولی  است  شده  انجام  شهری  آوری  تاب  برای  هایی 
اعتراف می کنیم که این اقدام ها پوشش لازم را نمی 

دهد.
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم، 
اظهار داشت: برنامه مشخص برای تاب آوری شهری و 
بهسازی بافت های فرسوده وجود ندارد و در بخش بافت 

فرسوده هیچ گونه حمایتی صورت نمی گیرد.
امراللهی، تخفیف بخشش عوارض را مشوقی اندک 
برای ترغیب ساکنان بخش فرسوده برای بازسازی این 
بافت دانست و افزود: درصورت بروز حوادث غیرمترقبه 
مانند زلزله به طور قطع با بحران دربافت فرسوده قم 

مواجه خواهیم بود.
وی با بیان اینکه ایستگاه آتش نشانی هسته مرکزی 
قم خود ازحداقل ایمنی بی بهره است گفت: با وجود 
احداث آپارتمان های ۱۸ طبقه درقم، نردبان لازم برای 
ندارد  وجود  نشانی  درآتش  طبقات  این  به  دسترسی 
ضمن اینکه مکانهای تعریف شده برای اسکان اضطرای 

درقم تنها 5 درصد جمعیت قم را پوشش می دهد.
نوسازی بافت فرسوده تنها به حرف خلاصه شده است
رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
به  تنها  درقم  فرسوده  بافت  نوسازی  کرد:  تاکید  قم، 
دربافت  را  نوسازی  کمترین  و  شده  خلاصه  حرف 
فرسوده استان داشته ایم که این موضوع می تواند بحران 
موازی  و  اداری  بروکراسی  از  انتقاد  با  وی  باشد.  ساز 
کاری های مختلف درروند تصمیم گیری ها ادامه داد: 
چند سال است که مسئولان و دستگاه های مرتبط در 
حال تصمیم گیری برای نصب دوربین های مداربسته 

در معابر قم هستند.

درجلسه ستاد آنفلوآنزا دراستانداری قم تاکید شد

ضرورت پیشگیری و فرهنگ سازی راهکارهای 
مبارزه با آنفلوآنزا درجامعه

روزسه سه شنبه درجلسه ستاد آنفلوآنزا دراستانداری قم برپیشگیری و ضرورت فرهنگ 
سازی راهکارهای مبارزه با آنفلوآنزای مرغی درجامعه تاکید شد.

استاندار قم در این جلسه  بااشاره به اهمیت مساله پیشگیری درجلوگیری ازشیوع 
آنفلوآنزای مرغی گفت: پیشگیری مهمترین وکلیدی ترین نکته درجلوگیری ازشیوع این 

بیماری است.
خاطرنشان  قم  دراستانداری  آنفلوآنزا  ستاد  درجلسه  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
کرد:رسانه ها و خبرنگاران استان حساسیت لازم را بدون وارد کردن شوک دربین عموم مردم 

و به ویژه تولیدکنندگان در مبارزه با آنفلوآنزای مرغی نهادینه و فرهنگ سازی کنند.
وی بیان کرد: برنامه ها و سیاست های استان در مبارزه با آنفلوآنزا مرغی کاملا پیشگیرانه و 

برمبنای تجربیات تلخ سال 96 تدوین شده است.
وی گفت: پیشگیری مهمترین مساله ای بوده که باید دررابطه با جلوگیری از آنفلوآنزای 

مرغی باید دراستان دنبال شود.
استاندارقم تاکید کرد: دستگاه های اجرایی استان نسبت به مسئولیت های خود دررابطه 

با جلوگیری و پیشگیری از شیوع بیماری آنفلوآنزای  مرغی اقدام کنند.
وی افزود: فرهنگسازی و اطلاع رسانی حلقه مفقوده استان در رابطه با مسائل مربوط به 

پیشگیری از بیماری آنفلوآنزا و ایجاد حساسیت و آموزش دربین مردم است.
استاندارقم اضافه کرد: مصوبات استان دررابطه با پیشگیری از آنفلوآنزای مرغی باید به 
مرحله اجرا برسد و دستگاه های نظارتی نیز نسبت به اجرای کامل مصوبات حساسیت به 

خرج دهند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم نیز دراین جلسه  اهمیت فرهنگ 
سازی و اطلاع رسانی درپیشگیری از آنفلوآنزای مرغی را مورد توجه قرار داد و گفت: 
فرهنگ سازی و اطلاع رسانی دقیق و با ظرافت های هنری، دربین تولیدکنندگان افزایش 
یابد. بیژن سلیمانپور افزود: نسبت به مساله کیفیت آموزش و اطلاع رسانی برای کنترل 

بیماری آنفلوآنزای  مرغی دستگاه های متولی اقدام کنند.
وی خاطرنشان کرد: ۸5۰ نوع بیماری مشترک بین انسان و حیوان شناسایی شده که 

بخشی از این بیماریها سابقه شیوع متعدد درسطح کشور داشته است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم اظهار داشت: جمع بندی جلسه 
مبارزه با آنفلوآنزای مرغی باید شیوه نامه و نقشه راه استان درجلوگیری ازعدم شیوع این 

بیماری باشد.
وی تاکید کرد: مراکز بهداشت و دامپزشکی استان نسبت به مبارزه با شیوع بیماری 

آنفلوآنزای  انسانی نیز درکنار آنفلوآنزای مرغی اقدام و حساس شود.
وی گفت:  باید نسبت به واکسیناسیون و کنترل طیور روستایی و طیور مهاجر اقدامات 

پیشگیرانه درسطح استان صورت بگیرد.
سلیمانپور خاطرنشان کرد: ادارات مرتبط استانی و دهیاران دراجرای مصوبات ستاد 

آنفلوآنزا مشارکت لازم را به خرج دهند.
 مدیرکل محیط زیست استان قم:

پرندگان مهاجر مشکوک به آنفلوآنزای مرغی پایش می شوند
 مدیرکل محیط زیست استان قم  نیز در این جلسه گفت: در صورت مشاهده هرگونه 
نمونه های مشکوک ابتلا به آنفولانزای مرغی توسط محیط بانان استان، پرندگان مشکوک 

به دامپزشکی استان منتقل می شوند.
سید رضا موسوی مشکینی افزود: این استان یکی از کریدورهای اصلی ورود پرندگان 

مهاجر است، آنها یکی از عوامل اصلی در شیوع آنفلوآنزای  مرغی می باشند.
وی خاطرنشان کرد: وجود تالاب های متعدد و متنوع سبب شده تا قم به یکی از مراکز 

اصلی مهاجرت پرندگان تبدیل شود.
مدیرکل محیط زیست قم بیان کرد: از آبان تا بهمن ماه هر سال پروانه شکار با اظهار نظر 

مساعد دامپزشکی استان برای متقاضیان صادر می شود.
وی اظهار داشت: برای شکار پرندگان آبزی پروانه ای برای شکار صادرنخواهد شد، تاکنون 

پروانه شکاری درسطح استان صادرنشده است.
پرندگان  با  رابطه  پروانه شکار در  بیان داشت: سال گذشته ۱۰۱  موسوی مشکینی 

درمحیط های مشخص صادر شده است.
وی گفت: برای شکار حیوانات چهارپا هیچ گونه پروانه شکاری در سطح استان صادر 

نمی شود، متوسط صدور پروانه شکار در استان ۱۰۰ مورد در طول سال است.
وی بیان کرد: در صورتی که شیوع آنفلوآنزای فوق حاد درسطح استان گزارش شود تمام 

پروانه های شکار ملغی خواهد شد.
 رئیس جهاد کشاورزی استان قم:

ساختار مرغداری های قم اصلاح شود
 رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم نیز در این جلسه با اشاره به برخی مشکلات 
موجود درشیوع آنفلوآنزای مرغی گفت: ساختار مرغداری های استان باید اصلاح و در 

مسیر استانداردسازی حرکت کند.
عباس پورمیدانی افزود:  ساختار و تراکم بالا و نزدیکی مرغداری های استان به یکدیگر از 

عوامل مهم در توسعه این بیماری در زمان شیوع آن در سال 96 بود.
وی بیان کرد: قم از نظر تراکم مرغداری ها وضعیت قابل قبولی ندارد و در صورت بروز این 

بیماری با مشکلات بسیاری روبرو می شود.
پورمیدانی اظهار داشت: به دلیل تراکم بیش از حد مرغداریها دراستان قم باید روند 

پیشگیری ها افزایش یابد.
وی گفت:  بخش مهمی ازشیوع بیماری آنفلوآنزا به دلیل عدم فرهنگ سازی، آموزش های 

لازم و اطلاع رسانی در بین تولیدکنندگان و کارگران ناشی می شود.
رتبه بندی مرغداری های استان در دست اجراست

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم نیز دراین جلسه بیان کرد: در 
سطح استان 3۱۰ واحد پرورش مرغ گوشتی فعال است، قم با ظرفیت تولید 3۰ هزار تن 

گوشت قرمز در رتبه یازدهم کشور قرار دارد.
علی اصغر همت اضافه کرد: ۱75 واحد پرورش مرغ تخم گذار نیز دراین استان فعال 

است، قم با تولید 6۰ تن تخم مرغ در رتبه ششم کشور است.
وی تصریح کرد: قم در تولید و پرورش پولت در رتبه دوم کشوری قرار گرفته است، 7 واحد 

پرواربندی بوقلمون در سطح استان فعال است.
وی اظهار داشت: بخش سلفچگان قم بیشترین تراکم واحدهای پرورش طیور را در خود 
جای داده و بعد از آن نیز بخش های کهک و خلجستان بیشترین تراکم مرغداری ها را دارند.

همت تصریح کرد: رتبه بندی واحدهای تولیدی، ممیزی کردن واحدها و اصلاح روند 
پرورش و کشتار درماه های اخیر درمرغداری های استان انجام گرفته است.

وی گفت: پراکندگی واحدهای مرغداری در ۱۱ منطقه دراستان تقسیم بندی شده و 
هرگونه پولت ریزی و جوجه ریزی و پرورش مرغ در قالب آنها به صورت تخصصی بررسی 

می شود.
وی بیان داشت:تمام واحدهای مرغداری استان ملزم به احداث واحد کود در داخل 

واحدهای تولیدی شده اند.
همت اظهار داشت: در یک سال گذشته 3۰ جلسه کمیته فنی برای ارتقای دانش فنی 
مرغداران ، شناسایی و حذف واحدهای غیرمجاز و کنترل هرگونه تردد در مرغداری ها انجام 

گرفته است.
وی اضافه کرد: از سال 96، کنترل و واکسیناسیون پرورش واحدهای بوقلمون درسطح 

استان افزایش یافته است.
بدون  نسبت  که  پولت  و  جوجه  هرگونه  ورود  از  سال 96  از  کرد:  خاطرنشان  همت 

واکسیناسیون ممانعت صورت گرفت.
وی گفت: در این مدت 4۰۰ بازدید کارشناسی ممیزی در استان انجام گرفته و در مجموع 

بیش از 9 میلیون از ظرفیت واحدهای پرورش مرغ استان مورد تایید قرار گرفته است.
مدیرکل دامپزشکی استان قم :

اثری از آنفلوآنزای مرغی درقم مشاهده نشده است
 مدیرکل دامپزشکی قم نیز در این جلسه  با بیان اقدامات استان درمبارزه با فوق حاد 
مرغی گفت: تاکنون اثری ازشیوع آنفلوآنزای فوق حاد مرغی درسطح استان مشاهده و 

ثبت نشده است.
محمد مهدی رفیعی تاکید کرد: با تجربه ازبیماری آنفلوآنزای مرغی سال 96، برحجم 

بازرسی ها و کنترل های بهداشتی استان افزوده شده است.
وی اظهارداشت:  سال گذشته 3 واحد پرورش مرغ استان درگیر آنفلوآنزای فوق حاد 

مرغی بود که بخش مهمی از آنها ادامه و اپدیمی سال 96 بوده است.
وی گفت: تراکم نگهداری مرغ تخم گذار درداخل قفس های بهداشتی به 5۰ درصد 
مدیریت  و  درکنترل  که  رسیده  استان  گوشتی  و  تخم گذار  مرغ  میلیون   ۱9 ظرفیت 
بیماری آنفلوآنزا موثر است. مدیرکل دامپزشکی قم اظهار داشت: ازسال گذشته اجرای 
واکسیناسیون پولتهای پرورش یافته درسطح استان اجباری شده است، از سال 97 تاکنون 

بیش از ۱4 میلیون مورد واکسیناسیون در بین مرغداری های استان انجام گرفته است.
وی ادامه داد: تمام واحدهای پرورش مرغ تخم گذار ازسال 96 ممیزی شده است، تمام 

مرغهای وارد شده و صادرشده از استان واکسیناسیون شده اند.
وی خاطرنشان کرد: برای مدیریت فعالیت واحدهای فرورش پرنده ها به صورت دوره گرد 

و واحدهای غیرمجاز پرورش انواع پرنده، فرمانداری قم ورود پیدا کرده است.
رفیعی گفت:  درمایه کوبی گله های پرورش پولت مرغ تخم گذار با واکسن آنفلوآنزای قم 

بهترین عملکرد را سال گذشته در سطح کشور به دست آورده است.
وی اظهار داشت: برای پیشگیری و مبارزه با آنفلوآنزای مرغی دراستان قم از مهرماه سال 

96، 5 کمیته پیشگیری تشکیل و فعال بوده است.
مدیرکل دامپزشکی خاطرنشان کرد: برای رصد و پایش تهدید بیوتروریسم در رابطه با 
شیوع بیماریهای مربوط به دام و طیور پدافند غیرعامل و سازمان جهاد کشاورزی استان 

فعال شده اند.
وی تاکید کرد: رعایت اصول بهداشتی کلیدی ترین مساله درکنترل و پیشگیری از بیماری 

آنفلوآنزایفوق حاد مرغی است.
رفیعی گفت: در صورتی که مرکز دپوی کود استان راه اندازی شود برخی امکان سوء 

استفاده دلالان از سلب می شود.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر قم :

جمع آوری ریل آهن از مصلی تا جمکران ضروری است

اجتماعی

 مدرس حوزه و مشاور سبک زندگی اسلامی و ایرانی گفت: چند همسری نه تنها مشکلی 
را در خانواده ها و جامعه کم نمی کند، بلکه مشکلات خانواده را افزایش می دهد و به 
استحکام آن ضربه می زند. حجت الاسلام سید علی علامه افزود: درست است که در قرآن 
تعدد زوجات مطرح شده و جایز است، اما بعضی کاملا در این مطالب بیان شده در قرآن 
دقت نمی کنند، چرا که در قرآن آمده است که در چندهمسری باید عدالت رعایت شود، 
حال باید پرسید چه مردی در این شرایط سخت اقتصادی می تواند عدالت را بین همسران 
خود رعایت کند. وی ادامه داد: مردم شاهد هستند که با چندهمسری اختلاف خانوادگی 
چند برابر می شود و به خصوص به دلیل اینکه فرزندان از یک پدر و مادر نیستند و فرزندان 
هم بیشتر تحت تاثیر مادران هستند، اختلاف بین فرزندان خیلی بیشتر می شود و به این 
ترتیب یک زندگی چندوجهی در چارچوب خانواده ایجاد می شود. علامه گفت: جدای 
از اینکه چندهمسری خوب یا بد است، بر اساس آنچه در قرآن آمده، گفته شده که جایز 
است، اما نیامده است که مستحب است یا اینکه ثواب دارد. قرآن در صورتی به چندهمسری 
اشاره کرده است که عدالت بین همسران برقرار شود و شرایط ایده آل زندگی برای آنها 
فراهم شود، موضوعی که در زمان حاضر قابل توجه است این است که آیا با شرایط سخت 
زندگی امروزی، آیا برقرای عدالت و تامین زندگی ایده آل ممکن است؟ وی بیان کرد: برخی 
با استناد به اینکه تعداد زنان بی همسر در جامعه زیاد شده است و موضوع چندهمسری 
می تواند جلوی فساد و فحشا را بگیرد، افزود: این موضوع فقط یک بعد از چندهمسری 
است، اما در آینده نه تنها مشکلی را حل نمی کند، بلکه به مشکلات خانواده نیز اضافه می 
کند. این مشاور سبک زندگی اسلامی و ایرانی تاکید کرد: به هیچ عنوان نژاد ایرانی با دیگر 
نژادهای منطقه و خلیج فارس قابل مقایسه نیست و باید به هر قوم و قبیله ای با دیدگاه خاص 
خود نگریسته شود؛ چرا که شاید آنها چندهمسری داشته باشند و مشکلات چندانی هم 
نداشته باشند، اما باید دید آیا می توان این نوع زندگی و چندهمسری را به ایران تسری داد 

که در عمل هرگز ممکن نیست.
در ایران اصل بر تک همسری است

وی خاطرنشان کرد: در ایران دیدگاه در خانواده بر این است که زن و شوهر تا پایان عمر 
در کنار هم زندگی کنند و اصل هم بر تک همسری است، ما نمی توانیم سنت ها را عوض 

کنیم و حتی نمی توانیم بگوییم که این سنت اشتباه است و نیاز به دگرگونی دارد و به جای 
آن چندهمسری را پیشنهاد دهیم.

علامه تصریح کرد: هر جامعه و هر شخصی در زندگی، تفکرات خاص به خود را دارد و 
تفکر در ایران هم تک همسری است و همواره اعضای خانواده در کنار هم زندگی می کنند 
و این تفکر موجب استحکام خانواده بوده که موجب ایستادگی مردم ایران زمین در برابر کفر 

و استکبار است.
این مدرس حوزه در گفت و گو با ایرنا با اشاره به اینکه در خصوص چندهمسری دیدگاه 
دیگران هم قابل احترام است، گفت: باید این افراد با حضور در مجامع عمومی مانند رسانه 

ها از نظریات خود دفاع کنند، اما مردم ما نسبت به این موضوع واکنش نشان می دهند.
آیا مشکل امروز جامعه ما فقط چندهمسری است؟

علامه تاکید کرد: آیا در حال حاضر همه مشکلات جامعه ما حل شده است و مشکل 
فقط چندهمسری است یا باید در این شرایط به فکر حل مشکلات جامعه بود. پرداختن به 
موضوعی مانند اختیار کردن چند همسر مشکلات جدیدی در خانواده و جامعه ایجاد می 
کند. وی ادامه داد: در هر موضوعی ممکن است استثناهایی هم وجود داشته باشد؛ برای 
نمونه گاهی خانمی که چند سال از ازدواجش می گذرد و فرزندار نمی شود یا اینکه دچار یک 
بیماری است،  ممکن است همسر او هم با توافق و اعلام رضایتش همسر دیگری را اختیار 
کند. این امر فقط از باب جایز بودن ازدواج دیگر است و میزان این نوع ازدواج های مجدد 
هم آنقدر در جامعه ما کم و اندک است که دیده نمی شود و شاید هم افکار عمومی را به خود 
متوجه نمی کند. این مشاور سبک زندگی اسلامی و ایرانی گفت: باید توجه ویژه داشته 
باشیم با این همه مشکلات اقتصادی که خانواده ها در حال حاضر دارند، آیا چندهمسری 
می تواند مشکلی از دوش خانواده ها بردارد. افرادی که در مورد چندهمسری نظر می دهند 
بهتر است خودشان و فرزند دختر خود را در این جایگاه تصور کنند، آیا راضی می شوند که 
داماد آنها چند همسر اختیار کند و آیا این موضوع را برای زندگی دخترانشان هم ترجیح 

می دهند.
وی تاکید کرد: ایرانیان مردمان باشعور و آگاه و در عین حال خانواده دوست هستند و 

خودشان جلوی این گونه نظریات می ایستند و واکنش نشان می دهند.

مدرس حوزه و مشاور سبک زندگی اسلامی ایرانی:

چندهمسری به استحکام خانواده ضربه می زند



5 چهار شنبه -بیست ودوم آبانماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 4919

مرتضی بانک:

 مناطق آزاد جدید در حاشیه شهرها 
ایجاد می شود

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی خبر داد: با بحث های کارشناسی به این 
نتیجه رسیده ایم که بهتر است مناطق آزاد جدید در حاشیه محدوده های شهری قرار 
گیرند تا از یک سو تعارضات قانونی کمتری بوجود آید و در عین حال مشکلاتی که 

مردم ممکن است با آن رو به رو شوند، کمتر باشد.
اواسط تیرماه سال ۱395 رئیس جمهوری، لایحه ایجاد هفت منطقه آزاد تجاری ـ 
صنعتی و ۱۲ منطقه ویژه اقتصادی را به مجلس شورای اسلامی تقدیم کرد. براساس 

این لایحه  این مناطق از ۸ منطقه به ۱5 منطقه افزایش می یابند.
»مرتضی بانک« درباره ایجاد مناطق آزاد جدید گفت: لایحه مناطق آزاد جدید در 
سال 95 چند نوبت به مجلس رفت و سال گذشته به تصویب مجلس شورای اسلامی 
رسید، اما شورای نگهبان چند ایراد به لایحه وارد کرد و آن را بازگشت داد. اکنون ایرادات 

مرتفع شده و در آینده نزدیک در مجلس مطرح می شود.
وی ادامه داد: مانند مناطق آزاد دیگری که در ایران اجرا شد و از درآمدهای خودش 
باید زیرساخت ها را فراهم می کرد، محل اعتبار خاصی برای ایجاد زیرساخت مناطق 
آزاد جدید پیش بینی نشده است. در همه دنیا ابتدا اعتبار زیرساخت های مناطق آزاد 

توسط دولت تامین و اجرا می شود و پس از آن مناطق آزاد شروع به فعالیت می کنند.
ایران  در  اعتباری  به دلیل محدودیت های  اینکه  بیان  با  رئیس جمهوری  مشاور 
شیوه ای متفاوت برای ایجاد مناطق آزاد در دستور کار قرار گرفته است، تصریح کرد: 
مناطق آزاد با استفاده از معافیت ها و ظرفیت های قانونی، درآمدهایی به دست آورده و 

آن را صرف ایجاد زیرساخت ها می کند.
به گفته بانک، این یک الگوی جدید است و اگرچه ممکن است اجرای فعالیت ها 
و ایجاد مناطق آزاد را با تاخیر مواجه کند، اما از منابع دولتی و امکانات به روز کشور 

استفاده کرده و ابتکار و شیوه جدیدی برای فعالیت این مناطق محسوب می شود.
گستره مناطق جدید محدود می شوند

مباحث  در  همچنین  کرد:  اعلام  اقتصادی  ویژه  و  آزاد  مناطق  شورایعالی  دبیر 
کارشناسی به این نتیجه رسیده ایم که گستره مناطق آزاد را محدودتر کنیم؛ یعنی 
میزان مساحت محدوده های مناطق آزاد را با توجه به شرایط آن منطقه محدودتر 
کردیم. از سوی دیگر امکان افزایش محدوده برای سال های بعد وجود دارد و چندان 

کار سختی نیست.
بانک ادامه داد: باتوجه به این اصل که منابع را باید خودمان ایجاد کنیم، باید 
محدوده ها را به گونه ای تعیین کنیم که با منابع استخراج شده تطابق داشته باشد. 
همچنین از آنجا که ایجاد زیرساخت مناطق آزاد هزینه زیادی دارد، وقتی محدوده ها 

گسترده تر باشد فراهم کردن امکانات سخت تر می شود.
وی اعلام کرد که در این راستا، گستره بسیاری از مناطق به یک سوم کاهش داده 

شده است.
مناطق آزاد جدید در حاشیه شهرها ایجاد می شوند

این مقام مسئول با اشاره به ایجاد مناطق آزاد جدید در حاشیه شهرها بیان کرد: وجود 
مناطق آزاد در محدوده شهرها هم می توانند مزایایی داشته باشند و هم مشکلاتی برای 
ساکنان آن ایجاد کنند. با بحث های کارشناسی به این نتیجه رسیدیم که بهتر است 
مناطق آزاد جدید در حاشیه محدوده های شهری قرار بگیرند تا از یک سو تعارضات 
قانونی کمتری بوجود آید و در عین حال مشکلاتی که مردم ممکن است با آن رو به 

رو شوند، کمتر باشد.
بانک درباره ایجاد طرح جامع گفت: این طرح در دو یا سه فاز طراحی می شود و 
در هر فاز محدوده ها را احصا می کنیم تا گمرگ بتواند آنجا مستقر شود؛ به این ترتیب 
مسائل قبلی که درباره وظایف گمرک در مناطق آزاد مورد ابهام و سوال بود، دیگر بوجود 

نمی آید.
وی ادامه داد: در بندهای لایحه پیش بینی کردیم که حتما طرح جامع باید طی یک 
سال و نیم تدوین، تکمیل و تصویب و پس از آن محدوده گمرکی محصور شود. به این 

ترتیب گمرک در هر منطقه جدید از ابتدا مستقر خواهد شد.
مشاور رئیس جمهوری معتقد است این تصمیمات درلایحه باعث افزایش دقت 
فعالیت در مناطق آزاد شده و همچنین محدودیت های کمتری برای مردم و اجرای 

فعالیت در مناطق آزاد ایجاد می شود.
بانک با اشاره به اداره مناطق آزاد از نظر ساختاری بیان کرد: قرار است شیوه جدید 
و نظارت  آن مسئولیت کمتر دولتی  پیاده شود که محور  آزاد  مدیریت در مناطق 
دقیق تر و عمیق تر باشد. یعنی اساس مدیریت های بعدی این است که نظارت و اجرا 
و فعالیت های مدیریتی به شکلی تدوین شود که با کمترین نیروی انسانی و بیشترین 
هدایت راهبردی، بتوانیم عملیات و اجرا را به بخش خصوصی واگذار کرده و فعالیت ها 

را با سرعت عمل بیشتری اجرایی کنیم.

رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

بانک ها 5۰ درصد قیمت یک واحد مسکونی را 
وام بدهند

رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با بیان این »علی رغم کاهش قیمت 
مسکن هنوز هم قیمت ها واقعی نیست« بر ضرورت پرداخت تسهیلات ارزان قیمت از 
سوی بانک ها تاکید کرد و گفت که بانک ها باید 5۰ درصد قیمت یک واحد مسکونی 

را به مردم وام بدهند.
محمدرضا رضایی کوچی با اشاره به کاهش قیمت ها در بازار مسکن گفت: قیمت 
مسکن در ماه های اخیر به صورت غیرمتعارف و حبابی افزایش پیدا کرد و قیمت هایی 
که در چند ماه گذشته، مسکن با آن خرید و فروش می شد قیمت واقعی نبود بلکه 
عمدتا بر مبنای فضای روانی جامعه شکل گرفته بود، لذا قابل پیش بینی بود که تا ۲۰ 

درصد کاهش پیدا کند.
وی افزود: البته باید توجه داشته باشیم که کاهش قیمت مسکن  ناشی از عملکرد 
خوب ما نبوده و ما کار خاصی در حوزه  مسکن نکرده ایم، بلکه چون قیمت ها افزایش 
یافته بود مثلا حدود ۸۰ درصد افزایش پیدا کرده و بعد ۲۰ درصد کاهش پیدا کرد پس 

همین الان هم قیمت مسکن بالاست و واقعی نیست.
رئیس کمیسیون عمران مجلس تولید مسکن و تعدیل عرضه و تقاضا را مهمترین 
راهکار کاهش قیمت مسکن عنوان و خاطرنشان کرد:  یکی از مهمترین مولفه ها در 
مورد قیمت مسکن بحث زمین است، که در کشور ما گران است و باعث شده سرجمع 
قیمت تمام شده  مسکن افزایش یابد. ما باید ابتدا تلاش کنیم و به سمت تولید مسکن 
و زمین برویم. در حال حاضر از زمین هایی که در بافت فرسوده داریم غافل هستیم. 
ضمن این که زمین هایی که در شهرهای جدید وجود دارد می تواند به تولید مسکن 

کمک کند.
رضایی کوچی ادامه داد: علاوه بر این خیلی از زمین ها هم در اختیار دستگاههای 
دولتی است و رها شده. قرار بود این زمین ها در اختیار تولید مسکن قرار گیرد ولی بر 
اساس آمار تنها ۱5 درصد آن برای تولید مسکن در اختیار وزارت راه قرار گرفته است. 
این نشان می دهد نوعی چسبندگی بین زمین ها و مسئولان اجرایی وجود دارد که 
حاضر نیستند آنها را به وزارت راه بدهند. دولت باید زمین های در اختیار دستگاههای 
اجرایی را آزاد کند و همچنین زمین های بافت فرسوده و شهرهای جدید را برای تولید 

مسکن استفاده کند.
رئیس کمیسیون عمران مجلس با تاکید بر ضرورت ارائه تسهیلات ارزان قیمت برای 
خرید مسکن یادآور شد: بانک ها باید متناسب با قیمت مسکن به مشتریان وام بدهند 
در حال حاضر حتی یک وام ۱5۰ میلیون تومانی هم معادل 7 -۸ متر یک خانه است. 
این در حالی است که بانک ها باید 5۰ درصد یک واحد مسکونی را به مردم وام بدهند 
ولی این کار انجام نشده و حداکثر ۱۰ تا ۱5 درصد از قیمت مسکن، وام داده می شود.
نماینده مردم جهرم در مجلس کاهش قیمت صدور پروانه ساختمانی، از بین رفتن 
پیچیدگی های اداری در شهرداری ها و همچنین کاهش قیمت هزینه انشعاب آب، 
برق و فاضلاب در دستگاههای خدماتی را از دیگر عوامل تاثیر گذار در کاهش قیمت 
مسکن عنوان و خاطرنشان کرد: اگر روال فعلی ادامه یابد و ما همچنان کاری برای 
تولید مسکن نداشته باشیم باز هم در آینده شاهد افزایش قیمت مسکن خواهیم بود.

معاون سازمان برنامه و بودجه کشور:

شفاف سازی بودجه را دنبال می کینم
معاون سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: منظور از تسری بودجه به عنوان سند 
و  مخاطرات  و  ریسک ها  نمودن  لحاظ  شفافیت،  شرایط  کردن  فراهم  حاکمیت، 

همسوسازی فعالیت ها با اهداف حاکمیت است.
سیدحمید پورمحمدی در جلسه هم اندیشی سازمان برنامه و بودجه کشور با روسای 
سازمان های مدیریت و برنامه ریزی استان ها اظهار داشت: برنامه محوری به جای 
دستگاه محوری، تمرکز بر اهمیت سند اجرایی بودجه، بودجه ریزی دوساله، کمیته های 
بازبینی هزینه ها، تسری بودجه به عنوان سند حاکمیت، عملیات فرابودجه ای و نیز 
سامانه تعهدات و تضامین، اهم محورهایی است که ما باید با سازمان های مدیریت و 

برنامه ریزی استان ها در آن حوزه ها به اجماع برسیم.
معاون اقتصادی و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور در مورد 
بودجه ریزی دوساله، گفت: سال اول بودجه برای تصویب است و سال دوم برای اطلاع 

و از سال دوم وضعیت به گونه ای خواهد بود که پایه ای برای سال های بعد باشد.
وی افزود: منظور از تسری بودجه به عنوان سند حاکمیت، فراهم کردن شرایط 
شفافیت، لحاظ نمودن ریسک ها و مخاطرات و همسوسازی فعالیت ها با اهداف 
حاکمیت است. پورمحمدی تصریح کرد: ما در صدد هستیم که فرآیندها را کوتاه و 

شفاف کنیم و هیچ روندی برای پنهان کاری امکان پذیر نخواهد بود.
معاون سازمان برنامه و بودجه کشور به اعطای نقش و مأموریت بیشتر به استان ها در 

راستای موضوع اصلاح ساختار بودجه تأکید کرد.

5 اقتصادی

 بدون شک، دولت از طرح موضوع بودجه ریزی دوسالانه اهداف خاصی را پیگیری 
می کند که بیشتر ناشی از شرایط خاص کنونی اقتصاد کشور است، اما باور کارشناسان 
پیامدهای احتمالی آن وجود دارد که مستلزم  به ویژه در  ابهاماتی،  این است که  بر 

کارشناسی های دقیق تری است.
امسال برای اولین بار سازمان برنامه و بودجه در تاریخ نظام بودجهریزی کشور، پیشنهاد 
تدوین لایحه بودجه دو ساله را ارایه کرده است که در صورت تصویب دولت آذر ماه امسال 
به همراه لایحه بودجه سال 99، کلیات بودجه ۱4۰۰ را هم به نمایندگان مجلس تقدیم 
می کند. این پیشنهاد سازمان برنامه در راستای اصلاح ساختار بودجه ریزی کشور است 
که مقدمات اجرای این سیاست با حذف درآمدهای نفتی از بخش هزینههای جاری 

فراهم آمده است. 
هر چند با خروج امریکا از برجام سال سخت اقتصادی برای سال 9۸ پیش بینی می 
شد، اما دولت  بودجه امسال را بسیار خوش بینانه و با فرض فروش حدود یک و نیم میلیون 
بشکه نفت در روز بست. میزان دقیق فروش نفت کشور با افزایش شدت تحریمهای 
آمریکایی مشخص نیست، اما به طور قطع به کمتر از عدد ذکر شده در بودجه رسیده و 

کاهش درآمدهای نفتی به کسری بودجه دامن زده است.       
پس از به حداقل رسیدن درآمدهای نفتی در پی شدت تحریمها، دولت عطای آن را به 
لقایش بخشید و این بار به نظر می رسد اراده دولت در قطع وابستگی بودجه جاری به 
درامدهای نفتی جدی تر از سنوات گذشته است و برخی از مسئولان مدعی هستند با 
حذف پول نفت دربودجه، برنامه ریزی مالی برای افق بلند مدت تری قابل انجام است، 
چرا که دیگر قرار نیست میزان فروش نفت و درآمد حاصل از آن پیش بینی شود و در بودجه 

ریزی تاثیرگذار باشد.
علی رغم تمام این برنامه ریزیهای دولت، قانون اساسی در اصل 5۲ میگوید بودجه 
سالانه است و بودجه کل کشور برنامه مالی دولت است که برای یک سال مالی تهیه 

میشود. بنابراین یکی از دلایل مخالفان با این برنامه دولت، مغایرت آن با قانون است.
البته »علی لاریجانی« رییس قوه مقننه درباره پیشنهاد دوسالانه بودجه گفته است 
که اگر چه موانع اداری این طرح قابل  حل است؛ اما به لحاظ کارآیی و اثرگذاری نیاز 

به ملاحظات مهمی دارد. به گفته رییس مجلس، مهم  ترین خطری که »بودجه  ریزی 
دوسالانه« برای کشورهای در حال توسعه دارد، افزایش خطای پیش بینی است که منجر 
به تشدید کسری های غیرمنتظره می شود. اما در زاویه خوب، دولت به اولین هدف خود 
یعنی تسهیل رشد اقتصادی  نزدیکتر میشود و بودجه  ریزی دوساله می تواند دست 

پروژه های ناتمام را در بودجه عمرانی دولت کوتاه کند.
»محمدباقر نوبخت« رییس سازمان برنامه و بودجه هم در دفاع از این ایده  گفته است 
که برای پایداری بودجه و تصمیمات، مقرر شد افق پیش بینی را برای منابع و مصارف 
به  صورت دوساله در نظر بگیریم تا با یک اطمینان بیشتر نسبت به آینده تصمیم  گیری 

داشته باشیم.
در حالی که عدهای این اقدام دولت را گامی در جهت تحقق رهایی از بودجه نفتی و 
اصلاح ساختار بودجه ریزی میدانند، برخی از کارشناسان اقتصادی بر این باور هستند که 
اساسا با توجه ساختار اقتصادی کشورمان، برنامه ریزیهای یک ساله هم محقق نمیشود 

چه رسد به برنامههای دو سالانه و انحراف از پیش بینیها در این برنامه بیشتر خواهد بود.
اهداف دولت از پیشنهاد بودجه ریزی دوسالانه »وحید شقاقی« کارشناس اقتصادی 
درباره سیاست سازمان برنامه و بودجه  برای تهیه و تنظیم بودجه دو سالانه اظهار داشت: 
معمولا بودجه سند سالیانه برنامه میان مدت و 5 ساله برنامههای توسعه است و دولت هر 

سال برنامه یک ساله خود را برای تحقق اهداف برنامههای توسعه ای ارایه میکند. 
وی با بیان اینکه هنوز گزارشی از جزییات دلیل ارایه  بودجه دو سالانه منتشر نشده 
است، اما میتوان تحلیلهایی از این اقدام و سیاست دولت داشت، گفت: شاید دولت به 
دنبال اجرای اصلاحات ساختاری در بودجه است چراکه این اصلاحات ساختاری طی 

برنامه یکساله محقق نمیشود.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اصلاحات ساختاری در بودجه ادامه داد: ساماندهی 
نظام یارانه پنهان، نظام مالیاتی، انعقاد بودجه بدون نفت و حذف نفت از هزینههای جاری 
یا مولد سازی داراییهای دولت از جمله برنامههای دولت در اصلاحات ساختاری بودجه 
هستند که تصویب و اجرای هر یک از آنها زمان بر خواهد بود  واز سوی دیگر تمام این 

موضوعات هم پیوستگی دارند.

شقاقی تاکید کرد: از سوی دیگر تا پایان دولت کمتر از دو سال باقی مانده است بنابراین 
دولت در این فرصت باقیمانده به دنبال اصلاحات ساختاری از طریق ارایه بودجه دو ساله 

است.
وی با با بیان اینکه بودجه دو سالانه با بودجه بدون نفت سازگاری بیشتری دارد،  گفت: 
با این شرایط دولت و مجلس در محاسبات قیمت نفت و میزان صادرات آن،  نرخ تسعیر 
ارز حاصل از فروش نفت در بودجه وارد نمیشود و میتواند دلیلی برای ارایه بودجه دوسالانه 

باشد.
این کارشناس اقتصادی افزود: وقتی نفت کنار گذاشته میشود لحاظ  سه فاکتور مذکور 
در بودجه هم حذف خواهد شد و میتوان درآمدهای مالیاتی و سایر درآمدها حاصل از 

واگذاریها و اوراق مالی، برنامه بودجه را تدوین کرد. 
شقاقی با تاکید بر اینکه بودجه سال آینده شرایط سختی را خواهد داشت و با افزایش 
محدودی، بودجه عمومی  دولت 45۰ تا 5۰۰ هزار میلیارد تومان بسته میشود، گفت: این 
در حالی است که میزان فروش نفت چیزی حدود 3۰۰ هزار بشکه خواهد بود و بنابراین 
رقم آن به 6الی 7 میلیارد دلار میرسد  که با تبدیل آن به ریال حداکثر به ۲5 هزار میلیارد 

تومان میرسد .
وی افزود: اگر حداکثر درآمد مالیاتی ۲۰۰ هزار میلیارد تومان هم باشد و 5۰ هزار 
میلیارد تومان هم از محل اوراق بدهی عاید دولت شود و  3۰ هزار میلیارد تومان هم سایر 
درآمدهای دولت از محل واگذاریهای مالی و عوارض شهرداری  و ... باشد، حدود ۱5۰ 
هزار میلیارد تومان کسری خواهیم داشت و این جزو ابهامات برنامه بودجه سال آینده 
است که نگاه بدبینانه میگوید مطرح کردن بودجه دو سالانه شاید برای کم رنگتر شدن 

این ابهامات باشد.
ثبات اقتصادی شرط تحقق پیش بینی های مالی دولت 

کمتر از یک ماه تا تحویل بودجه سال 99 به مجلس باقی مانده است، اما هنوز مشخص 
نیست که بودجه ۱4۰۰ هم همراه با بودجه 99 به بهارستان نشینها ارایه میشود یا اینکه 
تصمیم گیران با این پیشنهاد دولت برای کلید زدن اصلاح ساختار بودجه ریزی، مخالفت 

میکنند.             
طبق قانون، این موضوع باید در شورای عالی هماهنگی اقتصادی قوای سه گانه مورد 
بحث قرار گیرد و قوانین آن در مجلس مصوب شود، اما رییس سازمان برنامه و بودجه 
معتقد است که این راهکاری ذیل ابلاغیه مقام معظم رهبری است و استنباط می شود که 
اگرچه استناد به این ابلاغیه می تواند موانع اداری پیش روی تصویب این طرح را کاهش 
دهد، اما این طرح به لحاظ اثرگذاری اقتصادی نیاز به پیش نیازها و ملاحظات اساسی 

دارد.
به نظر میرسد یکی از مهمترین دلایل دولت از ارایه بودجه دوسالانه این است تا پایان 
عمر دوره دهم مجلس حدود 5 ماه باقی مانده است و امسال، سال پایانی این فعالیت 
نمایندگان در دوره دهم است. از آنجایی که ترکیب دوره یازدهم نامعلوم و پیش بینی ناپذیر 
است دولت قصد دارد تا مجوز اصلاحات بودجهای که میتواند سرآغاز تحولات مهمی 
در نظام بودجهریزی کشور باشد را از  نمایندگان فعلی بگیرد چرا که قطعا جلب رضایت 

نمایندگان دوره بعد برای انجام اصلاحات ساختاری سختتر خواهد بود.    
اما سوال اصلی این است که آیا راهکار اصلاح و بهبود ساختار بودجه،  بودجهریزی 

دوسالانه است که هیچ الگوی موفق و معتبری در دنیا ندارد.
عدهای از کارشناسان اقتصادی معتقدند که در شرایطی که اقتصاد کشور بیش از 
هر زمانی شکننده و ناپایدار است، تخمین هزینه ها و درآمدها با خطاهای زیادی همراه 
است. بنابراین باید به دنبال راهکارهایی برای اصلاح ساختار بودجه باشیم که بستر قانونی 
آنها فراهم است و نیازی به طی پروسه زمانبر اخذ مصوبات قانونی ندارند. از سوی دیگر 
مهمترین ضامن تحقق سیاستهای اصلاح بودجه،  ایجاد ثبات اقتصادی در کشور است 
که با مهار تورم و رونق اقتصادی حاصل میشود که دستیابی به این شاخصه ها موانع 
قانونی ندارند و تا زمانی که ثبات اقتصادی در کشور وجود نداشته باشد چه بودجه جاری 

و چه بودجه عمرانی محقق نخواهد شد. 

اهداف دولت از پیشنهاد بودجه ریزی دوسالانه چیست؟

اما و اگرهای بودجه دوسالانه
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سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

۱- نام دستگاه مناقصه گزار : شرکت آب و فاضلاب روستایی استان البرز
شرکت آب و فاضلاب روستایی استان البرز در نظر دارد نسبت به انجام مناقصه برابرمشخصات جدول ذیل از طریق ســامانه 
تــدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( اقدام نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشــنهاد 

مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس http://www.setadiran.irبرگزار 
خواهد شد. ضمناً مناقصه گرانی که عضو سامانه نمی باشند جهت شرکت در مناقصه مؤظفند  نسبت به انجام مراحل ثبت نام در ســایت 

مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی اقدام نمایند.
۲-آدرس دستگاه مناقصه گزار : کرج ، چهارراه هفت تیر، کوچه جنب درمانگاه شهید کلانتری )بن بست ستاره ۲( ، شرکت آب 

وفاضلاب روستایی استان البرز 
۳- موضوع مناقصه : آبرسانی به روستاهای استان البرز به شرح جدول ذیل : 

۴- دستگاه نظارت : معاونت مهندسی و توسعه 
۵- برآورد مبلغ اولیه پیمان :  بر اساس فهرست بهای پایه سال۱39۸ به شرح جدول فوق ) ضمنأ تعیین دامنه قیمت های متناسب 
پیشنهادی در مناقصات یک مرحله ای طبق بخشنامه ۹۴/۱۵۸۷۶۴ مورخ ۱۳۹۴/0۷/۱۳ معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی رئیس جمهوری سابق در این مناقصه اعمال می گردد .(
۶-نوع تضمین شرکت درمناقصه : ضمانتنامه بانکي به حساب جاري سیبا بانك ملي به شماره حساب ۲۱75۲۱6۰۱6۰۰۲ نزد بانک 

ملي شعبه جهانشهر کرج کد ۲64۱ به نام شرکت آب و فاضلاب روستایي استان البرز مي باشد .
۷- مهلت فروش اسناد مناقصه : از روزدوشنبه مورخ ۹۸/0۸/۲0 لغایت ساعت ۱۹ روز شنبه مورخ ۹۸/0۸/۲۵ بسترسامانه 

تدارکات الکترونیک دولت )ستاد(
۸-مهلت تحویل اسناد  : تا ساعت ۱۹ روز  سه شنبه مورخ ۹۸/0۹/0۵  بسترسامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( 

۹- تاریخ بازگشایی اسناد : ساعت ۸  صبح روز چهار شنبه مورخ ۹۸/0۹/0۶
۱۰- شرایط شرکت درمناقصه : پیمانکاران براي شرکت در مناقصه باید سوابق کاري و حداقل رتبه پنج آب سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
و گواهینامه HSEاز اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی داشته باشند همچنین پیمانکاران  بعلت ضیق وقت بایستی تمام عملیات اجرایی 

روستاهای هر بخش را بصورت همزمان و با اکیپ های متعدد انجام دهند .
۱۱- مدت اعتبار پیشنهادات مناقصه از تاریخ بازگشایی سه ماه می باشد .

۱۲- سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است .
آدرس به  کشور  آبفای  مهندسی  شرکت  مزایده  و  مناقصه  سایت  و  کشور  مناقصات  رسانی  اطلاع  ملی  پایگاه  مذکوردر   ۱3–آگهی 
 http://iets.mporg.ir  وhttp://tender.nww.ir    و سایت شرکت آب و فاضلاب روستایی استان البرز به آدرس  http://abfar-alborz.ir  درج 

خواهد شد.
 ۱4-کلیه هزینه های درج آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود .

 تذکر: به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایرآن ویا فاقد امضاء، 
مشروط ، مخدوش وپیشنهادهایی که پس از مهلت مقرر ارسال شود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.ارائه شماره اقتصادی و شناسه ملی 

ورعایت الزامات ایمنی تو سط کلیه مناقصه گران الزامی میباشد . 

)) آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای  شماره ۹8/۰۰8  (( ) نوبت دوم ( 

شرکت آب و فاضلاب روستایی استان البرز

رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و سوریه گفت: دستیابی به 
تجارت 5۰۰ میلیون تا یک میلیارد دلاری بین دو کشور طی دو 

سال آینده دست یافتنی و امکان پذیر است.
»کیوان کاشفی« روز سه شنبه در همایش فرصت های تجاری 
سوریه در محل سازمان توسعه تجارت افزود: در یک سال گذشته 
بیش از ۱۰ هیات اقتصادی بین دو ایران و سوریه تبادل شد، اما 
خلا اطلاعاتی یکی از بزرگترین معضلات برای فعالان اقتصادی 
ایرانی است.  وی مسافت زمینی کمتر از دو هزار کیلومتری بین 
تهران و دمشق را یادآور شد و گفت: اگر خطوط زمینی بین دو 
کشور راه اندازی شود، به راحتی می توان به بازار سوریه و سایر 
کشورهای منطقه دست یافت که بخشی از جاده ابریشم قدیم 
است. این مسئول اظهار داشت: سوریه قبل از جنگ و بحران 
داخلی، دارای دو منبع اصلی درآمدی یعنی صدور نفت و توریسم 

بود، صادرات خوبی به سایر کشورها داشت و از جمله رقیب اصلی 
جمهوری اسلامی ایران در بازار عراق بود.

وی با اشاره به وضعیت کنونی تجاری سوریه یادآور شد: امروز 
شرکت های ایرانی به طور عمده در حوزه زیرساخت ها، انرژی و 
بازسازی این کشور حضور دارند.  این مقام مسئول تاکید کرد: 
موافقتنامه تجاری بین دو کشور می تواند عامل شتاب دهنده 

روابط تجاری و اقتصادی دو کشور باشد.
 وی بیان داشت: مسیر ترانزیت کالا به سوریه از راه زمینی ترکیه، 
همچنین از مسیر دریایی بندرعباس با کشتی انجام می شود که 
هزینه هر کانتینر از طریق دریایی چهار هزار دلار است و اگر مسیر 
زمینی راه اندازی شود با نیمی از این مبلغ امکان پذیر خواهد بود.
کاشفی گفت: امروز در موضوع کشتی با محدودیت هایی مواجه 
هستیم و تقاضا داریم یارانه حمل و نقل همچون کشور روسیه 

برای سوریه نیز در نظر گرفته شود و این مهم به ویژه برای کشتی 
های فله بر )حداقل یک کشتی از بندرعباس به لاذقیه در هر ماه( 
مورد نیاز است. وی افزود: تراز تجاری دو کشور در سال گذشته 
۱5۲ میلیون دلار به نفع ایران و در 6 ماهه نخست امسال 69 
میلیون دلار افزایش بود و عمده کالاهای صادراتی ایران به سوریه 
شامل ترانسفورماتورها، اسکلت ساختمانی، مکمل های دارویی، 
مخمرهای فعال و غیره است. رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران 
و سوریه، حضور چشمگیر شرکت های ایرانی در نمایشگاه اکسپو 
دمشق و بازسازی سوریه در شهریور ماه گذشته را یادآور شد و 
افزود: ۱۲۰ شرکت ایرانی در این نمایشگاه حضور داشتند که 

نسبت به دوره قبل از آن افزایش چهار برابری داشته است.
وی، مهمترین مشکلات فراروی فعالان اقتصادی دو کشور را 
مشکل ترانزیت زمینی بین ایران و عراق و سوریه، مبادلات بانکی، 

اجرایی نشدن موافقتنامه تجارت آزاد بین دو کشور، نبود اطلاعات 
کافی میدانی از شرایط و اوضاع اقتصادی و تجاری سوریه و نبود 
فعالیت بخش خصوصی  برای  پوشش های ضمانتی  و  امنیت 
حل  زمینی  ترانزیت  مشکل  اگر  گفت:  و  برشمرد  سوریه  در 
شود، صادرات برخی کالاها مثل کاشی، سرامیک و محصولات 
ساختمانی به این کشور مقرون به صرفه خواهد شد. وی همچنین 
خواستار اختصاص خط اعتباری یک میلیارد دلاری برای تجارت 
شرکت های ایرانی با سوریه شد و افزایش پروازها بین دو کشور 
را درخواست کرد. کاشفی ادامه داد: صنایع شیمیایی، فلزات 
اساسی و مواد غذایی، اولویت های سرمایه گذاری صنعتی ایران 
در سوریه است.  به گفته وی، علاوه بر روسیه و چین که شانه به 
شانه ایران در سوریه حضور داشته و دارند به تازگی امارات متحده 

عربی نیز سفارتخانه خود را در این کشور گشوده است.

رئیس اتاق مشترک ایران و سوریه مطرح کرد:

هدفگذاری برای تجارت یک میلیارد دلاری با سوریه

وزیر کشور گفت: با اتصال کامل سامانه ها بیش از ۸۰ درصد معاملات و نقل و 
انتقالات کاملًا شفاف و قابل رصد و نظارت می شود که در جلوگیری از فساد و 

مبارزه با رانت بسیار موثر است.
رحمانی فضلی در حاشیه سی و نهمین جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات 
حوزه  در  خدمات  افزوده  ارزش  باره  در  خبرنگاران  جمع  در  کشور  اقتصادی 
مخابرات افزود: این موضوع که اخیرا مطرح شده هم مردم مراجعات متعددی 
در فضای مجازی و رسانه ها داشتند، هم وزیر ارتباطات مطرح کرد و همچنین 
تماس های بسیاری با ستاد داشتند و مردم پیگیر نحوه بازگشت این اضافه دریافت 
بودند که وزیر ارتباطات نیز اشاراتی داشت و راه هایی را برای این منظور پیگیری 

می کنند.
وی گفت:: با این حال در ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی نیز مصوب شد 
تا این موضوع تعیین تکلیف شود که رقم واقعی چقدر بوده و کدام یک از اپراتور ها و 
شرکت ها این مبالغ را دریافت کرده اند و اگر قرار بر بازگشت این مبالغ باشد، روش 

بازگشت ان نیز مشخص شود.
رحمانی فضلی در ادامه موضوع مسکن مهر را از موضوعات مهم مطرح شده 
در این جلسه ستاد اعلام کرد و گفت:: وزارت راه و شهرسازی گزارشی از روند 
فعالیت ها در این حوزه ارائه کرد که براساس این گزارش، از مجموع واحد های 
باقی مانده حدود ۱۰۰ هزار واحد مسکونی آماده شده و اقدامات مختصری 

باقیمانده است که به دنبال تامین منابع هستند تا بتوانند واگذار کنند.
وی افزود: حدود 7۰ هزار واحد دیگر هم در مراحل ساخت نهایی است که در 
این جلسه مطرح و از وزارت راه و شهرسازی درخواست شد تا با توجه به طولانی 
شدن زمان تحویل واحد های این طرح که بیش از ۱۰ سال شده است، زمان بندی 

مناسبی برای اتمام و تحویل این واحد های مسکونی ارائه کند.
وزیر کشور گفت:: یکی از مشکلات این واحد ها خدماتی است که مردم نیاز 
دارند، از جمله مراکز مهمی، چون مدارس، مراکز درمانی و کلانتری ها که مقرر 

شد سایر دستگاه ها نیز همکاری کنند.
رحمانی فضلی در ادامه به موضوع سامانه ها در ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
اشاره کرد و گفت: این موضوع امروز در جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات 

اقتصادی مطرح شد که پیشرفت خوبی در این زمینه داریم.
وی افزود: موضوع سامانه ها به 9 سال پیش بر می گردد که باید تمام سیستم های 
تولیدی، تجاری و توزیعی کشور در حوزه های مالی و غیرمالی باید سامانه هایی 
داشته باشند که تمام نقل و انتقالات و گردش کالا و مسیر گردش کالا و پول، دقیقاً 

شناسایی و قابل رصد و کنترل باشد.
رحمانی فضلی اظهارداشت: در یک دوره یکساله بر این موضوع متمرکز شدیم 
و رئیس جمهور تاکید زیادی بر اجرای این امر دارد و در جلسه امروز نیز دبیر ستاد 

مبارزه با قاچاق کالا و ارز گزارشی ارائه کرد.
وزیر کشور گفت:: زمان بندی ما براین اساس است که تا ۱5 اسفند سال جاری 

این سامانه ها فعال شود.
وی افزود: گزارش های پیشرفت نیز به صورت ماهانه دریافت می شود و هرسه ماه 

نیز شخصاً جلسه ای با ستاد دارم تا این مسئله به سرعت حل شود.
رحمانی فضلی افزود:اگر این تلاش ها به نتیجه برسد، می توانیم ادعا کنیم بیش 
از ۸۰ درصد معاملات و نقل و انتقالات کاملًا شفاف و قابل رصد و نظارت می شود 

و این امر می تواند در جلوگیری از فساد و مبارزه با رانت بسیار موثر باشد.
وی خاطر نشان کرد: در سی و نهمین جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات 
اقتصادی کشور، گزارش روند اجرای مصوبات جلسات پیشین ارائه و بحمدالله 

روند کار و پیگیری ها مثبت ارزیابی شد.

رئیس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور:

۸۰ درصد معاملات و نقل و انتقالات 
قابل رصد می شود

شناسه آگهی :
65۸۰96 
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جنگ بر سر قدرت و ریاست؛ 

حواس هیچکس به والیبال نیست

 کمترازیک هفته دیگر انتخابات فدراسیون والیبال برگزار می شود اما این فدراسیون در 
یک سال گذشته گرفتار بی قانونی شده است؛ شرایطی که همچنان ادامه دارد.

جمعه ۱6 آذر بود که افشین داوری سرپرست فدراسیون والیبال شد. پیش از آن 
احمد ضیایی ریاست فدراسیون را بر عهده داشت و باید بر اساس قانون منع بکارگیری 
بازنشستگان، کنار می رفت. با این وجود ضیایی حاضر به استعفا نشد و در حالی که 
هنوز رییس فدراسیون کنار نرفته بود،  سرپرست جدید منصوب شد. ۲ روز بعد در ۱۸ آذر 
مراسم معارفه داوری برگزار شد، آن هم بدون حضور ضیایی. خیلی زود مقدمات برگزاری 
مجمع سالیانه فدراسیون در روز ۲9 آذر فراهم شد تا حضور داوری در فدراسیون والیبال، 
به تصویب اعضای مجمع برسد و شکل قانونی بگیرد و خطر محرومیت یا تعلیق والیبال 

ایران از سوی فدراسیون بین المللی برطرف شود.
داوری در مصاحبه های خود پس از حضور در فدراسیون مدعی می شد که قصد شرکت 
در انتخابات را ندارد ولی از همان زمان به نظر می رسید که او برای ماندن به والیبال آمده 
است. در اساس نامه فدراسیون های ورزشی آمده است که دوران حضور سرپرست در 
فدراسیون، حداکثر 6 ماه است و سرپرست باید در این مدت زمینه برگزاری انتخابات را 
فراهم کند. اگرچه 6 ماه زمانی کافی برای برگزاری انتخابات به نظر می رسد ولی در آن 
مدت هیچ اقدامی برای آغاز مراحل برگزاری انتخابات انجام نشد. این در حالی بود که در 
همان مدت، مراحل مختلف برگزاری انتخابات چند فدراسیون دیگر از ثبت نام نامزدها 
و احراز صلاحیت ها تا برگزاری انتخابات انجام شد و مشخص نبود چرا هیچ کاری برای 

انتخابات والیبال انجام نمی شود.
برگزاری انتخابات آنقدر به تعویق افتاد که تیم ملی برای شرکت در لیگ ملت ها وارد 
اردو شد و مسئولین هم به این بهانه که شرایط تیم ملی حساس است، تصمیم گرفتند 
که انتخابات را به پس از پایان لیگ ملت ها موکول کنند. در همین مدت دوران 6 ماهه 
قانونی حضور داوری هم در فدراسیون به پایان رسید و او باید والیبال را ترک می کرد اما 
نه تنها این کار را انجام نداد بلکه بارها در مصاحبه هایش، متن صریح قانون را انکار کرد.

پس از پایان لیگ ملت ها، زمان آغاز ثبت نام از نامزدهای شرکت در انتخابات فدراسیون 
والیبال اعلام شد اما ناگهان این کار به تعویق افتاد. علت تعویق برگزاری انتخابات، به هم 
نخوردن تمرکز تیم ملی بزرگسالان نزدیک مسابقات انتخابی المپیک و تیم نوجوانان در 
آستانه رقابت های قهرمانی جهان بود، آن هم در حالی که بیش از یک ماه تا آغاز هر ۲ 
تورنمنت باقی مانده بود. در همین مدت دومین مجمع سالیانه فدراسیون والیبال، در 
فاصله حدود 6 ماه با مجمع قبلی برگزار شد، آن هم در شرایطی که همه منتظر روشن 

شدن تکلیف فدراسیون بودند.
پس از پایان مسابقات قهرمانی نوجوانان جهان، زمان جدید ثبت نام از نامزدهای 
شرکت در انتخابات اعلام شد؛ 9 شهریور. و در فاصله کمتر از ۲ هفته مانده به مسابقات 
قهرمانی آسیا که قرار بود به میزبانی تهران برگزار شود. ۲4 شهریور آخرین روز ثبت نام 
از نامزدها، اتفاقاتی رخ داد که سوالات زیادی پیش آورد که هنوز پاسخ بسیاری از آنها 
روشن نیست. محمدرضا داورزنی رییس پیشین فدراسیون که در آن زمان معاون وزیر 
ورزش بود، در انتخابات ثبت نام کرد. سپس در آخرین دقایق زمان قانونی، افشین 
داوری سرپرست فدراسیون هم ثبت نام کرد. هم داورزنی و هم داوری با این کار،  برخی 

از حرف های قبلی خود را نقض کردند.
داورزنی در روز ۲3 مرداد گفته بود: »برای حضور در انتخابات فدراسیون والیبال 
برنامه ای ندارم اما اگر شرکت کنم ابتدا از سمتم در وزارت ورزش استعفا می دهم.« با 
این وجود بدون استعفا وارد گود انتخابات شد. البته وزارت ورزش خیلی زود اعلام کرد 
که این کار داورزنی خللی در مسئولیتش به عنوان معاون وزیر ورزش ایجاد نمی کند. 
البته داورزنی سرانجام از معاونت وزارت ورزش کناره گیری کرد اما این کار را پس از 
اعلام شدن نام نامزدهای احراز صلاحیت شده انجام داد. اما مسئله اینجاست که 
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش،  رییس کمیسیون احراز شرایط 
داورزنی  یعنی  نیز محسوب می شود.  فدراسیون ها  انتخابات  در  داوطلبین شرکت 
خودش به عنوان رییس کمیسیون، صلاحیت خود را احراز کرده و پس از پایان کار، 

استعفا داده است.
اعلام شدن نام افشین داوری هم به عنوان یکی از نامزدهایِ تاییدِ صلاحیت  شده، 
بسیار عجیب بود. داوری در اوایل حضورش در فدراسیون والیبال می گفت قصد ندارد 
در انتخابات شرکت کند اما بعدها نظرش را تغییر داد ولی گفت که اگر داورزنی وارد 
انتخابات شود، او ثبت نام نخواهد کرد. با این وجود تنها چند دقیقه پس از اینکه 
داورزنی کارهای مربوط به ثبت نام خود را انجام داد، داوری هم وارد گود انتخابات شد. 
پیش از ثبت نام، داوری از سرپرستی فدراسیون استعفا داد، آن هم در روز برگزاری 
مسابقه تیم ملی ایران با استرالیا در رقابت های قهرمانی آسیا. در واقع در ماه های 
گذشته چند بار روند برگزاری انتخابات به این بهانه به تعویق افتاد که تمرکز تیم های 
ملی به هم نخورد ولی در روز یک مسابقه حساس آن هم در میانه مسابقاتی که ایران 
از آن میزبانی می کرد، سرپرست فدراسیون، کار را رها کرد تا در انتخابات شرکت کند. 
البته وزیر ورزش و جوانان با این استعفا مخالفت کرد و  داوری هم به صورت رسمی 
گفت که با این شرایط، از حضور در انتخابات کنار می کشد؛ موضوعی که در تارنمای 
فدراسیون والیبال نیز منتشر شد. داوری که از این شرایط بسیار دلخور بود، در میانه 
مسابقات، فدراسیون را رها کرد و راهی سفر شد. حتی وقتی به تهران بازگشت هم 
چندان دل به کار نمی داد و وقتی مراسم جشن قهرمانی و اهدای جام مسابقات 
برگزار می شد، از سالن آزادی بیرون رفت. پس از پایان مسابقات و درست در روزی که 
تیم ملی ایران باید نخستین بازی خود در جام جهانی را انجام می داد، علی فتاحی 
به عنوان سرپرست جدید فدراسیون منصوب شد. به نظر می رسید داستان داوری و 
والیبال به پایان رسیده است که ناگهان نام او به عنوان یکی نامزدهایِ تاییدِ صلاحیت  

شده اعلام شد.
داورزنی درحالی برای شرکت در انتخابات فدراسیون والیبال،  از سمت خود به عنوان 
توسعه ورزش  به عنوان مدیرکل دفتر  وزیر ورزش کناره گیری کرد که داوری  معاون 
حرفه ای و امور باشگاه ها و احمد سعادتمند مدیرکل دفتر توسعه آموزش های پایه و 
استعدادیابی وزارت ورزش، همچنان در سمت های خود باقی مانده اند و همزمان نامزد 

شرکت در انتخابات هم هستند.
انتخابات فدراسیون والیبال باید یک هفته دیگر برگزار شود و علی فتاحی همه 
وظایف فدراسیون از جمله دبیری مجمع را بر عهده دارد. فدراسیون این روزها نایب 
رییس، دبیر، اعضای هیات رییسه، مسئولین کمیته داوران، سازمان ساحلی، کمیته 
آموزش و چند کمیته دیگر را ندارد و می تواند گفت فدراسیون به صورت انفرادی حل 

می شود.
۱9 آبان فدراسیون والیبال اعلام کرد که »تاکنون« محمود افشاردوست، محمدرضا 
داورزنی، افشین داوری، محمدرضا رشیدی، احمد سعادتمند و امیرحسین منظمی 
برای حضور در انتخابات مورد تأیید قرار گرفته اند. در ادامه این خبر آمده بود که اسامی 
سایر نامزدها در صورت اعلام مراجع ذی صلاح »متعاقباً« به لیست اضافه خواهد شد. 
این در حالی است که در بند 9 ماده 4 آیین نامه برگزاری انتخابات فدراسیون های ورزشی 
به صراحت آمده است که فهرست داوطلبین واجد شرایط، باید حداقل ۱۰ روز قبل از 
برگزاری انتخابات در تارنمای فدراسیون منتشر شود. به این ترتیب اگر در روزهای آینده 
فرد جدیدی به لیست نامزدهای احراز صلاحیت شده اضافه شود، باید انتخابات تا ۱۰ 

روز پس از اعلام نام او به تعویق بیفتد.
سعید معروف کاپیتان تیم ملی ۲9 شهریور، در میانه مسابقات قهرمانی آسیا فدراسیون 
والیبال را »بی در و پیکر« نامید و گفت »جنگ بر سر صندلی ریاست و مقام است.« 
داورزنی هم در مجمع سالیانه ۲9 آذر خاطره ای نقل کرده بود. به گفته داورزنی، مقام 
معظم رهبری که نگران شرایط والیبال ایران بودند، پس از بازی های آسیایی جاکارتا 
خطاب به او گفته بودند که »حواستان به والیبال است؟« ولی به نظر می رسد این روزها 
حواس هیچکس به والیبال و اجرای قانون نیست و جنگ بر سر صندلی ریاست و مقام، 

از هر چیز دیگری مهم تر است.

پیشکسوت استقلال:

با وعده نمی شود در فوتبال مدیریت کرد
 پیشکسوت استقلال گفت: متاسفانه در این باشگاه شرایط خوبی حاکم نیست و 

نمی دانم چرا وزیر ورزش در مدیریت این تیم تجدید نظر نمی کند.
گودرز حبیبی اظهار داشت: به عنوان پیشکسوت باشگاه استقلال از وزیر ورزش 
سئوال دارم که چرا با این حجم از نارضایتی، تجدید نظری در مدیریت این باشگاه صورت 

نمی گیرد؟
وی اضافه کرد: وقتی نه هواداران از مدیریت باشگاه رضایت دارند، نه پیشکسوتان، نه 
کادر فنی و نه بازیکنان، پس چه کسی از عملکرد کادر مدیریتی راضی است که در آن 

تجدید نظر نمی شود؟ 
پیشکسوت آبی پوشان گفت: خوشبختانه تیم خوب بازی می کند و نتایج خوبی 
می گیرد که ماحصل زحمات کادر فنی و بازیکنان است و من امیدوارم این نتایج خوب 

باعث پوشش ضعف در ساختار مدیریتی باشگاه نشود.
حبیبی تاکید کرد: در این باشگاه بیان مسائلی دور از حقیقت و واقعیت به بازیکن، 
مربی، هوادار و پیشکسوت یک رویه شده و همانطور که کاپیتان تیم وریا غفوری هم 
اشاره کرد در این باشگاه فقط وعده داده می شود. در حالی که در فوتبال نمی توان با 

وعده و وعید مدیریت کرد.
ملی پوش سابق کشورمان در خصوص دیدار ایران و عراق در چارچوب مسابقات 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر بیان داشت: این بازی به مراتب از بازی با بحرین 
سخت تر است، چون عراق تیمی با تجربه تر و قوی تر از بحرین است. تیم ایران در 
این بازی محکوم به پیروزی است چون نتیجه ای به جز پیروزی، کار ما را برای صعود 
از این مرحله به اما و اگر می کشد و ممکن است تبعات سنگینی برای فوتبال ایران 

داشته باشد.

نماینده فوتسال قم در لیگ برتر فوتسال تلاش می کند خود را سر پا نگاه دارد. این 
تلاش هم در درون زمین برای پیروزی است و هم در خارج از زمین برای رفع دغدغه های 

بازیکنان و کادر فنی است.
لیگ برتر فوتسال وارد نیم فصل دوم خود شده است و سوهان محمد سیما، نماینده 
بی پول فوتسال قم در لیگ برتر که دچار مشکلات جدی مالی است اکنون در سومین 

ایستگاه نیم فصل دوم قرار گرفته است.
با وجود این که نماینده قم در لیگ برتر نام یک حامی مالی را یدک می کشد اما این 
حامی مالی تمام هزینه های این تیم را پرداخت نمی کند و پرداخت هزینه های جاری 
میزبانی و میهمانی های این تیم را بر عهده دارد بنا بر این سوهان محمد سیما در زمینه 

پرداخت دستمزد بازیکنان و کادر خود دچار مشکل است.
این موضوع، یکی از اصلی ترین چالش های نماینده قم در لیگ برتر فوتسال است زیرا 
راضی نگه داشتن بازیکنان و کادر فنی در نتیجه، به بازده کامل آن ها در جریان مسابقات 
می انجامد و عدم رضایت درونی از وضعیت مالی سبب برهم خوردن تمرکز بازیکنان 

می شود.
با این وجود، رسول قلی زاده مدیر عامل محمد سیما تلاش کرده است که این آرامش 
را با وجود همه مشکلاتی که بار آن به تنهایی بر روی دوش خود اوست به تیم تزریق کند و 
حضور کادر فنی باتجربه و مدیر فنی کارکشته در سوهان محمد سیما در چنین روزهایی 

اثر خود را نشان می دهد.
بر خلاف باشگاه هایی چون مس سونگون، گیتی پسند اصفهان و شهروند ساری که 
دارای پشتوانه مالی قوی برای تیمداری در سطح حرفه ای هستند تیم های فوتسال قم 
در لیگ برتر هرگز چنین پشتوانه ای را به خود ندیده اند و همواره، حامیان مالی مقطعی 

در این تیم آمده اند و پس از مدتی نیز با آن وداع کرده اند.
به همین دلیل است که نمایندگان لیگ برتری قم قادر به سازماندهی ساختار باشگاهی 
نیستند زیرا در باشگاه ها، پیش از هر چیز افق و برنامه آینده و بودجه مصوب هیئت مدیره 
حرف اول را می زند در حالی که با وجود منابع مالی مبهم و بسته شده بر پایه رایزنی و 

کمک گرفتن از این و آن، باشگاه مفهومی پیدا نمی کند.

مشکلات امروز تیم سوهان محمد سیما، مشکلات هر سال فوتسال قم است
در چنین شرایطی است که رسول قلی زاده به عنوان مدیر عامل تیم فوتسال سوهان 
محمد سیما همچنان تلاش می کند نماینده فوتسال قم را سر پا نگاه دارد و تلاش و 
رایزنی های او با مسئولان استانی و چهره های اثربخش در قم، نور امید بازیکنان و کادر 
سوهان محمد سیما برای دریافت حقوقشان است به طوری که به نظر می رسد او در خط 

مقدم این جبهه، زندگی خود را وقف رفع این مشکلات کرده است.
واضح است که ارتش یک نفره برای مقابله با حجم وسیعی از فشارهای مالی روی 
نماینده فوتسال قم کار دشواری دارد. در سوهان محمد سیما، رسول قلی زاده مسئول 
همه چیز است و امور مربوط به رایزنی ها در مورد مسائل و مشکلات تیم، صحبت با 
مسئولان و تشکیل جلسه و امور مربوط به سازمان لیگ فوتسال را بر عهده دارد و در 

روزهای اوج گرفتن مشکلات مالی، تنها اما همچنان امیدوار است.
در نگاهی کلی، مشکلات امروز تیم سوهان محمد سیما، مشکلات هر سال فوتسال 
قم است و این برای کسی عجیب نیست اما همچنان دردناک است. فوتسال قم از عدم 
وجود یک حامی قدرتمند و دارای تفکر ورزشی که بتواند باشگاهی سازمان یافته را پی 
ریزی کند و بازیکنان آن هراس دریافت نکردن دستمزد خود را نداشته باشند، در رنج 

است.
نماینده فوتسال قم منبع مالی پایدار ندارد

حامد اسماعیلی، مدیر رسانه باشگاه سوهان محمد سیمای قم درباره وضعیت تیم 
فوتسال سوهان محمد سیما اظهار داشت: در حال حاضر سوهان محمد سیما چالش 
پیچیده ای در مورد تأمین هزینه های جاری ندارد اما تلاش مجموعه تصمیم گیرندگان 

باشگاه بر این است که دغدغه های مالی بازیکنان و کادر فنی پاسخ داده شود.
وی افزود: نماینده فوتسال قم منبع مالی پایدار ندارد و در گذشته نیز همین شرایط 
وجود داشته است و در حال حاضر نگاه محمد سیما به حمایت مدیران استانی است و 
رفع مشکل مالی فصل جاری از مسیر رایزنی ها با مقامات استانی می گذرد که مدیر عامل 

باشگاه در این زمینه به طور مداوم مشغول مذاکره است.
مدیر رسانه باشگاه سوهان محمد سیمای قم گفت: باید بپذیریم که شرایط اقتصادی 
تأثیر مستقیم بر ورزش دارد و حمایت مالی از تیم های حرفه ای چه از سوی بخش 
خصوصی و چه از طریق حمایت هایی که با رایزنی مقامات دولتی محقق می شود، نسبت 
به گذشته محدودتر شده است و در حال حاضر، مدیریت هزینه از یک سو و تلاش برای 

جلب نظر مسئولان از سوی دیگر نقشی کلیدی در رفع مشکلات دارد.
اسماعیلی بیان داشت: از ابتدای فصل هزینه های باشگاه محمد سیما از سوی 
حامیان مالی و نیز حمایت هایی از سوی مسئولان در حد وسع و توان، تأمین شده است 
و با توجه به این که هنوز نیمی از راه لیگ برتر فوتسال باقی مانده، حمایت های بیشتری 

برای ادامه راه نیاز داریم.

فوتسال قم ازعدم وجود یک حامی قدرتمند  رنج می برد

مشکلات مالی مهمترین چالش نماینده قم در لیگ برتر فوتسال 

کاپیتان تیم پرسپولیس گفت: سه سال زحمت کشیدیم و تیم 
خوبی ساختیم که 7 جام گرفت اما به آن تیم ضربه زدند.

فوتبال  تیم  شرایط  خصوص  در  حسینی  جلال  سید   
پرسپولیس، بازی با فولاد خوزستان، جشن سوپرجام و موارد دیگر 

صحبت هایی کرد که در زیر می خوانید:
 بعد از ۴ روز تعطیلی مجددا تمرینات پرسپولیس از 

یکشنبه آغاز شد.
خدا را شکر که وضعیت تیم خوب است و بعد از چند بازی 
سخت 4 روز استراحت کردیم که خیلی به موقع بود. البته بدون 
حضور ملی پوشان تمرین می کنیم اما باید شرایط بهتری به وجود 
بیاید تا بتوانیم برای بازی های سختی که در پیش داریم، آماده 

باشیم؛ همان طور که می دانید کار خیلی سخت است.
در بازی بعد باید به مصاف نفت مسجدسلیمانی بروید 
که تاکنون در ۱۲ بازی در لیگ برتر و جام حذفی باخت 

نداشته، این بازی را چطور می بینی؟
به هر حال عملکرد مهدی تارتار کاملا مشخص است و او در هر 
تیمی که حضور داشته، تیم منسجم و خوبی را آماده کرده است. 
در پارس جنوبی و نفت مسجدسلیمان می بینیم که تیم های او 
چطور بازی می کنند و مطمئنا ما با یک تیم سخت کوش بازی 
خواهیم داشت. این تیم تا به حال در جام حذفی و لیگ برتر 
باخت نداشته و همین مسئله نشان می دهد که بازی سختی 
در پیش خواهد بود، اما امیدوارم ما با آمادگی کامل و در کنار 
هوادارانمان این بازی را انجام دهیم و بتوانیم 3 امتیاز خوب از این 

بازی بگیریم.
 بعد از ۶۶ روز مقابل فولاد خوزستان دوباره به ترکیب 

ثابت پرسپولیس برگشتی. شرایط چطور بود؟
به هر حال بعد از این مدت بازی کردن مقابل تیم خوب جواد 
نکونام سخت بود، به خصوص اینکه آنها تیم سخت کوش و کاملی 
هستند. تیم فولاد در زمین خودش بازی می کرد و تماشاگران این 
تیم به خوبی از آنها حمایت می کردند و این موضوع باعث شد که 
ما تحت فشار باشیم، هر چند گل زودهنگامی زدیم و با دوندگی 

بالا توانستیم 3 امتیاز خوب را بگیریم.
آمار بعد از بازی نشان می داد که یکی از بهترین بازیکنان 

پرسپولیس در این بازی بودی.
به هر حال سخت بود که بعد از این مدت که بازی نکرده بودم، 
مقابل چنین تیم خوبی به میدان بروم، اما با وجود کار بسیار 
حساسی که داشتیم، توانستیم برنده شویم و برد خوبی به دست 
بیاوریم. گرفتن این 3 امتیاز برای ما خیلی مهم بود و خوشحالم که 

دست پر به تهران برگشتیم.
اما جواد نکونام سرمربی فولاد خوزستان معتقد بود که 

پرسپولیس با وقت کشی توانست برنده این بازی باشد.
امکان ندارد که پرسپولیس وقت کشی کند. ما سه سال است که 
بیشترین تلاش را انجام دادیم و با همه وجود کار کردیم. الان هم 

همین طور است و با همه وجود کار می کنیم و برنده شویم و این 
حرف ها درست نیست. ما مقابل هر تیمی بازی کنیم برای حمله 

کردن به زمین می رویم و این طور نیست که دفاعی بازی کنیم.
پرسپولیس فصل گذشته کار بزرگی کرد و در قهرمانی 
دبل کرد. با این همه جشن اهدای کاپ دیر برگزار شد و به نظر 

می آمد که در شان پرسپولیس نیست.
متاسفانه این مسائل در حق پرسپولیس رخ می دهد. مطمئنا 
حق هواداران پرسپولیس خیلی بیشتر از این حرف ها بود؛ چراکه 
این دو قهرمانی در فصل گذشته با حمایت هواداران به دست آمد 
و جشن اهدای جام به گونه ای انجام شد که انگار ارزشی برای این 
قهرمانی قائل نشدند. ما در سه سال 7 قهرمانی به دست آوردیم 
و همه این جام ها برای ما ارزشمند و مهم است. این جام ها برای 

هواداران ماست؛ چراکه آنها زحمت زیادی کشیدند و با حمایت 
از ما باعث شدند که قهرمان شویم. خوشحالی هواداران برای 
ما خیلی مهم بود، اما به نظرم باید جشن خیلی بهتری برگزار 
می شد؛ چراکه جشنی که برگزار کردند در شان هواداران ما نبود.

 با جامی که بعد از بازی با ماشین سازی بالای سر بردی، 
یکی از پرافتخارترین بازیکنان تاریخ ایران شدی.

این برای من باعث خوشحالی است که توانستم این موفقیت ها را 
در این سال ها جشن بگیرم. گرفتن یک جام هم باعث خوشحالی 
است، اما گرفتن این همه جام قطعا خوشحالی خیلی بیشتری 
دارد. برایم باعث افتخار است که این قهرمانی ها را جشن گرفتم و 
چه در سپاهان، چه در سایپا و چه در پرسپولیس موفق شدم این 
جام ها را به دست بیاورم. این مسائل برای من افتخار زیادی دارد.

مشکلات مالی این روزها در فوتبال ایران حرف اول را 
می زند. مشکلات مالی پرسپولیس به کجا رسید؟

به هر حال مشکلات مالی وجود دارد و من در این خصوص آقای 
انصاری فرد را دیده ام. خیلی از بازیکنان ما از فصل گذشته 5۰ 
درصد طلب دارند و امسال هم حدود ۱۰ درصد پول  گرفته ایم. 
با زحمت  این 4-3 سال  تیمی که در  به  بگویم  باید  متاسفانه 
بازیکنان و حمایت هواداران ساخته شد، ضربه زدند اما ما همه 
تلاشمان را می کنیم تا تیم قدرتمند سال های گذشته را داشته 
ما  نداند که  ما ضربه زدند. شاید کسی  به  باشیم، هرچند که 
چه مشکلاتی داریم، اگر حرف نمی زنیم به این دلیل است که 
هواداران ناراحت نشوند. ما در این سه سال گذشته 7 جام گرفتیم 
اما یکسری مشکلاتی پیش آوردند که ما آنها را تحمل کردیم. ما 
تلاش می کنیم تا با همه ضرباتی که به پرسپولیس زده شده، کار 
کنیم و امیدوارم بتوانیم این وضعیت را درست کنیم. به هر حال 
آقای انصاری فرد هم تلاش خودش را می کند.همان اندازه که 
مربیان، بازیکنان و هواداران زحمت می کشند باید باشگاه هم کار 
کند تا زحمت بازیکنان تکمیل شود. کادر فنی پرسپولیس در این 
چند وقت پول نگرفته و امیدوارم با تلاش های باشگاه، مشکلات 

به وجود آمده برطرف شود. 

سید جلال حسینی :

به پرسپولیسی که مردم ساختند ضربه زدند

مرد طلایی وزنه برداری ایران در بازیهای المپیک ۲۰۱6 ریو مدتی است بر سر دوراهی 
گرفتار شده و باید بزودی مسیرش را بین ماندن یا رفتن انتخاب کند.

کیانوش رستمی سرانجام به نقطه ای رسید که اهالی وزنه برداری بارها در این سالها به او 
هشدار داده بودند. کیانوش خواسته یا ناخواسته به دوراهی ماندن و یا رفتن رسیده و حالا 

باید تصمیمی بزرگ را در زندگی حرفه ای خود اتخاذ کند.
او که با توجه به کسب مدال نقره المپیک ۲۰۱۲ لندن و مدال طلای المپیک ۲۰۱6 
ریو، خود را یک پای ثابت المپیک ۲۰۲۰ توکیو می دید، اسیر همان اشتباهات و خودرایی 

شد که بزرگان و موسپیدان پولادسرد بارها به او گوشزد کردند. فارغ از بیان دوباره جزئیات 
مسیر غلطی که کیانوش رستمی از المپیک قبلی تا المپیک آتی در پیش گرفت، حالا او 

خودش را یک بازنده بزرگ می بیند که باید تصمیم مهمی را اتخاذ کند.
پس از اینکه کیانوش رستمی و سعید علی حسینی رسما شانس حضور در المپیک 
۲۰۲۰ توکیو را از دست دادند، علی حسینی بهتر دید طی نامه ای از دنیای قهرمانی 
خداحافظی و تکلیفش را برای ادامه مسیرش در وزنه برداری روشن کند. این در حالیست 
که کیانوش همچنان برای رسیدن به هدفی که به ظاهر واهی به نظر می رسد، تلاش 

می کند و فعلا به کورسوی امید برای حضور در سومین المپیکش چشم دوخته است. 
کورسویی که رو به خاموشی است و در نهایت کیانوش را به سرنوشت سعید علی حسینی 

و خداحافظی از دنیای قهرمانی سوق خواهد داد.
مخلص کلام اینکه کیانوش پس از ثبت یک ناکامی بزرگ در رقابتهای جهانی ۲۰۱9 
تایلند و نداشتن مجوز حضور در رقابتهای گزینشی المپیک باید تکلیفش را با خودش 
روشن کند. او باید تصمیم بگیرد که همچنان می خواهد یک عنوان دار بازنده باشد و یا 
اینکه فرصت های از دست رفته اش را در عرصه ای دیگری همچون مربیگری جبران کند.

پس از سعیدعلی حسینی؛

کیانوش رستمی هم محکوم به خداحافظی است؟

سرمربی تیم ملی در آستانه دیدار تیم ملی مقابل عراق، گفت: هیچ نتیجه ای باعث حذف یا صعود قطعی تیمی نمی شود.
به گزارش  سایت فدراسیون فوتبال، مارک ویلموتس سرمربی تیم ملی در آستانه دیدار تیم ملی مقابل عراق پیامی به شرح ذیل صادر 
کرد: »قبل از هر چیز به همه مردم عزیز ایران سلام می کنم. در وهله نخست، ابراز تاسف و تاثر قلبی ام را به خانواده حادثه دیدگان 
زلزله در آذربایجان شرقی اعلام می کنم. اندکی راجع به بازی ایران و عراق صحبت کنیم. تیم ملی به اهمیت این بازی واقف است و 
می توانم به شما اطمینان بدهم که به خوبی برای این بازی آماده می شویم. با اشتیاق و عزم فراوان آمادگی خود را حفظ می کنیم تا 
شما مردم ایران به تیم ملی افتخار کنید و بازیکنان با لباس تیم ملی افتخار آفرینی کنند. همه ما یک هدف مشترک داریم و آن راهیابی 
به جام جهانی است. هیچ نتیجه ای باعث حذف قطعی یا صعود قطعی تیمی نمی شود، اما می دانیم که مسابقه پنجشنبه بازی 
مهمی برای مردم ایران است و به شما مردم عزیز اطمینان می دهم که حداکثر توان خود را برای ارائه بهترین بازی به کار می گیریم.«
تیم ملی فوتبال ایران روز پنجشنبه از ساعت ۱7:3۰ دقیقه در ورزشگاه ملی امان در کشور اردن در چارچوب مرحله دوم مسابقات 

انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و جام ملت های ۲۰۲3 چین به مصاف تیم ملی عراق خواهد رفت.

پیشکسوت فوتبال ایران به شدت از عملکرد فدراسیون فوتبال انتقاد کرد و گفت اگر فدراسیون پول نداشته چرا به دنبال مربی 
خارجی رفته است؟

اصغر شرفی اظهار کرد:  تیم ملی که اصلا مربی ندارد. مگر می شود؟ این ها خجالت نمی کشند؟ کسانی که ادعا می کنند بالای سر 
فوتبال هستند، این ها آبرو و حیثیت این مملکت را می برند. اصلا عین خیال شان نیست. کمی به فکر مملکت و آبروی کشور باشید.
او اضافه کرد: این در شأن فوتبال ایران است که مربی نداشته باشد؟  ما بیست و پنجمین کشور پول دار دنیا هستیم. در ضمن اگر 
پول نداریم چرا مربی خارجی می آوریم؟ ما الان این همه مربیان جوان خوب داریم. فوتبال ما خیلی قشنگ شده است. آدم وقتی 
حرف می زند باید مرام و معرفت داشته باشد. زمانی فوتبال ما خوب نبود اما الان چه کسی می تواند از بازی های تیم گل محمدی 

ایراد بگیرد؟ یا تیم قلعه نویی. چه کسی می تواند از فوتبال استقلال و پرسپولیس ایراد بگیرد؟ فوتبال ما دگرگون شده است.
پیشکسوت فوتبال ایران ادامه داد: من در این زمینه صد درصد فدراسیون فوتبال را مقصر می دانم. این ها در این حد نیستند. 
این ها آدم هایی هستند که در شغل خودشان هم به آنها کار نمی دهند و قاطی ورزش می شوند. من که اهل دعوا و مرافعه نیستم. 
در مقابل هر کدام از این حرف ها اگر استدلال بیاورید آدمی نیستم که خودم را توجیه کنم. من به همه جای فوتبال ایران و دنیا 
رسیده ام. از جام جهانی و المپیک و بازی های آسیایی بالاتر داریم؟ من به همه این ها رسیده ام. هر کسی هم دو روز نوبتش است. 
همیشه که نوبت اصغر شرفی نیست. پس از روی حسادت حرف نمی زنم. من واقعا دلم می سوزد. شرفی افزود: یک کشور را به من 
نشان دهید که مربی ندارد و برای بازی می رود. شاید هم ایران بازی را ببرد اما آخرش چه می شود. پدر و مادرهای ما نصیحت مان 
می کردند که خدا آخر و عاقبتت را به خیر کند. شاید هم این بازی را ببرند اما آخر و عاقبت کار چه می شود؟ وی گفت: ورزش 
این گونه نیست. باید خرج کرد و وقت گذاشت. باید زحمت کشید. اصلا خجالت آور است که به مربی پول نداده اند. چرا مربی 
خارجی آوردید؟ پایتان را اندازه گلیم تان دراز کنید. شرفی اظهار کرد: صد درصد حق با ویلموتس است. او با ما قرارداد بسته است، 
۱۰ برابرش را هم می گیرد. به کی روش و برانکو چقدر دادیم. این پول چه کسی است؟ پول من و شماست، پول مردم است. بعد دو تا 

عکس هم برای آلبوم خانوادگی شان می گیرند و می گویند من را ببینید که در فوتبال نبودم اما رییس فدراسیون بودم.

مارک ویلموتس:

مقابل عراق حداکثر توان مان را به کار می گیریم

با انتقاد شدید از مسوولان فدراسیون فوتبال مطرح کرد

شرفی: وقتی پول ندارید چرا مربی خارجی می آورید؟

 یکی از پیشکسوتان فوتبال عراق سرمربی این تیم را تهدید کرده که اگر نتواند ایران را شکست دهد؛ اردن را ترک نکند.
تیم ملی عراق روز پنجشنبه در چارچوب هفته چهارم مرحله گروهی دور دوم رقابت های مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ و جام 
ملت های ۲۰۲3 چین باید در شهر امان پایتخت کشور اردن به مصاف تیم ملی ایران برود. سرچکو کاتانتس سرمربی اسلوونیایی 
عراق وضعیت چندان قرص و محکمی روی نیمکت این تیم ندارد و بعد از حذف در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های ۲۰۱9 
امارات و همچنین عدم قهرمانی در مسابقات غرب آسیای ۲۰۱9 که به میزبانی خود عراق برگزار شد، تحت فشار رسانه ها و 
پیشکسوتان عراقی قرار گرفته است. عراق اگر نتواند در بازی پیش رو از سد ایران بگذرد کارش برای سرگروهی سخت خواهد شد 
و این یعنی رویای رفتن آنها به جام جهانی از 36 سال نیز تجاوز خواهد کرد. حالا "سعد قیس" پیشکسوت فوتبال در گفت وگویی 
تلویزیونی با یکی از شبکه های عراق خطاب به کاتانتس سرمربی تیم ملی این کشور اظهار داشت: توصیه می کنم اگر ایران را 
شکست ندادی بعد از بازی در همان اردن درخواست پناهندگی بدهی و به عراق بازنگردی؛ چرا که مردم از تو می خواهند در مقابل 

ایران فقط پیروز شوی.

یک پیشکسوت فوتبال ایران با بیان این که تیم ملی فوتبال ایران توانایی شکست دادن عراق را دارد عنوان کرد، حواشی باید از این 
تیم دور باشد.

فرشاد پیوس درباره وضعیت تیم ملی فوتبال ایران پیش از دیدار برابر عراق اظهار کرد: درست است که تیم ملی برابر بحرین شکست 
خورد و شرایطش در جدول کمی سخت شد اما الان این فرصت را دارد تا با برتری برابر عراق دوباره به بالای جدول برگردد. عراق تیم 
بسیار قدرتمندی است اما تیم ملی ایران این پتانسیل را دارد که این تیم را شکست بدهد. ما بازیکنانی داریم که در پست های مختلف 

برتری نسبی نسبت به عراق دارند و اگر تیم ملی کمی از حواشی دور باشد قاعدتا می تواند روز پنج شنبه عراق را نیز شکست بدهد.
او درباره نفراتی که به تیم ملی ایران دعوت شده اند هم گفت: این که چه نفراتی به تیم ملی دعوت شده اند بسیار مهم است اما ما 
نمی توانیم درباره آن اظهار نظر کنیم چون این موضوع در حیطه اختیارات سرمربی تیم ملی است اما در کل معتقدم بازیکنان خوبی 

به تیم ملی دعوت شده اند که توانایی فنی بالایی دارند.
وی هم چنین در پاسخ به این سوال که آیا حواشی اخیر تیم ملی و موضوع مطالبات ویلموتس می تواند روی نتیجه ایران برابر عراق 
تاثیرگذار باشد یا خیر؟ گفت : چه بخواهیم چه نخواهیم حواشی می تواند تاثیرگذار باشد اما این هنر مجموعه کادر فنی تیم ملی است 
که تیم را از حواشی دور کند و باعث شود بازیکنان فقط تمرکزشان روی بازی پیش رو باشد. ما قطعا می توانیم عراق را شکست بدهیم 

به شرطی که با همه توان به مصاف این تیم برویم.
پیوس در بخش دیگری از صحبت های خود با ایسنا به شرایط پرسپولیس در لیگ نوزدهم اشاره کرد و گفت:  پرسپولیس با کالدرون 
به هماهنگی مطلوبی رسیده است. درست است که در برخی از بازی ها آن گونه که توقع داریم تیم بازی نمی کند اما حضور کالدرون 
نشان داده که پرسپولیس کمی تغییر سبک داده است. من معتقدم باید صبر کنیم تا این مربی آرژانتینی تفکرات فنی خود را اجرایی 
کند و تیم بهتر از این بازی کند. الان هم که پرسپولیس شرایط بسیار خوبی در جدول دارد و قطعا می تواند در بازی های پیش رو و 
پیروزی برابر حریفان به صدر جدول برسد. در این فصل سپاهان، تراکتورسازی و استقلال از تیم های خوب لیگ هستند و فشردگی 

در بالای جدول بسیار زیاد است اما قطعا پرسپولیس این پتانسیل را دارد که امسال هم قهرمان لیگ شود.

سرمربی تیم ملی عراق تهدید شد؛ 

اگر ایران را شکست ندادی در اردن بمان و برنگرد

 فرشاد پیوس: 

تیم ملی می تواند عراق را شکست دهد
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زهره ترسایی *

پرچم دار جریان دلواپس در پارلمان کیست؟

جبهه پایداری؛ رکورددار اتهام زنی های بی سند
پای انتخابات در میان است

پایداری ها را می توان مصداق عینی مثل "بدنامی بهتر از گمنامی است" دانست چه 
اینکه به هر وسیله ای چنگ می زنند تا در صدر اخبار باشند، از شایعه پراکنی تا اتهام زنی 
و طرح ادعاهای عجیب و غریب علیه مسئولان نظام که البته در چشم به هم زدنی 

تکذیب می شود.
در آستانه انتخابات مجلس، توپخانه تندروها اما پرآتش تر از گذشته فعال شده است. 
چه آنکه چند ماهی تا انتخابات مجلس باقی نمانده و پایداری ها با هر چه در توان 
دارند تلاش می کنند تا فضا را به هر نحو ممکن به نفع خود مدیریت کنند. این بار 
هم به سیاق گذشته دست به اتهام زنی و شایعه پراکنی زده اند، روشی مسبوق به سابقه 

و آزمون شده در کارنامه پایداری ها که البته تاکنون هم نتیجه ای در بر نداشته است.
تندروها از همان روزهای نخست شکست در انتخابات مجلس و حتی بعد از آن در 
انتخابات ریاست جمهوری تحرکاتی را هر چند بطئی آغاز کردند، از شایعه پراکنی 
درباره گرین کارت داشتن رئیس جمهور تا ادعای عجیب و غریب مبنی بر ارتباط 
حسن روحانی با MI6. وزرا و اعضای هیات دولت هم بی نصیب از حملات پایداری ها 
نبودند به طوریکه هر از چندگاهی خبر از استعفا یا برکناری یک وزیر یا وجود کارت 

خوان در دفتر فلان وزیر و آپارتمان گرفتن نمایندگان مجلس از وزرا منتشر می شد.
ذوالنوری؛ پرچم دار جریان دلواپس در پارلمان

پایداری ها این روزها با توزیع شبنامه در مجلس علیه رئیس جمهور فضا را بهم ریخته 
اند. اقدامی که مجتبی ذوالنوری نماینده سرسخت جبهه پایداری پرچم دار آن شده 
است. روز گذشته بود که خبرهایی از توزیع شب نامه ای بی نام و نشان علیه رئیس 
جمهور در صحن علنی مجلس منتشر شد، شبنامه ای که در آن تاکید شده بود 
سخنان رئیس جمهور در یزد در تقابل با رهبری و همچنین موهن و تفرقه انگیز بوده 
است. اقدامی که صدای نمایندگان و هیات رئیسه مجلس را درآورد تا جایی که علی 
لاریجانی رئیس مجلس در پاسخ به تذکر برخی نمایندگان مبنی بر اینکه "هیات رئیسه 
نباید اجازه دهد که سخنانی تقطیع شده از رئیس جمهور و مقام معظم رهبری در کنار 
هم گذاشته و نشان دهند که این دو ضد یکدیگر عمل می کنند" اعلام کرد که این 
موضوع را در هیات رئیسه بررسی خواهند کرد. از سوی دیگر او در توجیه چنین اقدام 
تفرقه افکنی نه تنها عقب ننشست که تندتر از همیشه موضع گیری کرد و گفت وظیفه 

اش به زیر کشیدن رئیس جمهور است.
مجتبی ذوالنوری نماینده قم در مجلس امروز در حالی به عنوان نماد جریان دلواپس 
در مجلس اقدام به توزیع شبنامه علیه رئیس جمهور کرده که سال گذشته هم پیگیر 
طرح استیضاح رئیس جمهور شده بود. او اگرچه پیش از این نیز با موضع گیری های 
دلواپسانه خود هزینه هایی به کشور تحمیل کرده بود اما شاید مهم ترین مصداق 
اقدامات هزینه ساز ذوالنوری را بتوان پاس گل او به ترامپ علیه منافع جمهوری 
اسلامی ایران دانست. آنجا که مدعی شد که در جریان مذاکرات هسته ای برجام، 
آمریکا به ۲5۰۰ نفر از ایرانیان از جمله خانواده مقامات ایرانی امتیاز شهروندی آمریکا 

را اعطا کرده است، ادعایی که مورد استناد ترامپ هم قرار گرفت.
البته سابقه تندروی مجتبی ذوالنوری به پیش از حضور وی در مجلس باز می گردد و 
در پی همین تندروی ها بود که رهبرانقلاب خطاب به وی فرموده بودند: آقای ذوالنور 

آتش توپخانه شما خیلی شدید است؛ اینقدر شدید به مصلحت نیست.
کریمی قدوسی رکوردار نشر اکاذیب در پارلمان

حملات تندروها به دولت اما نه محدود به ذوالنوری است نه تمامی دارد، همین چند 
هفته پیش بود که در پی دستگیری روح الله زم سرشبکه آمدنیوز جواد کریمی قدوسی 
دیگر نماینده جبهه پایداری در مجلس ادعای ارتباط وابستگان به روحانی و وزرایش با 
آمدنیوز و دستگیری افرادی در نهاد ریاست جمهوری را مطرح کرد، ادعایی که البته 

بلافاصله از سوی قوه قضائیه و همچنین اعضای هیات دولت رد شد.
کریمی قدوسی اما در رشته توییت هایی به ادعاهای بی سند خود ادامه داد تا جایی 
که  محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری از قوه قضائیه خواست تا با ادعای این 

نماینده مجلس برخورد کند.
کریمی قدوسی که رکوردار نشر اتهام زنی است کمی پیش تر و در اوایل مرداد ماه 
سال جاری نیز با انتشار لیست دو تابعیتی ها تلاش کرد تا فضا را به نفع همفکران 
خود مدیریت کند اما باز هم تیرش به سنگ خورد. او بعد از طرح ادعاهایی درباره 
وجود افراد دو تابعیتی در میان مسئولان گفت که " لیستی از دو تابعیتی ها را در اختیار 
رسانه ها قرار می دهد تا پیگیری های لازم صورت گیرد." ادعایی که نه پیگیری و نه 

اثبات شد.
کریمی قدوسی در حالی همچنان و با وجود تکذیب های مکرر بر نشر ادعاهای بی 
اساس خود اصرار دارد که کارنامه او پر است از ادعاهایی که هیچ گاه به اثبات نرسید، از 
ادعاهایی عجیب تقلید صدای حسن روحانی توسط برادرش حسین فریدون تا ارتباط 

رئیس جمهور با MI6 و مدیران و وزرای دو تابعیتی.   
نودلواپسانی از جنس ابطحی

اما پایداری ها دست بردار نیستند و  تلاش دارند با متشنج کردن فضا، شایعه سازی، 
ادعاسازی و ... در آستانه انتخابات خود را مطرح کرده و بر سر زبان ها بیندازند. آنچنان 
که محمدجواد ابطحی دیگر مهره پایداری ها در مجلس ادعای کذب ارتباط مسئولانی 
در دولت با آمدنیوز را مطرح کرد. نماینده خمینی شهر چند روز پیش در گفت و گویی 
اعلام کرده بود که "اسم برخی از اشخاص ذی نفوذ در دولت مطرح است که با آقای 

زم ارتباط داشتند".
ابطحی که در ابتدا با قاطعیت درباره موثق بودن منبع خبر خود چنین ادعایی را 
مطرح کرده و گفته بود در این زمینه " اطلاعاتی به نمایندگان رسیده است" اما کمی 
بعد و پس از پیگیری ها درباره منبع خبر با  عقب نشینی از موضع اولیه توضیح داد که 
"در مجلس جلسه ای در این خصوص نداشته اند و برخی از دوستانش این اطلاعات 

را به او داده اند." این یعنی ادعایی که سندی برای آن در دست پایداری ها نیست.
وقتی نماینده پایداری ها در هیات رئیسه مجلس میدان دار می شود

این رشته سردراز دارد. پایداری ها در ادامه سیاست های خود این بار امیرحسین 
قاضی زاده هاشمی دیگر عضو جبهه پایداری را وارد میدان شایعه سازی و تهمت 
پراکنی کردند. همین او بود که در گفتگویی برای قرار دادن جبهه پایداری در صدر 
اخبار ادعایی جدید را مطرح کرد؛ ادعایی بی سند درباره تعیین قائم مقام اجرایی برای 

رهبری.
او مدعی شد: "برخی از دوستان ما)هیات رئیسه مجلس( معتقد بودند حالا که کار 
کشور به مشکل خورده، حضرت آقا قائم مقام اجرایی منصوب کنند و مسوولیت ها را به 
قائم مقام اجرایی بدهیم." قاضی زاده در ادامه پیشنهاد دهندگان این طرح را طرفداران 

دولت اعلام کرد تا هم قطاران خود را از این اتهام مبری کند. 
چند روز بعد و در عین بی خبری اعضای هیات رئیسه مجلس از چنین طرحی در 
مجلس احمد امیرآبادی فراهانی از همفکران قاضی زاده هاشمی به کمک یار غار خود 
آمد و این پیشنهاد  را منتسب به پزشکیان نایب رئیس مجلس دانست اما با همه این 
ادعاها بهروز نعمتی سخنگوی هیات رئیسه مجلس با تکذیب چنین ادعاهایی آن را 
موضوعی صد در صد انحرافی خواند و گفت: عده ای به دنبال این هستند که همواره 
در صدر اخبار باشند و قطعا در طرح چنین ادعاهای بی اساسی اهداف انتخاباتی 

نهفته است.
موج سواری تخریبی پایداری ها علیه نماینده زن مجلس

شاید بتوان اوج موج سواری تخریبی پایداری ها طی ماه های اخیر را شایعه سازی 
علیه یکی از زنان مجلس دانست. پروانه سلحشوری نماینده مردم تهران که نطق ها 
و تذکراتش در صحن علنی مجلس به مذاق برخی ها خوش نمی آید و در جریان 
خودسوزی سحر خدایاری نیز انتقاداتی را نسبت به این ماجرا مطرح کرده بود هدف 
دیگر افراطیون شد تا با شایعه سازی دست به تخریب او بزنند. در این میان ارتش 
حساب های کاربری غیرواقعی یا به اصطلاح "اکانت های فیک"تندروها هم فعال شدند 

تا هرچه سریعتر به هدفی که در نظر دارند دست پیدا کنند.
ماجرا از این قرار بود که خبری با این مضمون که "یک باند گسترده ماساژ مختلط 
در تهران که علاوه بر ماساژ، به مشتری های خود خدمات جنسی نیز ارائه می دادند 
انتساب  اما مساله مهم  باز نشر کرد،  به  دستگیر شدند" در فضای مجازی شروع 
سرکردگی این باند به برادرزاده پروانه سلحشوری نماینده تهران در مجلس بود. لشکر 
سایبری تندروها با ساختن هشتگ #آقازاده_ماساژور توپخانه خود را علیه این نماینده 

مجلس به راه انداختند.
 البته حملات در فضای مجازی فقط محدود به فیک نیوزهای مود حمایت تندروها 
نبود بلکه نمایندگانی همچون محمدمهدی زاهدی و موسوی لارگانی با انتشار توییت 
هایی در صفحات شخصی خود بر آتش این تهمت زنی ها دمیدند. زاهدی در توییتی 
نوشت: " اتاق های فکرشان برای فرار از پاسخگویی، هر روز به دنبال حاشیه سازی و 
ایجاد دوقطبی های نخ نما هستند.  دختر آبی را مستمسک قرار دادند، تا جائیکه  پسر 

فوتبالی را فراموش کردند و امروز در منجلاب  آقازاده ماساژور فرو رفته اند.
" موسوی لارگانی یکی دیگر از نمایندگان عضو جبهه پایداری در صفحه توئیترش 
خطاب به سلحشوری نوشت: " کسی می تواند مدعی حقوق زنان باشد که حداقل یک 
گام مثبت برای بانوان این سرزمین برداشته باشد. کاش به جای پرداختن هجویّاتی 
نظیر  دروغ دختر آبی ، حواسمان بیشتر به اطرافیانمان باشد."؛ نکته جالب این جاست 
که این ادعاها از سوی اشخاصی در فضای مجازی مطرح شد که بارها بر غیر قابل 

اعتماد بودن فضای مجازی و اتفاقا بر لزوم فیلترینگ گسترده تاکید دارند.
در حالی پایداری ها از هر تریبون های مختلف به ویژه فضای مجازی برای اتهام زنی 
و تهمت پراکنی بیشترین بهره می برند که اتفاقا همواره خود داعیه دار عدم اعتماد به 
فضای مجازی و آسیب زا بودن آن هستند. در همین زمینه مجتبی آقاتهرانی دبیر کل 
جبهه پایداری طی روزهای اخیر در سخنانی تاکید کرده که فضای مجازی در دست 
یک سری افراد شارلاتان و حقه باز افتاده است. ادعایی که با بررسی کارنامه پایداری ها 
این سوال را به ذهن متبادر می کند چه کسی با آلوده سازی این فضا بیشترین بهره 

را از آن برده است؟

رییس جمهوری  با تأکید بر حفظ وحدت گفت: نباید گذاشت شیاطین در ماه های 
آینده که ماه های انتخابات از فضا سوء استفاده کنند ،به طور طبیعی صداها و لحن ها 
بالا می رود در بین ما تفرقه ایجاد کند وباید کاندیدا آزادانه صحبت کنند ودر نهایت رأی 

مردم معیار باشد و احراز نهایی را به دست مردم دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در نشست شورای اداری 
استان کرمان با بیان اینکه کشور در یک شرایط عادی نیست و شرایط سخت و 
پیچیده ای دارد گفت: از آغاز پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون سخت ترین سال ها، این 
روزها و ماه های اخیر بوده زیرا از ابتدای انقلاب تاکنون برای فروش نفت و حرکت یک 

کشتی نفت کش اینگونه مشکل نداشتیم.
روحانی کسانی که به بودجه و به اقتصاد کشور آشنا نیستند؛ می گویند نفت را می 
توان بعد به فروش رساند اما منابع بزرگ خدادادی برای استفاده است و درب بستن و 

قفل کردن هنر نیست.
رئیس جمهوری افزود: در سال 9۰ و 9۱ که تحریم به نفت فشار آورد، فروش آن 
کاهش پیدا کرد و بعد از برجام از یک میلیون بشکه به ۲ میلیون ۸۰۰ هزار بشکه نفت 
رسیدیم و در سال 94،  ۸۰۰ میلیون دلار خرج کردیم تا چاه ها را روی خط بیاوریم و 
در سال 95 بالاترین فروش را داشتیم و ایران در آن سال بالاتر رشد اقتصادی را در 

سطح جهان داشت.
وی با اشاره به اینکه وقتی نفت استخراج نمی شود، دوباره به روی مدار آوردن چاهها 
سخت است، تصریح کرد: وقتی کشور با مشکلات فروش نفت مواجه می شود چگونه 
باید کشور را اداره کنیم؟ سالانه حدود 45۰ هزار میلیارد تومان بودجه برای اداره کشور 
در خزانه نیاز است و باید به همه خدمات هم پاسخ دهد و یکی از راه حل ها در این 

زمینه نیاز به ریال برای اداره کشور داریم.
رییس جمهوری اظهار داشت: در سال 64 و در جریان جنگ تحمیلی بعثی ها علیه 
ایران، ۲ هفته نفت ایران به خاطر بمباران های شدید قطع شد ولی این قطعی تا آخر 
تکرار نشد؛ آن حادثه باعث شد مسئولان عالی کشور ستاد پدافند را تشکیل دهند و در 

سایه تلاش همه رزمندگان آن حادثه تکرار نشد.
برای اداره کشور به ریال نیاز است

روحانی در پاسخ به کسانی که می گویند »برخی می گویند دولت چرا فلان کار را 
انجام داد یا فلان کار را با تاخیر انجام داد« اظهار داشت: بدون پول که نمی شود کاری 

کرد، بالاخره به یک منبع مالی نیاز است. 
وی با تاکید بر اینکه »دادن مالیات یک امر واجب است« افزود: ما فکر می کنیم 
خمس و زکات واجب و مالیات مستحب است و اگر از مالیات فرار کنیم زرنگی کرده ایم، 
در حالی که مالیات واجب است و مقام معظم رهبری گفتند، همه به مردم تاکید کنند 

که پرداخت کردن مالیات واجب شرعی و قانون است.
رییس جمهوری با طرح این سوال که دولت تا چه میزان می تواند مالیات بگیرد، 
ادامه داد: بالاترین درآمد مالیاتی که برای سال آینده پیش بینی شده، ۱5۰ هزار 
میلیارد تومان است؛ اما برای اداره کشور به 45۰ هزار میلیارد تومان نیاز است و حال 

باید پرسید 3۰۰ هزار میلیارد تومان باقیمانده را باید از کجا آورد.
روحانی میزان درآمدهای دولت از محل حقوق گمرکی را حدود ۲۲۰ هزار میلیارد 
تومان برآورد کرد و گفت: با وجود برخی درآمدهای متفرقه، درآمدی که می تواند کشور 

را اداره کند، پول نفت است. 
وی تصریح کرد: اگر امروز در شرایط عادی بودیم، در هر سال به طور متوسط 6۰ 
میلیارد دلار نفت می فروختیم و اگر هر دلار را ۱۰ هزار تومان محاسبه کنیم، مبلغی 

معادل 6۰۰ هزار میلیارد تومان به دست می آمد.
رییس قوه مجریه اضافه کرد: اینکه پول نفت را کجا مصرف کنیم بحث دیگری است، 

اما کشور چگونه باید اداره شود وقتی اداره کشور به ریال نیاز دارد.
وی گفت: اکنون با وجود همه تلاش ها تنها 3۰ درصد درآمد مورد نیاز دولت از طریق 
مالیات و عوارض گمرکی به دست می آید در حالی که در سایر کشورها درآمد مالیاتی 

۸۰ تا ۱۰۰ درصد خزانه دولت ها را تشکیل می دهد.
روحانی بیان کرد: مردم باید همکاری کنند و دادن مالیات را وظیفه خود بدانند چرا 
که منابع حاصل از مالیات صرف امنیت، آموزش، بهداشت و درمان، محیط زیست و 
انرژی می شود. وی با بیان اینکه »تصور کنید به اندازه لازم در خزانه ریال داریم« اظهار 
داشت: ما به ارز خارجی نیاز داریم زیرا تامین بخشی از کالاها و خدمات نظیر واردات 

قطعات و کالاهای اساسی با ارز خارجی امکان پذیر است.
رییس جمهوری تامین ارز مسافرتی مردم، پرداخت حقوق ارزی به کارکنان خارج از 
کشور و پشتیبانی از بانک های ایرانی در سایر کشورها را از دیگر مصارف ارزی کشور 
برشمرد و گفت: در سال حدود 5۰ تا 6۰ میلیارد دلار برای واردات نیاز است که بخشی 
از آن همچون خرید دارو و تامین کالاهای اساسی به دوش دولت است و دولت برای 

آن سالی در حدود ۲۰ میلیارد دلار هزینه می کند.
روحانی با اشاره به اینکه ارز مورد نیاز واردات کالاهای اساسی و دارو با ارز یارانه ای 
تامین می شود، گفت: کالاهای پزشکی را با ارز چهار هزار ۲۰۰ تومانی تامین می کنیم 
که البته در بازار آزاد ارز ممکن است بیشتر باشد؛ این یعنی اینکه دولت بابت واردات آن 
یارانه ای پرداخت می کند که در غیر این صورت قیمت دارو و کالاهای پر مصرف مردم 

همچون گوشت و مرغ و لبنیات گران می شود.
رییس جمهوری با یادآور اینکه »برخی از اقتصاددانان و نمایندگان مجلس از سال 
گذشته از دولت می خواستند که دلار 4۲۰۰ تومانی را کنار بگذارد و سراز ارز تک 
نرخی برود، گفت: البته ارز تک نرخی فواید زیادی دارد و وقتی ارز دو نرخی است، 
متاسفانه در گوشه و کنارها، فسادی رخ می دهد اما محاسبات دولت نشان می داد 
که اگر ارز را تک نرخی کنیم، قیمت برخی اجناس و کالاهای ضروری مردم، دو 
برابر می شود و آن پولی که بخواهیم بعدا به عنوان یارانه به مردم برگردانیم نمی تواند 

کمبودها را تامین کند.
روحانی در عین حال خاطر نشان کرد: شاید زمانی لازم باشد ارز را تغییر دهیم، الان 

هم خروج تدریجی برخی کالاها را از ارز دولتی مد نظر قرار دادیم.
ناامید کردن مردم، تخریب و ریختن آبروی دیگران بسیار آسان است

رییس جمهوری با تبریک میلاد نبی مکرم اسلام حضرت محمد )ص( افزود: در 
قرآن کریم آمده که باطل ماندنی نیست و آنچه در این تاریخ می ماند؛ حق است و همه 
آرزوی ما این است که در مسیر حق زندگی کنیم و این توان و امیدی است که خداوند 

در قرآن کریم به ما وعده داده است.

وی با اشاره به اینکه امیدواریم در هفته وحدت و همدلی بتوانیم از فضای معنوی این 
هفته و ماه به خوبی استفاده کنیم اظهار داشت: باید از این فضا برای خدمت به خلق 
استفاده کنیم و اگر حاصل عمر ما خدمت به مردم و هدایت یک انسان بود برای ما 
کافی است همانگونه که نبی مکرم اسلام به حضرت علی )ع( می فرماید» علی جان 

اگر بتوانی یک نفر را هدایت کنی؛ کافی است«.
رئیس جمهوری با بیان اینکه بسیار مهم است از این فضا به درستی استفاده کرد 
تصریح کرد: ناامید کردن مردم، تخریب، ریختن آبروی دیگران بسیار آسان است 
اما آبرویی که رسانه  و تریبونی که از یک فرد و یا جمع می برد؛ برگشت آن چگونه 

امکان پذیر است؟
رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی با انتقاد از کسانی که مردم را نسبت به آینده 
نگران می کنند و به آنها می گویند راهی که انتخاب کرده اند، اشتباه است، گفت: 
این راه استکبار است که یک جمع، گروه و فردی به یک ملت رشید بگوید همه اشتباه 

می کنید و حرف یک جمع کوچک درست است.
وی با بیان اینکه تمام مسیری که قرآن کریم برای ما ترسیم می کند درست است، 
گفت: عزت ملی، احقاق حقوق مردم، ایستادگی در برابر دشمنان، وحدت، نشاط 
مردم، دروغ نگفتن حق است اما تهمت نزدن هم لازم است و در هفته وحدت باید همه 

دست به دست دهیم.
وی با بیان اینکه اداره کشور، نیازمندی هایی دارد اظهار داشت: وقتی دشمن برای 
ما مشکل ایجاد می کند، حرکت ما کند می شود و علت کندی این است که آن امکانات 

مالی لازم، امروز در اختیار ما نیست.
رییس جمهوری گفت: همه بدانند که اداره کشور، در سخت ترین شرایط است البته 
ما نه متزلزل شدیم و نه نگرانیم و هر چه فشار بر دولت بیشتر بشود می گویم خداوند ما 

را دوست دارد و دوست داشته که سختی ترین بار را بر دوشمان بگذارد.
وی با اشاره به برخی افتراها اظهار داشت: فردی که افترا می زند یک گناه بزرگ برای 
خود خریده و من همیشه به اعضای هیات دولت می گویم اگر هدف ما برای خداست 

نباید نگران این تهمت ها باشیم.
دکتر روحانی تصریح کرد: ما این بار سخت را به دوش گرفتیم و با امید به حق و اتکای 

به خدا، هیچ تزلزلی نداریم.
ایجاد ۸00هزار فرصت شغلی در یکسال گذشته 

رییس جمهوری با اشاره به اینکه نباید به اقتصاد تک بعدی نگریسته شود ، بیان کرد: 
بیشتر اقتصاددان ها می گفتند وقتی وارد سال 9۸ بشویم فاجعه اتفاق می افتد و تورم 
چند رقمی می شود و من می گفتم که اقتصاد یک علم پیچیده ای است و اینکه کسی 

یک بخشی از اقتصاد را بداند دلیل نمی شود که همه مطالب اقتصادی را می داند.
وی اضافه کرد: کسی که سیاست بین الملل امروز را نداند، کسی که روابط قدرت و 

روحیه مردم را نداند تمی تواند محاسبه اقتصادی داشته باشد.
دکتر روحانی اضافه کرد: از اردیبهشت امسال نشانه های نصرت و فتح و پیروزی را 
مشاهده کردیم و ماه به ماه تورم کاهش پیدا کرد و رشد اقتصادی کشور افزایش یافت .
وی گفت: دنیا متعجب شد وقتی مشاهده کرد که ما طی یک سال گذشته با وجود 
همه فشارها بیش از ۸۰۰ هزار شغل ایجاد کردیم، البته هنوز مردم ما در سختی 

هستند. 
برخی ایده کوپنی کردن اجناس را داشتند

رییس جمهوری بیان کرد: در شرایط فشار و اوایل سال 97 عده ای به ما می گفتند 
شما هیچ راهی ندارید و باید فوری اجناس را کوپنی کنید، اصرار داشتند که سیستم 
کشور را کوپنی کنیم اما من سیاست دیگری مد نظرم بود و گفتیم ما باید تلاش کنیم، 
جنس به اندازه نیاز در بازار وجود داشته باشد و مردم احساس ثبات داشته باشند و 

احساس کنند کشور در مسیری امید بخش و عادی است.
حجت الاسلام دکتر روحانی تصریح کرد: دلیل وجود کالا در بازار این است که ما 
ذخایر استراتژیک را به صورت مداوم رصد می کنیم که از کالا چه میزان ذخیره داریم، 
اینها را بررسی می کنیم که تا یک سال آینده، بازار کشور مشکلی نداشته باشد، که این 
کار را انجام دادیم. وی با بیان اینکه اقدام دیگر افزایش قدرت خرید مردم بود اظهار 
داشت: طی دو سال اخیر قدرت خرید مردم پایین آمد اما همه بدانند از 6۰۰ هزار 
میلیارد تومان پول نفتی که باید در دست ما باشد، تنها یک مبلغ خیلی کمی در اختیار 

ما است و روشن است که این اتفاق به همه ما فشار وارد می کند.
دکتر روحانی ادامه داد: کاری که می توانستیم انجام دهیم این بود که برای امسال 
حدود ۲۰ درصد به حقوق حقوق بگیران ثابت اضافه کردیم که برای کارگران بیشتر 

اضافه شد و خواستیم مقداری گرانی ها قابل تحمل شود.
 بسته حمایتی دولت برای ۱۸میلیون خانوار ایرانی 

وی تصریح کرد: سال آینده هم مجددا ناچاریم افزایش حقوقی بدهیم و این کار را 
خواهیم کرد و حتما حقوق را بالا خواهیم برد تا درآمد مردم بالا رود.

باید یک بسته حمایتی در اختیار  اقدام بعدی،  بیان کرد: در  رییس جمهوری 
خانواده هایی بگذاریم که فشار مالی بیشتری روی دوششان است.

وی افزود: دولت اگر امروز بخواهد بگوید در کشور چند خانواده وضع مالی مناسبی 
دارند و چند خانواده با مشکل مواجه هستند، این طبقه بندی را در اختیار ندارد، 
می توانیم این موضوع را دربیاوریم منتها باید همه زندگی مردم را در بیاویم و برای من 

هم سخت بود که اجازه دهم این اطلاعات در اختیار ارگانی قرار بگیرد.
روحانی اضافه کرد: همیشه گفتیم سرک کشیدن در زندگی خصوصی و اقتصادی 
مردم منافع و ضررهایی دارد، در هر حال می توانیم این را محاسبه کنیم که چه 

خانواده هایی نیازمند هستند.
وی گفت: در محاسبات نخستین که خطاهایی هم دارد به دست آمده که حدود ۲5 
میلیون خانوار در کشور داریم، حدود هفت میلیون آنها وضع زندگی مناسب دارند اما 
نه آنطور خوب، ۱۸ میلیون خانوار هم شرایط سختی دارند و ما تصمیم داریم که ماهانه 
به غیر از یارانه ماهانه، یک بسته حمایتی در اختیار آنها قرار دهیم، کارتهای بانکی انها 

را شارژ کنیم تا بتوانند لوازم ضروری خود را تهیه کنند.
فشار را از زندگی مردم برداریم 

رئیس جمهوری  تصریح کرد: تمام تلاش ما این است که فشار را از زندگی مردم 
برداریم. وی با بیان اینکه باید ضروریات زندگی مردم تأمین شود گفت: در روزهای اولی 
که رئیس جمهور شدم؛ اولین نامه ای که بدست من رسید؛ نیروی انتظامی برای من 
نامه نوشت در برخی از استان ذخایر گندم برای سه روز است و بنده ۲۰ روز اول که 

رئیس جمهور شدم البته قبل از مراسم تنفیذ شبانه روز وقتم را بر روی این موضوع 
گذاشتم و  نیز در طول این دولت گندم همواره ذخیره داشتیه ایم و تاکنون مشکلی 

نبوده است .
وی با بیان اینکه باید از یک طرف به مردم اطمینان دهیم و زندگی مردم تامین شود 
و به مردم یاری دهیم تصریح کرد: خوشبختانه اقتصاد عمومی جامعه به طور نسبی 
خوب است و دلیل آن این است که در همه زمینه ها پیشرفت داریم و بطور مثال امروز 
دیدیم که وزیر صمت اعلام کرد در زمینه فروش مس امسال نسبت به سال گذشته 
۱5 درصد افزایش داشته و زمانی که فلزات ما افزایش داشته و بیش از 6 درصد فروش 

داریم؛ یعنی وضع ما خوب است.
با  زیاد در طول 4۸ ساعت  پروژه های  افتتاح  رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: 
اعتباری بالغ بر ۱4 هزار میلیارد تومان در استان کرمان؛ حکایت از این دارد که وضع 

اقتصادی عمومی جامعه خوب است اما عالی نیست.
روحانی با بیان اینکه صادرات را باید بالا ببریم و واردات را به جز موارد ضروری کاهش 
دهیم گفت: باید روابط تجاریمان را با دنیا گسترش دهیم و فرهنگ بازاری که صادرات 

می کنیم را بشناسیم که این مهم تخصص بازاریابی می خواهد.
وی با بیان اینکه بازار صادرات را باید با امانت نگه داریم تصریح کرد: این نقص و عیب 
ما است چرا ما در زمینه بسته بندی عقب هستیم و در دنیای امروز آن محصولی که بازار 
دارد برند است و طرف به برند آن اعتماد دارد و در صادرات باید تلاش کنیم بهترین و 

سالم ترین محصول و بسته بندی را با اخلاق ترین کار را انجام دهیم.
کسی که لبخند بزند لیبرال و سازش کارش می خوانند

روحانی ادامه داد: اخلاق فقط سلام علیک گفتن و لبخند زدن نیست؛ گرچه تمام 
اهل بهشت لبخند می زنند و عبوس و گرفته نیست ولی البته لبخند هم در کشور ما  
مشکل دارد و کسی که لبخند نزد آدم انقلابی تلقی شده و کسی که لبخند بزند لیبرال  

و سازکار می شود.
رئیس جمهوری با بیان اینکه اخلاقی که نبی مکرم اسلام به یاد داده است مهم و باید 
به آن عمل کرد تصریح کرد: سرمایه اصلی ما اسلام، فرهنگ اسلام،  قرآن و اهل بیت 
)ع( است در این فرهنگ به ما همه آداب را یاد دادند و از دیدگاه اسلام تجسس کردن 

در زندگی مردم حرام است.
روحانی با بیان اینکه برخی از سنت ها را باید از خداوند یاد گفت همانگونه که در قرآن 
کریم آمده است خداوند راز شما را کتمان می کند بیان داشت: خداوند ما را به گونه ای 

خلق کرده که اسرار ما در دل ما باشند.
هر کارخانه ای که افتتاح کردیم در سایه برجام بود

رییس جمهوری خطاب به ملت ایران گفت: راه و مسیری که دولت و نظام انتخاب 
کرده است؛ درست است و اینکه شما سختی های فراوانی دارید؛ حق با شما است 
اما این شرایط را دشمنان برای ما ایجاد کردند و ما آغازگر نبودیم و شبانه روز تلاش 
می کردم که این برجام نشکند و یک عده می گفتند اگر برجام بشکند چه اتفاقی 
رخ می دهد در حالی که ۱4سال برای برجام زحمت کشیده شده است و این را ما 

می دانیم.
وی تصریح کرد: روز گذشته هر کارخانه مهمی در  استان های کرمان و یزد افتتاح 
شدند همه در سایه برجام بودند و مدیران کارخانه ها اعلام می کردند در سایه برجام 

بسیاری از قطعات ما آزاد شدند.
رئیس جمهوری با طرح این سوال مبنی براینکه آیا برجام بد بود که بجای یک 
میلیون بشکه نفت، ۲میلیون و ۸۰۰ هزار بشکه نفت بفروشیم تصریح کرد: این 
دفعه در سازمان ملل یکی از رهبران کشورها به من گفت؛ در برجام نسبت به ایران 
حسادتمان می شد و چرایی آن را سوال کردم؛ گفت همه دنیا صف بسته اند که به 
ایران بیایند و شرکت های ما میخواستند  به ایران سفر کنند هتل های ایران تا 6 ماه 

ظرفیت نداشتند.
فشار اسرائیل و پول ارتجاع منطقه ترامپ را از برجام خارج کرد 

رییس جمهوری با بیان اینکه با همه توانم و شب و روز وقت گذاشتم که نگذاریم 
برجام شکسته شود اظهار داشت : البته یک دشمنی آمد و به این لیوان برجام زد البته 
نشکست اما ترک برداشت که کار آمریکا بود و اسرائیل اعلام کرد فشار چندین ماهه ما 
بود که ترامپ را وادار کرد از برجام خارج شویم و عین این را عربستان هم گفت که پول 

ما بود که به ترامپ دادیم تا وادار شد از برجام خارج شود.
رئیس جمهوری با بیان اینکه تا چه حد برجام مهم است که بزرگترین دشمنان این 
نظام از قبیل اسرائیل و ارتجاع منطقه و  تندروهای داخل آمریکا که بدتر از اسرائیل 
بودند و این سه با هم گره خورند تصریح کرد: مردم بدانید اگر مشکل دارید؛ مشکل از 

جای دیگر است و از دشمنان و بدخواهان ما هستند.
دکتر روحانی با بیان اینکه همه خوشحال بودند که اگر امشب آمریکا بگوید من از 
برجام خارج شدم ساعت بعد ایران می گوید و بلافاصله در پرونده شورای امنیت تمام 
تحریم ها برمی گردد و تحریم جهانی علیه ایران می شود و هیچ کس هم نمی گوید؛ 
آغازگر آمریکا بود،  افزود: اما امروز هیچ کس در دنیا نمی تواند به ما ایراد بگیرد که 
چرا از تعهدات برجامی خارج می شویم زیرا ما یکسال صبر کردیم و لذا تا به امروز هم 
نتوانستند ما را به شورای امنیت برگرداند و  چرا که با منطق و حساب شده حرکت 
می کنیم و این مشکلی است که دشمن برای ما به وجود آورده و راهی که ما انتخاب 

کردیم راه ایستادگی ، مقاومت و مذاکره با دنیا است.
راه مذاکره را رها نمی کنیم 

دکتر روحانی با بیان اینکه در این شرایط کار بسیار سختی است که بخواهیم به رئیس 
جمهور آمریکا اعتماد کنیم تصریح کرد: اگر رئیس جمهور دیگر در آمریکا بود کار از اول 
مهرماه انجام شده بود و هنوز هم همه کشورها پیشنهاد و در حال گفت و گو هستند و 
تقریباً در اصول به توافق رسیده ایم و در شیوه و نحوه اجرا مشکل داریم اما راه مذاکره را 

رها نمی کنیم و به مذاکره هم اتکا نمی کینم بلکه باید تلاش کنیم.
مردم باید نماینده لایق و شایسته را انتخاب کننند

رییس جمهوری  با تأکید بر حفظ وحدت گفت: نباید گذاشت شیاطین در ماه های 
آینده که ماه های انتخابات از فضا سوء استفاده کنند ،به طور طبیعی صداها و لحن ها 
بالا می رود در بین ما تفرقه ایجاد کند وباید کاندیدا آزادانه صحبت کنند ودر نهایت رأی 

مردم معیار باشد و احراز نهایی را به دست مردم دهیم.
روحانی ادامه داد: یک مقدار انتخاب را به دست مردم دهیم و بگذارید رنگ و جنس 
را مردم انتخاب کنند و مردم ما فهیم، فداکار و انقلابی و علاقه مند هستند و می دانند 

باید نماینده لایق و شایسته ای را انتخاب کننند.
وی خاطرنشان کرد: خداوند می گوید راز مردم را نگه دارید و حالا ما راز مردم را به 
راحتی فاش می کنیم این در حالی است که قانون برای محدوده خاصی است و چیزی 

که همه جا عمل می کند؛ اخلاق است.
تفویض اختیار به استان ها اجرای طرح ها را تسریع می کند

 رئیس جمهوری  همچنین روز سه شنبه در جمع خبرنگاران و اصحاب رسانه استان 
کرمان با اشاره به تفویض اختیارات در برخی بخش ها به استان های کشور گفت: 
معتقدیم واگذاری این اختیارات می تواند در امر اجرای طرح ها و پروژه ها سرعت ایجاد 
کند.  دکتر حسن روحانی افزود: مقام معظم رهبری نیز در دیدارهای اخیر خود تاکید 
داشتند که به برخی از استان های کشور اعتبارات ویژه در بحث واگذاری اختیارات 
داده شود که این موضوع را نیز در هیات دولت مطرح کردیم و امیدواریم در آینده 
نزدیک به چند استان کشور این اختیارات ویژه را بدهیم که شاید در این بین استان 
کرمان نیز قرار گیرد. وی تصریح کرد: ۱4 هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شده در سفر 
۲ روزه  به استان کرمان آغاز و یا به بهره برداری رسید که امیدوارم این سفر و این پروژه 

ها مایه خیر و برکت برای مردم عزیز استان کرمان باشد.
رئیس جمهوری در پاسخ به سوال خبرنگاری پیرامون  فعال نمودن واحد تولیدی و 
صنعتی راکد و نیمه فعال استان کرمان اظهار داشت: برای حل مشکلات واحدهای 
نیمه فعال، با تصمیم وزارت صنعت، معدن و تجارت و کمک بانک ها، به دنبال راه 
اندازی مجدد و یا کارکرد با تمامی توان این واحدها هستیم که در این راستا اعتبارات و 

سهم خوبی برای استان کرمان در نظر قرار خواهد گرفت.

رییس جمهوری در نشست شورای اداری استان کرمان : 

احراز نهایی در انتخابات را به دست مردم دهیم 

 یک عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: نفس این 
های  سوءاستفاده  ویژه  به  سوءاستفاده ها  جلو  باید  که  سخن 
کلان مالی گرفته شود و سوءاستفاده های کلان باید در اولویت 
قرار گیرند، درست است. اما این بدان معنا نیست که کسانی 
که سوءاستفاده های کمتری داشته اند، خیالشان آسوده باشد. 
برخوردها باید به نحوی باشند که هیچکس نتواند سوءاستفاده ای 

کند. 
رئیس  اخیر  سخنان  به  اشاره  با  غروی  سیدمحمد  الله  آیت 
جمهور درباره ضرورت مقابله با دانه درشت ها در فساد گفت: 
من به تمام صحبت های آقای روحانی کاری ندارم و از آنجا که 
سخنرانی ایشان را کامل ندیده ام؛ نمی دانم ایشان در مجموع چه 
گفته اند، ولی به نظر می رسد یکی از اقداماتی که نظام باید انجام 
دهد، رسیدگی به آسیب هایی باشد که نظام را مورد تهدید قرار 
می دهد و یکی از آسیب ها این است که چه بسا افراد، با نفوذی که 
دارند یا با موقعیت مالی و غیرمالی خود »فساد مالی« پیدا کنند؛ 
به ویژه اگر وابسته به برخی مسئولان باشند و از رانت استفاده 

کنند.
وی افزود: طبیعتا باید با این افراد بیشتر برخورد شود، زیرا بیشتر 

به بیت المال دست اندازی کرده اند. قوانین باید به گونه ای تنظیم 
شوند و گردش مسائل مالی رقم بخورد که امکان سوءاستفاده 
مالی وجود نداشته باشد. بنابراین، باید ضمن پیشگیری، اگر 

سوءاستفاده ای هم وجود دارد جلویش گرفته شود. 
 باید زمینه های فساد را مسدود و روند گردش کارها را 

اصلاح کرد
این عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: مسأله فساد در 
شأن جمهوری اسلامی نیست. وقتی حرف از فساد زده می شود، 
به معنای آن نیست که همه دچار آن هستند. بلکه تنها برخی 
افراد اشتباهاتی دارند و بعضی نیز اشتباهات خود را توجیه کرده و 
گمان می کنند که سوءاستفاده ای انجام نداده اند، اما اگر خلاف 
چارچوب قانون سرمایه اندوزی کرده باشند، باید با آنها برخورد 
مالی  سوءاستفاده  که  کسانی  داد:  ادامه  غروی  آیت الله  کرد. 
کرده  اند باید مورد محاکمه قرار گیرند و مبلغی که برده اند نیز باید 
بازگردانده شود. همچنین باید زمینه های فساد را مسدود و روند 
گردش کارها را اصلاح کرد و افرادی که برای پیگیری این مسائل 
گمارده می شوند علاوه بر اینکه باید از نظر مالی مطمئن باشند، 

باید بر آنها نظارت باشد.

 باید به مقامات بالاتر در خصوص پرونده های قضایی 
توضیح داده شود

وی گفت: نفس این حرف که باید جلو سوءاستفاده ها به ویژه 
سوءاستفاده های کلان مالی گرفته شود و سوءاستفاده های 
بدان  این  اما  است.  درست  گیرند،  قرار  اولویت  در  باید  کلان 
معنا نیست که کسانی که سوءاستفاده های کمتری داشته اند، 
که  باشند  نحوی  به  باید  برخوردها  باشد.  آسوده  خیالشان 
هیچ کس نتواند سوءاستفاده ای کند یا اگر هم کسی بخواهد 
سوءاستفاده ای کند، از قانون و مجازات بترسد. بنابراین، عملا 

ایجاد چنین فضایی ضروری است.
غروی گفت: رئیس جمهور ادعایی درباره تاخیر در رسیدگی به 
برخی پرونده ها در قوه قضائیه کرده که باید دید قوه قضائیه چه 
پاسخی می دهد؟ اینکه مدام حرف از شفافیت زده می شود، تنها 
در حدّ شعار است. سوءاستفاده ها مراتب دارند و این گونه نیستند 
نگاه کنیم. گاهی مواقع ممکن  از یک منظر  آنها  به همه  که 
است پرونده باشد، ولی به جایی نرسیده یا جرمی اثبات نشده 
باشد. گاهی هم ممکن است طرف در مقامی نبوده که بخواهد 
عمل  قانون  چارچوب  در  می کرده  خیال  و  کند  سوءاستفاده 

می کند و تازه بعد از اینکه برایش تفهیم می شود سوءاستفاده 
کرده، مال را برگرداند. البته اینکه باید به مقامات بالاتر در خصوص 

این پرونده ها توضیح داده شود نیز حرف درستی است.
 صداوسیما نباید قبل اثبات جرم افراد با پخش 

تصاویرشان، آبروی اشخاص را بریزد
وی افزود: اینکه برخی افراد، تا پرونده ای مطرح می شود آن را 
در بوق و کرنا می کنند و آبروی اشخاص را می برند، کار درستی 
این وسعت به طور طبیعی  با  نیست. به هرحال، در کشوری 
ممکن است اشکالاتی پیش آید ولی اگر بخواهیم فضاسازی 
کرده و با این فضاسازی ها موجب بی اعتمادی نسبت به دولت، 
اشخاص و کسانی که به جامعه خدمت می کنند و هیچ تخلفی هم 
ندارند، شویم، کار درستی نیست. باید تعادل را در همه جا حفظ 
کرد و شفافیت را در چارچوب قانون و بر اساس شاخص های 

مختلف به کار بریم.
غروی در پایان گفت: نباید فضا را به گونه ای پیش برد که مردم 
نگران شوند. این اصلا کار درستی نیست که صداوسیما یا هر 
شخص دیگر بدون اینکه هنوز جرم افراد در دادگاه اثبات شده 

باشد با پخش تصاویر یا اسامی آنها، آبروی اشخاص را بریزند.



معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد

توزیع ۹۰۰هزار تن آسفالت در شهر قم 
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: در بخش توزیع آسفالت از 
سال 94 تا سال 97 جهش کلی داشته ایم و مجموعاً بالغ بر 9۰۰ هزار تن 

آسفالت در سطح شهر توزیع شده است.
علیرضا قاری قرآن  با اشاره به اقدامات انجام  شده در حوزه عمرانی در 
شهرداری قم، اظهار کرد: شهرداری در بخش آسفالت از سال 94 تا سال 
97 جهش کلی داشته که مجموعاً بالغ بر 9۰۰ هزار تن آسفالت را توزیع 

کرده که حداکثر این آمار در سال 96 حدود 3۰۰ هزار تن بوده است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: در حوزه اجرای پروژه های خرد 
و کلان شهر مقدس قم به حمدالله اتفاقات خوبی در پیش رو است در حالی 

که کل کشور درگیر شرایط نامطلوب اقتصادی و عمرانی است.
وی با بیان اینکه برای سال 9۸ پیش بینی توزیع ۲5۰ هزار تن آسفالت 
در شهر را انجام  داده، تصریح کرد، تاکنون حدود ۱3۰ هزار تن آسفالت 
در مناطق توزیع شده و مابقی هم به تناسب در ماه های آینده خصوصا 
در دو ماه پایانی سال انجام خواهد شد. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
قم تصریح کرد: نگاه کلی به وضعیت توزیع آسفالت نشان می دهد که 
شهرداری روند مطلوبی را در توزیع آسفالت پی گرفته است؛ در دو سه ماه 
اول سال حجم کمتری نسبت به متوسط ماهانه در توزیع داشتیم که در 

ماه های اخیر شدت یافته است و این روند ادامه خواهند یافت.
وی با بیان اینکه شهرداری منابع قیر خوبی برای تولید آسفالت دارد، 
گفت: امکانات و تجهیزات تولید و پخش مطلوبی هم برای کارخانه آسفالت 

تامین شده تا بر اساس برنامه تا پایان سال تعهدات مربوطه انجام گردد.
قاری قرآن با تاکید بر اینکه سهم ۲ تا ۲.5 برابری در پروژه های مختلف 
شهری هزینه شده است، افزود: توسعه فضای سبز، توسعه وسائل حمل و 
نقل عمومی، پروژه های بهسازی و ورودی ها، پل ها و تقاطع غیرهمسطح و… 
جزو پروژه هایی بوده که در سال های اخیر در دستور کار شهرداری بوده است. 
وی بیان کرد: تکمیل تقاطع غیرهمسطح جعفریه، میدان ولیعصر، پیاده راه 
چهارمردان و… هم جزو پروژه هایی است که در آینده تکمیل می شود. معاون 
شهردار قم با اشاره به پروژه های ورزشی و فرهنگی شهرداری افزود: تعداد ۸ 
مجموعه ورزشی در دو نوع کوچک و بزرگ در دستور کار قرار گرفت و امیدواریم 
در نیمه اول سال آینده کل پروژه های در حال ساخت بهره برداری شود که 
تاکنون دو مورد از آنها افتتاح شده است. وی با بیان اینکه در ابتدای کار ورود 
به این موضوع توسط مناطق کار با سختی پیش رفت، تصریح کرد: با افتتاح 
۲ مجموعه موضوع به جریان افتاد که البته سازمان فرهنگی ورزشی هم باید 
خود را برای بهره برداری از این مجموعه ها تجهیز کند. قاری قران همچنین 
اشاره کرد در بدو ورود تیم جدید به شهرداری، برنامه ای به شورا ارائه کردیم 
که اولویت بندی در اجرای پروژه ها تا سال ۱4۰۰ بود که در ابتدا تکمیل 
پروژه های نیمه کاره را در دستور کار قرار دادیم. وی با اشاره به پروژه های 
تکمیل شده در سال های اخیر بیان کرد: از جمله این پروژه ها که در شهر 
گره های ترافیکی هم ایجاد کرده بود تقاطع غیرهمسطح ۱5 خرداد بود، 
همچنین پروژه پل میثم و تقاطع کریمی هم از این دست پروژه ها بود. تقاطع 
شهدای مدافع حرم، شهرک قدس، بلوار آیت الله بروجردی و… نیز از دیگر 
پروژه های شاخص اجرا شده بوده است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم 
با اشاره به احداث پیاده راه ارم تصریح کرد: این پروژه مسائل مختلفی داشت 
اما امروز شاهدیم که این محور یک عملکرد مثبت را در مرکز شهر ایجاد کرده 
و فضای آرامی را برای مردم فراهم کرده است. وی با بیان اینکه در سال 9۸ 
و افق بعدی احداث پل امینی بیات را در دستور کار داریم، گفت: با تکمیل 
تملکات، این پروژه تکمیل خواهد شد، همچنین باغ پرندگان، بلوار فردوسی 

هم در دستور کار شهرداری است.

مدیر روابط عمومی حرم مطهر حضرت معصومه )س( تشریح کرد

تشریح فعالیت های اتاق عقد حرم مطهر 
بانوی کرامت 

مدیر روابط عمومی و تبلیغات حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(
گفت: از ابتدای نوروز 9۸ تا قبل از شروع ماه محرم و صفر در شهریورماه، 

بیش از 9۰۰ مراسم عقد در اتاق عقد حرم مطهر برگزار شده است. 
حجت الاسلام جواد بهشتی پور به تشریح فعالیت های اتاق عقد حرم 
مطهر بانوی کرامت پرداخت و با اشاره به تعداد مراجعه کنندگان به اتاق 
عقد در 6 ماهه نخست سال جاری اظهار کرد: از ابتدای نوروز 9۸ تا قبل از 
شروع ماه محرم و صفر در شهریورماه، 9۰۰ عقد در اتاق عقد حرم حضرت 
معصومه سلام الله علیها برگزار شده است و زوجین پیوند خود را در جوار 
ملکوتی بانوی کرامت آغاز کرده اند. وی افزود: بیشترین مراجعه کنندگان 
به اتاق عقد حرم بانوی کرامت از شهرهای قم، اصفهان، کاشان، تهران، 
اراک، شهرهای شمالی و اهواز بوده اند و از خارج از کشور نیز مراجعه 
کنندگانی داشته ایم. بهشتی پور با اشاره به فرا رسیدن ماه ربیع الاول و 
میلاد نبی گرامی اسلام)ص( تاکید کرد: همه روزه بخش اتاق عقد حرم 
بانوی کرامت آماده ثبت نام و اجرای مراسم عقد زوجین است و در روزهای 
عادی یک اتاق و در ایام خاص و مناسبت هایی که زوجین بیشتری ثبت نام 
کرده باشند سه اتاق برای اجرای مراسم های عقد اختصاص داده می شود. 
مدیر روابط عمومی آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها یادآور 
شد: علاقه مندان برای انجام مراسم عقد خود می توانند با مراجعه به اتاق 
عقد حرم مطهر نام نویسی کنند؛ زوج های جوان ابتدا باید فرم ثبت نام را 
از دفترخانه های ازدواج قم یا با استفاده از سایت آستان مقدس حضرت 
بخش  در   ،www.amfm.ir آدرس  به  علیها  سلام الله  معصومه  فاطمه 
»پیوندهای آسمانی« دانلود کرده و پس از گرفتن جواب آزمایش خود، 
معرفی نامه مربوطه را که توسط دفاتر ازدواج مربوطه تکمیل می شود، به اتاق 
عقد حرم مطهر تحویل دهند. وی خاطرنشان کرد: با توجه به محدودیت 
ظرفیت، پذیرش از افرادی انجام می شود که زودتر مراحل ثبت نام را کامل 
کنند و علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره تلفن 

37۱754۰4 تماس گیرند.

شهردار منطقه هشت قم خبرداد

پیشرفت ۹۰درصدی پروژه جمع آوری 
آب های سطحی در پردیسان

شهردار منطقه هشت قم از پیشرفت 9۰درصدی طرح های عمرانی 
پیش بینی شده جهت جمع آوری و هدایت آب های سطحی در پردیسان 

خبرداد.
ابوالفضل مستقیمی با اشاره به اهمیت جمع آوری و هدایت آب های 
با هدف  نقاط دارای مشکل  سطحی در معابر عمومی گفت: شناسایی 
جلوگیری از بروز خسارت به تاسیسات شهری و شهروندان انجام شد و در 
سال جاری اقدام به اجرای نهر عرضی و اصلاح کف انهار در محل های 
شناسایی شده کرده ایم. وی در ادامه ابراز داشت: نهر عرضی میدان های 
شهدای پیشرفت و مقاومت و شهدای منا و نهر عرضی خیابان ابوطالب و 
محلات مسکن مهر و حفر 4 حلقه چاه جذبی از جمله اقدامات شهرداری 
منطقه در این زمینه بوده است. شهردار منطقه هشت قم در ادامه لایروبی نهر 
خاکی بوستان غدیر و بهسازی و تقویت نهر خاکی پیرامون شهرک دانشگاهی 
را از دیگر اقدامات شهرداری در زمینه جمع آوری و هدایت آب های سطحی 
عنوان کرد. وی در ادامه با اشاره به هزینه اجرای این پروژه ها خاطر نشان 

کرد: جهت اجرای طرح های فوق بیش از ۲میلیار ریال هزینه شده است.

شهردار منطقه ۵ قم خبرداد

جدولگذاری معابر فرعی منشعب از بلوار 
شهید کبیری 

شهردار منطقه 5  قم از انجام پروژه عملیات جدولگذاری معابر فرعی 
منشعب از بلوار شهید کبیری به طول بیش از  5۰۰ متر خبر داد.

آبهای  مشکل  رفع  هدف  با  پروژه  این  اظهارداشت:  اقبالیان  علیرضا 
سطحی و زیباسازی منظر شهری در معابر فرعی منشعب از بلوار شهید 
متر   5۰۰ از  بیش  اجرای  عملیات  افزود:  وی  گردید.  انجام  کبیری 
جدولگذاری از معابر فرعی منشعب از بلوار شهید کبیری با هزینه ای بالغ بر 
4۰۰میلیون ریال انجام گردید که هزینه آن از محل عوارض مردمی تامین 
می گردد. شهردار منطقه5 تصریح کرد: با هدف زیباسازی منظر شهری، 
و دفع آبهای سطحی و افزایش رضایتمندی شهروندان در حوزه عمران 

شهری مبادرت به جدولگذاری فرعی های سطح منطقه نموده ایم.
وی با اشاره به همت، تلاش و برنامه ریزی کارشناسی شده در روند اجرای 
پروژه های عمرانی، خدماتی و ترافیکی منطقه، اظهار امیدواری کرد: با روند 
جاری، منطقه 5 می تواند جزء بهترین مناطق در خصوص تحقق آبادانی و 

پیشرفت در بین مناطق هشتگانه باشد.

چند شعبه بانکی در کشور تعطیل شدند؟
 تعداد شعب بانک های کشور از ۲3 هزار و 549 شعبه در پایان سال گذشته به ۲3 هزار و ۱۱۱ شعبه 
تا آبان ماه جاری رسیده که حاکی از تعطیلی 43۸ شعبه در سال 9۸ است. بر اساس آمار بانک مرکزی،  
با توجه به جمعیت ۸3 میلیون نفری کشور به ازای هر سه هزار و 6۰۰ نفر یک شعبه بانکی در کشور 
فعالیت دارد.بررسی 43۸ شعبه بانکی تعطیل شده، گویای آن است که در این میان بانک های تجارت، 
صادرات و ملی بیشترین کاهش را در تعداد شعب داشتند. معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی 
وزارت اقتصاد به تازگی اعلام کرد: بر اساس مطالعه ای که وزارت امور اقتصادی و دارایی انجام داده، 
اکنون ۱۲ هزار شعبه بانکی در کشور می تواند نیازهای جمعیتی را تامین کند و این در حالی است که 

حدود ۲۲ هزار شعبه وجود دارد و باید ۱۰ هزار شعبه کاهش پیدا کند.

واکنش لاریجانی به خبر کناره گیری اش از انتخابات مجلس
 عضو شورای مرکزی جبهه پیروان خط امام و رهبری از واکنش علی لاریجانی به خبر کناره گیری اش 
از انتخابات مجلس یازدهم خبر داد. محسن کوهکن و از چهره های نزدیک به علی لاریجانی درباره عدم 
حضور علی لاریجانی در انتخابات مجلس یازدهم اظهار کرد: با توجه به اخباری که این روزها از آقای 
لاریجانی در رسانه های مختلف شنیده می شود، بنده به همراه یکی از دوستان روز دوشنبه نشستی 
دوستانه با وی برگزار کردیم. وی افزود: نکته جالب و قابل توجهی که در این نشست برای بنده پیش 
آمد، این بود که آقای لاریجانی صراحتا در این نشست اشاره کردند همه کس درباره آمدن و نیامدن من 
به انتخابات مجلس اظهارنظر کردند، جز خود من که این جمله به خوبی گواه تحلیل ها و اظهار نظرهای 
دوستان در جناح های مختلف است.عضو شورای مرکزی جبهه پیروان تصریح کرد: بنده معتقدم که 
همه درباره حضور آقای لاریجانی در انتخابات صحبت کردند جز خود ایشان؛ از این روی، توصیه بنده 
به دوستان این است که بهتر است منتظر اعلام نظر آقای لاریجانی در این باره باشند تا اینکه به حدس 

و گمان افراد استناد کنند.

مدیرِ فراریِ رشوه گیر دستگیر شد 
 رئیس کل دادگستری استان مازندران از اجرای حکم محکومیت مدیر سابق گمرک بندر امیرآباد خبر 
داد.حجت الاسلام اکبری در این باره اظهار کرد: قاسم شریفی مدیرسابق گمرک بندرامیرآباد، که در 
راستای اجرای حکم محکومیتش، در سال ۱394 تحت تعقیب قرار گرفته بود، دستگیر شد.رئیس کل 
دادگستری استان مازندران با بیان اینکه رسیدگی به پرونده این فرد با شکایت چهار شاکی در دستور 
کار دستگاه قضایی استان مازندران قرار گرفت، اظهار کرد: این فرد به جرم ارتشا به مبلغ بیش از پانصد 
میلیون تومان به چهار فقره هفت سال و نیم حبس، شلاق، انفصال از خدمات دولتی و پرداخت جزای 
نقدی معادل مبلغ رشوه محکوم شده بود که متواری بود و با دخالت و همکاری موثر همکاران حفاظت 

اطلاعات دادگستری استان مازندران دستگیر و جهت تحمل محکومیت به زندان آمل معرفی شد.
 

امیر قلعه نویی در بیمارستان بستری شد 
سرمربی سپاهان به دلیل بیماری در بیمارستان بستری شد.به گزارش ایلنا، امیر قلعه نویی که با پایان 
تعطیلی چند روزه تیمش به اصفهان سفر کرده بود، امروز بر اثر سرماخوردگی شدید و آنفلوآنزا حالش 
بد شد و به همین خاطر به پزشک مراجعه کرد.وخامت حال سرمربی سپاهان و شدید بودن آنفلوآنزا 
سبب شد تا پزشکان رای به بستری شدن قلعه نویی بدهند تا او با مراقبت و استراحت بیشتر وضعیت 

جسمانی نرمال خود را به دست آورد.

 بازداشت ۳ مدیر سابق وزارت بهداشت
3 مدیر وزارت بهداشت به دلیل تخلفات انجام شده در شرکت های آوای سلامت و پالایشگاه نفت 
اصفهان بازداشت شدند. به گزارش فارس، 3 تن از مدیران وزارت بهداشت به دلیل تخلفات پرونده های 
شرکت های آوای سلامت و سهامداری پالایشگاه نفت اصفهان توسط دستگاه های امنیتی بازداشت 
شدند. این افراد از مدیران سابق وزارت بهداشت بوده اند که پس از نشستن سعید نمکی برکرسی وزارت 

بهداشت برکنار شده بودند.

روزانه چند ایرانی سکته می کنند؟ 
مشاور وزیر بهداشت در امور توانبخشی گفت: در ایران سالانه ۱5۰ هزار نفر و روزانه 4۰۰ نفر به سکته 
مغزی دچار می شوند که این بیماری رتبه نخست بیماری های کشور است .دکتر محمدتقی جغتایی با 
بیان اینکه 3۰ درصد کسانی که در ایران به سکته مغزی دچار می شوند، زیر 5۰ سال هستند و میانگین 
این عارضه در کشور ما 5۰ سال است که کاهش سن سکته عاملی هشداردهنده است، خاطرنشان 
کرد: اگر درمان در چهار ساعت اول وقوع سکته صورت بگیرد، 3۰ درصد بیماران بهبود می یابند از این 

رو توانبخشی سکته مغزی جزء ضروریات است.
مشاور وزیر بهداشت در امور توانبخشی گفت: در ایران سالانه ۱5۰ هزار نفر و روزانه 4۰۰ نفر به سکته 

مغزی دچار می شوند که این بیماری رتبه نخست بیماری های کشور است.
 

تکذیب شایعه افزایش قیمت بنزین 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در پی انتشار شایعاتی مبنی بر افزایش قیمت بنزین، 
توضیحاتی ارائه داد.روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در پی مطالب منتشر 
شده در بعضی از شبکه های اجتماعی درباره سهمیه بندی و تغییر قیمت سوخت، اعلام کرد که 
مطالب منتشر شده صرفا نظر شخصی بوده و فاقد اعتبار است.در صورت ابلاغ هر تصمیمی در این 

باره، موضوع از سوی این شرکت اعلام خواهد شد.

 حکم جالب قاضی برای مقصران مرگ مادر باردار 
 سهراب سالاری، رئیس دادگستری شهرستان کهنوج -استان کرمان  گفت :پزشک متخصص زنان 
و پرسنل اتاق زایمان یکی از بیمارستان های کهنوج به اتهام قصور در مرگ مادر باردار به پرداخت دیه، 
آموزش رایگان به زنان و نوشتن مقاله هایی درباره روش های پیشگیری از مرگ و میر مادر و نوزاد محکوم 

شدند.

1۰۰دانشجو از مطهری به هیأت نظارت شکایت کرده اند 
 سخنگوی هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان از شکایت ۱۰۰ دانشجو از مطهری نماینده تهران به این 
هیأت خبر داد.محمدجواد جمالی در حاشیه جلسه علنی دیروزجمع خبرنگاران در توضیح جلسه 
امروز هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان گفت: امروز شکایت ۱۰۰ دانشجو از مطهری نماینده تهران به 
دلیل اظهاراتش در روز ۱3 آبان در دانشگاه شهید بهشتی به دست هیأت نظارت رسیده و به دبیرخانه 

رفته است.

پاسخ  آشنا به ادعای کریمی قدوسی علیه روحانی
جواد کریمی قدوسی، عضو جبهه پایداری در توئیتی ادعایی درباره رئیس جمهور مطرح کرده و 
نوشته بود »آقای روحانی در پایان سال 95، صادقانه خطاب به #قوه_قضائیه گفته بود که اگر دست به 
برادر من حسین فریدون بزنید یعنی اعلام جنگ برعلیه من؛«حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهور، 

در واکنش به این توییت کریمی قدسی، در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت:
»لطفا مستندات قابل رد یا اثبات خود را در مورد این ادعا ارائه فرمایید البته به غیر از بیانات یکی از 

نامزد های انتخابات ریاست جمهوری در دور آخر مناظره!«

به علت فروش داروهای غیرمجاز؛

2 عطاری متخلف در قم پلمب شد
 رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم با اشاره به کشف داروهای غیر مجاز در قم از پلمب ۲ عطاری 

در این رابطه خبر داد.
سرهنگ پیام کاویانی اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر فروش قرص و داروهای غیرمجاز 
تحت پوشش ۲ واحد صنفی در سطح شهر، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران اداره نظارت بر 
اماکن عمومی استان قرار گرفت. وی افزود: کارشناسان اداره نظارت بر اماکن عمومی پس از شناسایی 
محل و انجام تحقیقات و اطمینان از صحت خبر، با هماهنگی مقام قضائی در بازرسی از این واحدها ۲ 

لیتر شربت متادون و 35 قرص بی دو کشف و هر ۲ واحد صنفی پلمب شدند.
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم تصریح کرد: در این رابطه ۲ نفر دستگیر و به همراه پرونده 

تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
سرهنگ کاویانی خاطرنشان کرد: پلیس مصمم است با افرادی که در پوشش های مختلف اقدام به 

فروش داروهای غیرمجاز و مواد افیونی می کنند قاطعانه برخورد کند.
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بابرکت ترین غذا ، غذایی است 
که دست های بسیار در آن 

شریک باشند.

سه شنبه - بیست ویکم آبانماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4918

 استاندارقم با اشاره به ابلاغ دیرهنگام پرداخت تسهیلات رونق تولیدسال 9۸ گفت: فرایند 
پرداخت تسهیلات رونق تولید دراین استان باید سرعت بگیرد. 

بهرام سرمست  روز سه شنبه درکارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم افزود:  باید دلایل 
عدم جذب و پرداخت برخی پرونده های معرفی شده توسط بانک های عامل استان بررسی 

و مشخص گردد.
وی بیان داشت: عملکرد بانک های استان درپرداخت تسهیلات رونق تولید باید به صورت 

ماهانه پایش شده و مشخص شود.
استاندار قم خاطرنشان کرد: گزارش های رونق تولید توسط دفتر سرمایه گذاری استان 

رصد و نسبت به رفع مشکلات ایجاد شده اقدام گردد.
وی اضافه کرد: استانداری قم در رصد برنامه های اجرا شده دستگاه های اجرایی دررابطه با 
رونق تولید به دنبال مچ گیری نیست، با رصد و پایش، اهداف رونق تولید تحقق پیدا می کند.
سرمست خاطرنشان کرد: باید راستی آزامایی نسبت به اجرای مصوبات 5۰ واحد صنعتی 

بازدید میدانی شده از ابتدای سال جاری صورت بگیرد.
وی گفت: با رصد و پایش مصوبات در رابطه با واحدهای صنعتی نتیجه اقدامات استان از 

ابتدای امسال مشخص می شود.
بیش از ۲هزار و 3۰۰ واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از این 
تعداد حدود 9۰ درصد مربوط به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین حدود 54 هزار 

تن در واحدهای صنعتی استان فعالیت می کنند.
 روند جذب تسهیلات رونق تولید هفتگی بررسی می شود

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم ب نیز در این جلسه ا تاکید بر رویکرد استان 
درجذب کامل تسهیلات رونق تولید بیان داشت: کمیته ای هفتگی برای بررسی روند جذب 

تسهیلات در استان تشکیل خواهد شد. 
مهرداد غضنفری افزود: درصورتی که دستگاه های اجرایی درجذب اعتبارات کوتاهی 

کنند در سهم بندی تسهیلات آنها درسال های بعدی بازنگری خواهد شد.
وی اظهار کرد: همچنین در این کمیته هفتگی عملکرد بانک ها در تعامل یا تعلل در 

پرداخت تسهیلات پرونده های معرفی شده بررسی می شود.
وی اضافه کرد: به دلیل ابلاغ دیرهنگام تسهیلات رونق تولید باید در جذب و پرداخت 

تسهیلات پیگیری و تلاش های مضاعف تری صورت بگیرد.
غضنفری گفت: تسهیلات سرمایه درگردش با هدف تثبیت اشتغال و تسهیلات سرمایه 

ثابت با هدف توسعه و افزایش اشتغال پرداخت می شود.
وی یادآور شد: سال 9۸، ۱۰۸۰ میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به استان قم تخصیص 
پیدا کرده است. رئیس سازمان برنامه و بودجه قم نیز دراین جلسه بیان کرد: برای تامین مواد 
اولیه اقداماتی به صورت همزمان درسطح استان و وزارت صنعت ، معدن و تجارت انجام و 

پیگیری شده است.
محمود نوربخش اضافه کرد: برای تامین مواد اولیه پتروشیمی استان قم باید پیگیری 
های لازم با پتروشیمی شازند اراک به عنوان بزگترین واحد تولید مواد اولیه صنایع پلیمیری 

صورت بگیرد.
پرداخت ۱۶۶میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید درقم 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم نیز در این جلسه گفت: ۱66 میلیارد 
تومان تسهیلات درمجموع پرداخت های مستقیم درخصوص رونق تولید و بند الف تبصره 

۱۸ قانون بودجه در استان پرداخت شده است. 
محمود سیجانی افزود:  از ابتدای فرآیند تسهیلات رونق تولید درشهریوماه سالجاری 4۰ 

پرونده به ارزش ۱65 میلیارد تومان در بخش صنعت به بانک های عامل معرفی شده است.
وی گفت: در این بین برای ۱۲پرونده، 5۱ میلیارد تومان دربخش صنعت و رونق تولید 
تسهیلات پرداخت شده است. وی افزود:  دربخش جهاد کشاوزی ۱3۲ پرونده به ارزش 
46 میلیارد تومان به بانک های عامل معرفی شده است. سیجانی گفت: تاکنون 9 پرونده 

به ارزش 6 میلیارد و 3۰۰ میلیون تومان دربخش سرمایه درگردش پرداخت دربخش جهاد 
کشاورزی قم شده است.

وی اظهار داشت:  دربخش گردشگری نیز 5 پرونده به مبلغ ۲۰ میلیارد تومان به بانک های 
عامل معرفی اما هنوز پرداختی در این بخش صورت نگرفته است.

وی گفت: در رابطه با تسهیلات بند الف تبصره ماده ۱۸ نیز در بخش صنعت صاحبان 39 
پرونده به بانک ها معرفی و برای 9 پرونده تسهیلاتی بالغ بر 9 میلیارد تومان در بخش صنعت 

پرداخت شده است.
وی اضافه کرد: استان قم در مجموع پرداخت تسهیلات رونق تولید درمجموع سه بخش 

جهاد، صنعت و گردشگری در رتبه دهم کشور قرار دارد.
تسهیلات سرمایه ثابت در توسعه ظرفیت واحدهای تولیدی هزینه شود

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم درادامه گفت: اعتبارات سرمایه در ثابت باید به 
سمت تکمیل و راه اندازی طرح های نیمه کاره صنعتی سوق پیدا کند.

سیجانی خاطرنشان کرد: تامین مواد اولیه صنایع پتروشیمی، صنایع غذایی،صنایع 
فلزی و فولادی، ثبت سفارش مواد اولیه وارداتی از اقدامات مهمی بود که از ابتدای سال در 

راستای حفظ تولید دنبال شده است.
هفت برنامه برای رونق تولید بخش کشاورزی قم اجرا شد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم نیز دراین جلسه خاطرنشان کرد: برای رونق تولید 
دربخش جهاد کشاورزی در 6 ماه نخست سال جاری هفت برنامه در راستای تامین مواد 

اولیه اجرا شده است.
عباس پورمیدانی بیان کرد: برای تامین مواد اولیه بخش جهاد کشاورزی در 6 ماه نخست 

سال جاری گردش مالی بالغ بر ۱۱ هزار و 346 میلیارد ریال مدنظر بوده بوده است.
وی اضافه کرد: تامین بذر گندم، جو، ذرت، سویا، سبوس، خوراک ماهی و بچه ماهی 
انواع کود و انواع سم برای حفظ راهبرد سیاست رونق تولید در درصد بالا و مورد نیاز از ابتدای 
سال جاری تامین شده است. پور میدانی افزود: تحقق برنامه مواد اولیه کشاورزی و شیلات 

استان در6ماه نخست سال جاری بیش از 9۰ درصد محقق شده است.
وی با اشاره به توسعه واحدهای موجود و تکمیل واحدهای نیمه کاره بیان داشت: با 
تکمیل ۱۱ طرح تولیدی موجود ۱۱۸ اشتغال جدید ایجاد میشود و  ۱۸۰ میلیارد ریال برای 

تکمیل و توسعه واحدهای موجود معرفی شده مورد نیاز است.

استاندارقم درکارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید:

پرداخت تسهیلات رونق تولید درقم سرعت بگیرد

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم تاکید کرد: 
از همه ی اختیارات قانونی در مقابله با ناهنجاری های 

اجتماعی استفاده کرده و کوتاه نخواهیم آمد.
المسلمین حسن غریب در جلسه  و  حجت الاسلام 
و  معاونین  و  قم  استان  انتظامی  فرمانده  با  تعاملی 
تعامل  سخنانی  در  تخصصصی  های  پلیس  روسای 
دستگاه قضائی و نیروی انتظامی را مثال زدنی خواند و 
اظهارداشت: مسئولان به تعامل، همدلی و همراهی فی 
مابین این 2 دستگاه در قم اذعان دارند و این سرمایه ای 
بزرگ بوده و مهم تر از آن اعتمادی است که بین طرفین 
وجود دارد. وی تاکید کرد: از همه ی اختیارات قانونی در 
مقابله با ناهنجاری های اجتماعی استفاده کرده و کوتاه 
نخواهیم آمد. دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم 
بیان کرد: نیروی انتظامی بازوی دستگاه قضائی در مقابله 

با ناهنجاری های اجتماعی است.
هیچ فاصله ای بین ناجا و دستگاه قضائی وجود ندارد

فرمانده انتظامی استان قم  نیز دراین جلسه گفت: 
انتظامی دوشادوش دستگاه قضائی،  نیروی  مجموعه 
پرشتاب تر از گذشته برای مبارزه با ناهنجاری ها و احقاق 

حق مظلومان تلاش جدی دارد. 
سردار عبدالرضا آقاخانی اظهارداشت: نیروی انتظامی 
علی رغم خواست دشمنان و کسانی که نمی خواهند این 
تعامل را ببینند، همواره در کنار دستگاه مقتدر قضائی 
خواهد بود. فرمانده انتظامی استان قم گفت: حیات و 
پویایی نظام و ملت به دستگاه قضائی است، این اعتقاد 
قلبی مجموعه فرماندهی انتظامی استان است، دستگاه 
قضائی که در راس آن منتخب مقام معظم رهبری)مدظله 

العالی( قرارگرفته است، عزیز، بصیر و دقیق است.

وی بیان داشت: نیروی انتظامی به خود می بالد که 
ضابط این دستگاه باعظمت است که در نظام اسلامی 

افتخارآفرینی می کند.
سردار آقاخانی تصریح کرد: مجموعه دستگاه قضا با 
اقدامات اخیر خود نهال امیدواری به نظام را در دل همه 
و  امروز حرکتی دقیق  و  و مظلومان کاشته است  مردم 

مقتدرانه را از دستگاه قضائی شاهد هستیم.
وی با اشاره به منویات مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
به آینده امیدوار باشید، افزود: مجموعه نیروی انتظامی 
دوشادوش دستگاه قضائی، پرشتاب تر از گذشته برای 

تلاش  مظلومان  حق  احقاق  و  ها  ناهنجاری  با  مبارزه 
جدی دارد.

بحمدالله  اینکه  بیان  با  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
هیچ فاصله ای بین ناجا و دستگاه قضائی وجود ندارد و 
هماهنگی کامل دارند، تصریح کرد: رئیس دستگاه قضا 
از محبوبیت بسیاری در  بین کارکنان ناجا برخوردار است.
سردار آقاخانی با بیان اینکه مردم اگر امنیت و آرامش 
داشته باشند دعایش را به نظام می کنند، اظهارداشت: 
آیینه  و  الگو  ذیل  تا  صدر  از  قضائی  دستگاه  مجموعه 

روشنی برای کارکنان  نیروی انتظامی است .

دادستان عمومی و انقلاب قم تاکید کرد

درمقابله با ناهنجاری ها کوتاه نخواهیم آمد

طرح: محمد علی رجبی

ورود دادستانی به موضوع فرار مالیاتی پزشکان! 
دادستان کل کشور گفت: پزشکان اگر مالیات پرداخت نکنند 

دادستانی بعد از اعلام جرم، به این موضوع ورود می کند.

ثبت نام طرح اقدام ملی تامین مسکن که قرار بود در مدت سه روز متوالی برای متقاضیان 
در استان قم انجام شود، یک ساعت پس از شروع با اعلام تکمیل ظرفیت در سامانه مربوطه، 

پایان یافت. 
ثبت نام برای طرح اقدام ملی تامین مسکن که از پارسال اطلاع رسانی و در چند ماه گذشته 
جزییات آن تشریح شد، از امروز برای قم آغاز شده بود که به دلیل استقبال گسترده مردم در 

فرصتی کوتاه کامل شد و دیگر متقاضیان واجد الشرایط از ثبت نام بازماندند. 
ساعت ۱۰ صبح دیروز سامانه ویژه ثبت نام در این طرح به روی متقاضیان باز شد تا افرادی 
که حائز شرایط هستند، در این طرح نام نویسی نمایند. با پیگیری های خبرنگارما مشخص 
شد، ساعت ۱۱ صبح دیروز و یک ساعت پس از آغاز ثبت نام،  متقاضیان با پیام »متاسفانه 
ظرفیت این شهر تکمیل شده است« مواجه شدند؛ در حالی که بارها تاکید شده بود ثبت نام 

سامانه برای سه روز به روی متقاضیان باز است. برخی از متقاضیان در تماس تلفنی ، از 
اینکه سایت هنوز باز نشده، تکمیل شده انتقاد کردند و گفتند: ما از گذشته مرتب پیگیری 
ثبت نام دراین طرح بودیم و باورمان نمی شد که هنوز شروع نکرده،  سوت پایان را بزنند. 
روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی قم نیز با صدور اطلاعیه ای آورده است:  به اطلاع 
همشهریان محترم می رساند ظرفیت ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در شهر قم، کهک و 
دستجرد تکمیل  شده است. در این اطلاعیه افزوده  شده است: به زودی ثبت کنندگان مورد 
پایش و راستی آزمایی قرارگرفته و در صورت ریزش و کاهش نفرات، به افراد متقاضی که موفق 
به ثبت نام نشده اند، اطلاع رسانی خواهد شد. بر اساس این اطلاعیه، چهار هزار و 4۰۰ تن 
درطرح اقدام ملی تامین مسکن در استان قم ثبت نام کرده اند. با اجرایی شدن طرح اقدام 

ملی مسکن، یک هزار و 4۸۰ هزار خانواده کم درآمد در این استان صاحب خانه می شوند.

با ثبت نام چهار هزار و ۴00 تن در استان قم:

ظرفیت طرح اقدام ملی مسکن در قم یک ساعته تکمیل شد 

شهرداری صباشهر
 در نظر دارد نسبت به مزایده املاک و اموال شهرداری به شرح ذیل 

اقدام نماید. 
پروژه : اجاره بازیافت پسماند زباله )مرکز زباله( قیمت پایه بصورت 

ماهیانه ۵۳/000/000 ریال 
لذا از کلیه علاقمندان واجد شرایط در مزایده دعوت بعمل می آید 
به دفتر  تا تاریخ ۹۸/0۹/۲  جهت دریافت اسناد مزایده حداکثر 
امور پیمان و قرارداد شهرداری صباشهر و با در نظر گرفتن شرایط 

ذیل مراجعه نمایند. 
مورخ  ساعت  حداکثر  پیشنهادات  قبول  مهلت  آخرین   -

۹۸/0۹/۱۱ می باشد . 
- شهرداری در رد و قبول پیشنهادات مختار است.

- ارائه سپرده شرکت در مزایده به میزان ۵ درصد قیمت پایه الزامی 
است . 

- کلیه هزینه های مربوط به انتشارآگهی مزایده عمومی به عهده 
برندگان مزایده خواهد بود . 

-زمان بازگشایی و رسیدگی به پیشنهادات راس ساعت ۱۵ مورخ  
۹۸/0۹/۱۳ در محل دفتر شهردار خواهد بود.

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده موجود است . 

امیر کریمی -شهردار صباشهر

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

  تاریخ چاپ نوبت دوم:
 ۹۸/0۹/۲۹

تاریخ چاپ نوبت اول:
۹۸/0۹/۲۲


